
ΘΕΜΑΤΑ:

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9570
2. Ευχές για καλή επιτυχία στην υποψηφιότητα του κ. Π.

Ευθυµίου για τη θέση του Προέδρου της ΚΣ του ΟΑΣΕ, σελ.
9553, 9557, 9559, 9563

3. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής ∆εοντο-
λογίας καταθέτει τις Εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγ-
γελικής Αρχής για τη χορήγηση αδείας άσκησης ποινικής
δίωξης κατά Βουλευτών, σελ. 9557

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 9569

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 9533
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9534-9541
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις συµβάσεις εξο-

πλιστικών προγραµµάτων του Πολεµικού Ναυτικού κ.λπ.,
σελ. 9542

β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την ανάκληση των απολύ-
σεων στην «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ
(ΑΜΕΛ) κ.λπ., σελ. 9544

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη σχετικά µε
τη δράση του ΠΑΜΕ κ.λπ., σελ. 9546

δ) Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού προς την Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το δηµογραφικό πρό-
βληµα της χώρας, σελ. 9549

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση Εκθέσεων ∆ιαρκών Επιτροπών:
α) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει

την Έκθεση της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονο-
µικών «Εποπτεία Ιδιωτικής Ασφάλισης, Σύσταση Εγγυητικού
Κεφαλαίου Ιδιωτικής Ασφάλισης ζωής, Οργανισµοί Αξιολό-
γησης Πιστοληπτικής Ικανότητας και άλλες διατάξεις», αρ-
µοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών, σελ. 9557

β) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει
την Έκθεση της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης ¨Νέο Ασφαλιστικό Σύστηµα και
συναφείς διατάξεις. Ρυθµίσεις στις Εργασιακές Σχέσεις»,
σελ. 9557

2. Κατάθεση πρότασης νόµου:
Ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μανώλης Κεφα-

λογιάννης κατέθεσε πρόταση νόµου «Ενιαίος Φορέας των
∆ηµοσίων Μαζικών Συγκοινωνιών Μητροπολιτικής Περιφέ-
ρειας Αθηνών», σελ. 9569

3. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Εθνικής Άµυνας, Προστασίας

του Πολίτη και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Μεταρρύθµιση Ασφαλιστικού Συστήµα-
τος του ∆ηµοσίου και συναφείς διατάξεις», σελ. 9569

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί προσωπικού θέµατος:
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ. 9569
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ. 9569
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 9569

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ. 9542, 9543
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 9546, 9547, 9548
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α. σελ. 9546, 9547
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ. 9543
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ 9542
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 9544, 9547
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν., σελ. 9545
ΡΕΠΠΑΣ ∆., σελ. 9544, 9545

Γ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 9549
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 9551, 9564, 9565
ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ ∆., σελ. 9560
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ., σελ. 9554, 9555, 9567,

9569, 9570
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 9553, 9554
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 9563
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 9559, 9560
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ. 9561, 9562
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 9566
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ. 9554
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ Ο., σελ. 9550, 9551, 9563,

9564
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 9554
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ. 9562
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 9557, 9559, 9568,

9569
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 9552, 9565
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Αθήνα, σήµερα στις 2 Ιουλίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ουρανία Παπαν-
δρέου Παπαδάκη, Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Αγρότες-Επαγγελµατίες ∆ηµοτικού ∆ια-
µερίσµατος Άγρας ∆ήµου Έδεσσας Νοµού Πέλλης αιτούνται την
κατάργηση της ρύθµισης για την υποχρεωτική υπαγωγή τους
στον ΟΑΕΕ.

2) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Γιαννιτσών Νοµού Πέλλης
αιτείται τη παραµονή της 34ης Μ/Κ Ταξιαρχίας Πεζικού στην
πόλη του.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο στεγαστικό πρό-
βληµα του ∆ηµοτικού Σχολείου στο ∆ήµο Ρίου Νοµού Αχαΐας.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται η διαµαρτυρία του
∆ήµου Πατρέων, γιατί δεν έχει λάβει χρηµατοδότηση από το
Κράτος για το Πανπελοποννησιακό Στάδιο.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για τη
µη δυνατότητα καλοκαιρινής αδειοδότησης του προσωπικού του
Νοσοκοµείου ΠΓΝΠ Νοµού Αχαΐας.

6) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών «Οι Άγιοι Ανάργυ-
ροι» Νοµού Μαγνησίας αιτούνται να βρεθεί σύντοµα µία λύση
για την έλλειψη ιατρικών µηχανηµάτων στο Νοσοκοµείο Βόλου.

7) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λάρισας αιτείται την επίλυση
των εκκρεµοτήτων σχετικά µε τη συνέχιση της κατασκευής του

φράγµατος Αγιονερίου της περιοχής Ελασσόνας.

8) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Καθαριστριών ∆ηµοσίου και Ιδιω-
τικού Τοµέα Θεσσαλίας αιτείται την τακτοποίηση ωροµίσθιων
υπαλλήλων αορίστου χρόνου µισής και µιάµισης ώρας σε τε-
τράωρο.

9) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟ-
ΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο
Ηλείας αιτείται να συµπεριληφθεί στην Κοινοτική Πρωτοβουλία
Jeremie το Περιφερειακό Επιχειρησιακό Πρόγραµµα «∆ΥΤΙΚΗ
ΕΛΛΑ∆Α -ΠΕΛΟΠΟΝΗΣΟΣ -ΙΟΝΙΟΙ ΝΗΣΟΙ 2007-2013».

10) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟ-
ΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο εκφρά-
ζεται η αµφισβήτηση ότι πρόκειται για πράσινη ανάπτυξη η
επένδυση στη περιοχή Αστακού Νοµού Αιτολωακαρνανίας.

11) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιητών Νοµού Κυκλάδων αιτείται
λύση στο µεγάλο ακτοπλοϊκό πρόβληµα που αντιµετωπίζει το
νησί του.

12) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Γιαννιτσών Νοµού Πέλ-
λης αιτείται να παραµείνει η 34η Μ/Κ Ταξιαρχία Πεζικού στα
Γιαννιτσά.

13) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινοπραξία Καπνοπαραγωγών ΕΑΣ
Ροδόπης-Έβρου αιτείται χρηµατοδότηση κατ’εξαίρεση από τον
ΕΛΓΑ, για τη ζηµιά που υπέστησαν οι καλλιέργειες καπνού.

14) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης ∆υτικής Αττικής αιτεί-
ται την παράκαµψη της Υπηρεσίας Εντελλοµένων της ∆υτικής
Αττικής, προκειµένου να αντεπεξέλθει η Νοµαρχία σε βασικές
υποχρεώσεις της.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία για
το κλείσιµο της υγειονοµικής επιτροπής του ΙΚΑ Πύργου Νοµού
Ηλείας για δύο µήνες.

16) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία ∆ικαστικών
Υπαλλήλων Ελλάδος Ο∆ΥΕ αιτείται την επίλυση των οικονοµικών
και εργασιακών της προβληµάτων και δηλώνει ότι η έλλειψη προ-
σωπικού στα δικαστήρια της χώρας θέτει σε δοκιµασία τη στοι-
χειώδη λειτουργία τους.

17) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αρτέµιδος Νοµού Ατ-
τικής διαµαρτύρεται για την κατάσχεση των χρηµάτων του
∆ήµου στην Τράπεζα Πειραιώς από τον ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο
της ΕΥ∆ΑΠ.

18) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης ∆υτικής Αττικής αι-
τείται την παράκαµψη της Υπηρεσίας Εντελλοµένων ∆υτικής
Αττικής, προκειµένου να πληρωθούν οι συµβασιούχοι της νο-
µαρχίας.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Στέλλα Πετροπούλου δια-
µαρτύρεται επειδή ο ∆ήµος και η ∆ΕΗ Πετρούπολης έκοψαν το
ρεύµα στον οικισµό σεισµοπλήκτων στην Πάρνηθα.

20) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλά-
δος ζητεί απαντήσεις στα θέµατα της αξιοποίησης της επιστή-
µης της Πληροφορικής στην εκπαίδευση, καθώς και στα µέτρα
που λαµβάνονται για τον ψηφιακό αλφαβητισµό της ελληνικής
νεολαίας.

21) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Προ-
σωπικού ΕΚΑΒ αιτείται την άµεση ανάγκη πρόσληψης προσωπι-
κού-διασωστών και πληρωµάτων ασθενοφόρων στην ευρύτερη
περιοχή Θεσσαλονίκης-Χαλκιδικής.

22) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οφθαλµολογική Κλινική του Πανεπι-
στηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Αλεξανδρούπολης και ο Πα-
νελλήνιος Σύνδεσµος Τυφλών αιτούνται την αύξηση του αριθµού
των ειδικευοµένων ιατρών στην παραπάνω κλινική.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να παρθούν µέτρα, έτσι
ώστε να ενισχυθεί ο κλάδος της αµπελουργίας και της αγοράς
κρασιού.

24) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Κολυµβαρίου Νοµού Χανίων
Κρήτης αιτείται την άµεση εκπόνηση σχετικής µελέτης ελέγχου
της στατιστικής επάρκειας του σχολικού συγκροτήµατος Γυ-
µνασίου-Λυκείου του ∆ήµου του.

25) Ο Βουλευτής Β Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Οικοδοµικός Συνεταιρισµός
Ποντίων Επιστηµόνων Βορείου Ελλάδος «ΟΙ ΥΨΗΛΑΝΤΗ∆ΕΣ» αι-
τείται την επίλυση του προβλήµατος που προέκυψε από την κή-
ρυξη των αγροτεµαχίων, που του ανήκουν, ως αρχαιολογικοί
χώροι.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πτυχιούχων Μηχα-
νικών Ιδιοκτητών Συνεργείων Αυτοκινήτων Νοµού Αχαΐας αιτείται

νοµοθετικής ρύθµισης σε µείζονα ζητήµατα που ταλανίζουν τον
κλάδο του.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Τσαπικούνης Παύλος ζητεί
την επανεξέταση του θέµατος συνταξιοδότησής του ως τέως
Προέδρου της Κοινότητας Χρυσανθίου.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία ∆ικαστικών Υπαλ-
λήλων Ελλάδος Ο∆ΥΕ ζητεί την επίλυση σοβαρών εργασιακών
και οικονοµικών προβληµάτων του κλάδου της .

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Πανεπιστήµιο Πατρών, Τµήµα
Γεωλογίας, Τοµέας Γενικής-Θαλάσσιας Γεωλογίας και Γεωδυ-
ναµικής αιτείται τη συνέχιση των γεωαρχαιολογικών και ανα-
σκαφικών ερευνών στην περιοχή της Αρχαίας Ελίκης Νοµού
Αχαΐας.

30) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία ∆ικαστικών Υπαλλή-
λων Ελλάδος Ο∆ΥΕ αιτείται την επίλυση εργασιακών και
οικονοµικών προβληµάτων του κλάδου της.

31) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. ∆ρακονάκη Χρυσούλα αιτείται την
αντικατάσταση της παραγράφου 2β’ του άρθρου 8 του ν.2986/
2002, που αφορά στο επίδοµα πρόσθετης απασχόλησης στους
εκπαιδευτικούς ΚΠΕ.

32) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εκπαιδευτικών για
την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση (ΠΕΕΚΠΕ) αιτείται την επανα-
φορά του επιδόµατος πρόσθετης απασχόλησης στους εκπαι-
δευτικούς των ΚΠΕ και την άµεση διακοπή της αναδροµικής
παρακράτησης του.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτοβολ-
ταϊκών αιτείται την εξέταση των προτάσεων του για την
αναπτυξιακή πολιτική των φωτοβολταικών στη χώρα µας.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Οµο-
σπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού αιτείται την ένταξη του
Νοσηλευτικού Προσωπικού στα ΒΑΕ.

35) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέκνων Ελ-
λάδος αιτείται την επανεξέταση των διατάξεων του ασφαλιστικού
νοµοσχεδίου που αφορούν σε πολυτέκνους και θίγουν κεκτηµένα
δικαιώµατα των µελών της .

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 9452/29-04-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Άδωνιδος, Πλεύρη Αθανάσιου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1660Β/14-06-2010 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
η ακόλουθη απάντηση:

9534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 9631/04-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γείτονα Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 19583/∆Ε/2354/

14-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

9536 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 10211/17-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β-1232/14-

06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

9538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 10406/19-5-010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1073/14-06-2010 έγ-

γραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 10449/20-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαρκογιαννάκη Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΥΠ./980/14-06-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

9540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 10759/27-05-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-

1253/14-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Με-
ταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτα θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 998/68/29-6-2010

επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη
προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις συµβάσεις εξοπλιστικών
προγραµµάτων του Πολεµικού Ναυτικού κ.λπ.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας.

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Γε-
ωργίου Καρατζαφέρη έχει ως εξής:

«Κύριε Πρωθυπουργέ,
Έρευνα που διεξάγει το Σ∆ΟΕ έφερε στην επιφάνεια πλήθος

στοιχείων που εγείρουν σοβαρά ερωτήµατα γύρω από τον τρόπο
εκτέλεσης των συµβάσεων του Πολεµικού Ναυτικού για την προ-
µήθεια των γερµανικών υποβρυχίων τύπου «214» και τον εκσυγ-
χρονισµό των φρεγατών κλάσεως «S». Οι ελεγκτές διαπίστωσαν
σωρεία παρατυπιών σε µια διαδικασία κατά την οποία κεντρικό
ρόλο φαίνεται να διαδραµάτισαν υπεράκτιες εταιρείες.

Ερωτάσθε:
1) Θα προχωρήσετε στις δέουσες ενέργειες προς εντοπισµό

τυχόν εµπλοκής πολιτικών προσώπων;
2) Θα αξιώσετε, τουλάχιστον, αποζηµιώσεις από πρόσωπα και

φορείς που εµπλέκονται σε πράξεις δωροληψίας και δωροδο-
κίας;»

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Ευάγγελος Βενι-
ζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Καρατζαφέρη, γιατί δίνει στην Κυβέρνηση την ευ-
καιρία να ενηµερώσει τη Βουλή για πολύ σοβαρά θέµατα, που
αφορούν τα εξοπλιστικά προγράµµατα των Ενόπλων ∆υνάµεων
και κυρίως την προσπάθειά µας να εγκαθιδρύσουµε ένα θεσµικό
πλαίσιο διαφάνειας στον ευαίσθητο αυτό χώρο σε συνεργασία
µε όλες τις πολιτικές δυνάµεις και µε βασικό µοχλό την αρµόδια
κοινοβουλευτική υποεπιτροπή.

Πράγµατι, τα όσα αναφέρει στο προοίµιο της ερώτησής του ο
κύριος Πρόεδρος του ΛΑΟΣ αληθεύουν. Η Υπηρεσία Ειδικών
Ελέγχων µε εισαγγελική παραγγελία και στο πλαίσιο προκαταρ-
κτικής εξέτασης που διενεργείται, προβαίνει σε µια σειρά από
ελέγχους που συνδέονται άµεσα ή έµµεσα µε τα εξοπλιστικά
προγράµµατα των υποβρυχίων και τον εκσυγχρονισµό των πα-
λιών φρεγατών τύπου «S».

Και τα δύο συνδέονται µε τα Ελληνικά Ναυπηγεία, µε τα ναυ-
πηγεία Σκαραµαγκά. Και τα δύο συνδέονται µε το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας και γι’ αυτό έχω δώσει ρητή και κατηγορηµατική
εντολή να παρασχεθεί κάθε αναγκαία διευκόλυνση, να διαβιβα-
στούν οι φάκελοι, να καταθέσουν ως µάρτυρες όλοι όσοι έχουν
οποιαδήποτε προσωπική γνώση ή συµµετοχή στις διαδικασίες
αυτές.

Θέλω να τονίσω εδώ ή να θυµίσω σε όσους το έχουν ξανα-
κούσει, ότι όλα τα σχετικά δηµοσιεύµατα τα έχω διαβιβάσει κι
εγώ στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου µε δύο επιστολές µου,
µία στις 6 Απριλίου και µία στις 3 Μαΐου. Έχω απευθύνει και σχε-
τική επιστολή στη µητρική γερµανική εταιρεία, που κατέχει αυτή
τη στιγµή το σύνολο των µετοχών των Ελληνικών Ναυπηγείων,
την «THYSSENKRUPP», διαµαρτυρόµενος εκ µέρους της ελλη-
νικής πολιτείας, γιατί σε όλες τις συµβάσεις στις οποίες κατά τον
ένα ή τον άλλο τρόπο εµπλέκονται µεγάλοι γερµανικοί όµιλοι, η
«SIEMENS», η «FERROSTAAL», η «DAIMLER», η «MAN», δηµι-
ουργείται ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα, άρα τίθεται ζήτηµα δια-
φάνειας και στη λειτουργία αυτών των µεγάλων γερµανικών
επιχειρηµατικών οµίλων.

Έλαβα τη διαβεβαίωση ότι όλα τα στοιχεία που διαθέτουν θα
τα θέσουν υπ’ όψιν µας και εµείς µε τη σειρά µας υπ’ όψιν της ελ-
ληνικής δικαιοσύνης, η οποία έχει ζητήσει –όπως πληροφορού-
µαι, αλλά δεν είµαι αρµόδιος να το εκφέρω αυτό επισήµως- και

την κίνηση της διαδικασίας της δικαστικής συνδροµής. Άλλωστε,
είναι προφανές ότι χωρίς δικαστική συνδροµή, δεν µπορούµε να
έχουµε το σύνολο των στοιχείων υπόψη µας.

Όλα αυτά τα έχουµε θέσει στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων
για τη νέα σύµβαση, που αφορά το µέλλον των ναυπηγείων µε
την είσοδο ως βασικού µετόχου της «ABU DHABI MAR» και τη
νέα σύµβαση για τα υποβρύχια, ώστε να υπάρχει ένα ειδικό κε-
φάλαιο για τις εγγυήσεις διαφάνειας και να υπάρχουν όλες οι
αναγκαίες ρήτρες για την επιβολή ποινικών ρητρών ή για την
αναζήτηση αποζηµιώσεων, αν προκύψει οποιοδήποτε πρόβληµα.

Τονίζω αυτό που είπα στην αρχή ότι η Υπηρεσία Ειδικών Ελέγ-
χων του Υπουργείου Οικονοµικών κινείται όχι επί τη βάσει πολι-
τικών εντολών, εντολών της ηγεσίας του Υπουργείου
Οικονοµικών, αλλά επί τη βάσει εισαγγελικής παραγγελίας. Άρα,
κανείς δεν µπορεί να διαφύγει από τον έλεγχο αυτό. Βεβαίως και
η Κυβέρνηση έχει ισχυρή και αταλάντευτη θέση υπέρ του ελέγ-
χου πάντων χωρίς καµµία διάκριση και του καταλογισµού των ευ-
θυνών σε όλους, είτε είναι πολιτικά πρόσωπα είτε υπηρεσιακά
είτε επιχειρηµατικά. Πολύ περισσότερο, αυτό πρέπει να είναι –και
είµαι βέβαιος ότι είναι- η σταθερή γραµµή της δικαιοσύνης.

Άρα, η ανεξάρτητη δικαιοσύνη είναι βέβαιον ότι δεν θα στα-
µατήσει πουθενά. Εάν υπάρχουν πολιτικά πρόσωπα που εµπλέ-
κονται, θα εντοπιστούν. Ήδη, έχω δηλώσει εγγράφως προς την
εισαγγελία του Α.Π. ότι το ελληνικό δηµόσιο, εφόσον ασκηθούν
ποινικές διώξεις, θα δηλώσει παράσταση πολιτικής αγωγής, άρα
έχει και αστικές αξιώσεις, τις οποίες θα προβάλει µε κάθε τρόπο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γε-
ώργιος Καρατζαφέρης έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, θέλω να χαιρετήσω την ευ-
αισθησία σας σε θέµατα διαφάνειας. Εάν την ίδια ευαισθησία
είχαν δείξει τα τελευταία χρόνια και άλλοι Υπουργοί Εθνικής Άµυ-
νας και του ενός κόµµατος και του άλλου κόµµατος, η Ελλάδα θα
είχε γλιτώσει πολλά δισεκατοµµύρια, θα ήταν πολύ χαµηλότερα
το δηµόσιο χρέος.

Επίσης, πρέπει να πω ότι η υπο-επιτροπή για τους εξοπλι-
σµούς –που νοµίζω ότι µετεξελίχθη σε επιτροπή- θα µπορούσε µε
µία δική σας συµβολή, να έχει πιο ουσιαστικό ρόλο.

Οι αποφάσεις, δηλαδή, να λαµβάνονται µε τα 4/5, όπως γίνε-
ται σε άλλες επιτροπές ή, αν θέλετε, τουλάχιστον µε τη σύµφωνη
γνώµη τριών κοµµάτων για να «δέσετε» ακόµα καλύτερα το κε-
φάλαιο διαφάνειας, για το οποίο πράγµατι ενδιαφέρεστε.

Πρέπει, λοιπόν, να σας θυµίσω ότι όσοι διετέλεσαν Υπουργοί
Εθνικής Άµυνας εξαφανίστηκαν από την πολιτική. Να θυµίσω τον
Γιάννη Βαρβιτσιώτη, τον Αρσένη, τον Τσοχατζόπουλο, τον Γιάννο
Παπαντωνίου, τον Σπηλιωτόπουλο ακόµα και ο Βαγγέλης Μεϊ-
µαράκης δεν ανακατεύεται πλέον µε τα κοινά της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Θέλω να ελπίζω ότι εσείς θα σπάσετε αυτή την κακή
παράδοση και θα τη σπάσετε, αν συνεχίσετε να υπηρετείτε αυτά
ακριβώς τα οποία µας είπατε εδώ.

Ψάχνοντας βρήκα ορισµένα συγκεκριµένα πράγµατα. Εκτός
από τα γνωστά εµβάσµατα, τις µίζες προς τη ΜΙΕ, τα οποία δια-
κινηθήκαν το 2002 -2003, φτάνουµε στα 83.000.000 ευρώ –για
να καταλάβει ο κόσµος που µας ακούει- για «παροχές υπηρεσιών
συµβούλων». Έλληνας ο ένας µέτοχος, Άγγλος ο άλλος µέτο-
χος. Η διαφθορά, όµως, η µίζα συνεχίζεται.

Ακούστε τι βρήκα. Τα Ελληνικά Ναυπηγεία, δηλαδή ο Σκαρα-
µαγκάς, έστειλαν σε µία εταιρεία συµβούλων στο Νέο ∆ελχί της
σειράς MARIN για καλές υπηρεσίες, για τη φροντίδα, λέει, πε-
λατειακών σχέσεων στην Ασία στις 14/1/2005 1.900.000. Μία
άλλη απόδειξη, ένα µήνα αργότερα, ήταν άλλο 1.900.000, γιατί η
ίδια εταιρεία φρόντισε για πελατειακές σχέσεις στην Αργεντινή,
στη Χιλή, στη Βενεζουέλα και στη Βολιβία. Σαν να προσπαθείς,
δηλαδή, να πλασάρεις υποβρύχια στην Ουγγαρία που δεν έχει
θάλασσα!

Τον Οκτώβριο του 2004 εµβάζουν τα Ελληνικά Ναυπηγεία
αµοιβή συµβούλου ύψους 1.300.000 στη SIDEWIND, η οποία
εδρεύει στις Ολλανδικές Αντίλλες. Όλα αυτά µαζεύονται στην
τράπεζα «PNP» της Γενεύης, όπου ο τελικός αποδέκτης είναι Έλ-
ληνας.

9542 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Η δική µου έρευνα έδειξε ότι πρόκειται για άνθρωπο, ο οποίος
έχει τοποθετηθεί στα Ελληνικά Ναυπηγεία. ∆εν θα δώσω το
όνοµα στη Βουλή. Νοµίζω ότι είναι καλύτερα να το βρει ο Σ∆ΟΕ
ή ο εισαγγελέας. Έχω όµως όλα τα στοιχεία στη διάθεσή σας,
κύριε Υπουργέ.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι τουλάχιστον όσα ελέχθησαν εδώ, τόσο
από εσάς όσο και τα στοιχεία που σήµερα θα σας παραδώσω,
πρέπει να φτάσουν στον εισαγγελέα. Να σταλούν για να µπορέ-
σουµε να βρούµε άκρη. Είµαι δε σίγουρος πως όταν µιλάµε για
διακίνηση 96.000.000 ευρώ –κι αυτά από έρευνες των αρχών της
Γερµανίας- δεν είναι προς υπηρεσιακούς παράγοντες. Σαφώς
κάποια πολιτικά πρόσωπα κρύβονται πίσω από αυτά τα ονόµατα.
Πρέπει να φτάσουµε εκεί.

Είναι οδυνηρό να στήνουµε κάθε βδοµάδα και µια εξεταστική
των πραγµάτων επιτροπή. ∆εν µπορούµε όµως να σταµατήσουµε
όταν βγαίνουν κάθε µέρα, κύριε Υπουργέ, τέτοια τεράστια ποσά.
Μιλάµε για πολύ µεγαλύτερα ποσά από το Βατοπέδι, το οποίο
µας απασχόλησε σε δύο διαφορετικές κοινοβουλευτικές περιό-
δους. Πρέπει να το δούµε. Πάνω από όλα πρόκειται για οπλικά
συστήµατα, δηλαδή πρόκειται για την ασφάλεια του ελληνικού
λαού και την ασφάλεια των παιδιών µας που είναι µέσα σε αυτά
το υποβρύχια.

Τώρα, όσον αφορά αυτά τα υποβρύχια, εµείς παρακολου-
θούµε την προσπάθεια που γίνεται µε εξαιρετική προσοχή και το
ξέρετε. Έχω την αίσθηση ότι δηµιουργείται µια ευκαιρία από την
όλη υπόθεση -µία υπόθεση, θα έλεγα, όχι τόσο καθαρή και δια-
φανή όταν την παραλάβατε- η Ελλάδα να βγει κερδισµένη. Και
από χώρα της Μεσογείου υπάρχει κάποιο ενδιαφέρον. Βέβαια
πήγε να γίνει µία εµπλοκή κατά τις µεγάλες συναντήσεις -που
δεν θα ήθελα να προσδιορίσω εδώ στην Αίθουσα και δεν πρέπει-
και µε χώρα που βρίσκεται στον Ινδικό.

Νοµίζω ότι η δική σας προσοχή και η δική σας διείσδυση µπο-
ρεί να βγάλει τη χώρα πολλαπλώς ωφεληµένη από κάτι που ξε-
κίνησε στραβά, οδηγήθηκε στραβά όλη τη δεκαετία και σήµερα
είναι µία χειροβοµβίδα χωρίς περόνη στα χέρια της ελληνικής
πολιτείας.

Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι θα κάνετε το καθήκον σας. Θα
ήθελα όµως να σηµειώσω, µε βάση αυτά που είπατε εσείς, ότι οι
γερµανικές εταιρείες δεν κάνουν τίποτε άλλο παρά να διδάσκουν
την ελληνική πολιτεία, Υπουργούς και υπηρεσιακούς παράγο-
ντες, πώς να τα «πιάνουν». Να σας θυµίσω «THYSSEN», «FER-
ROSTAAL», «KRAUS», «DAIMLER», «MAN» «DEUTSCHE BANK»,
«SIEMENS». Κάποια στιγµή, λοιπόν, πρέπει να είµαστε και εµείς
επιφυλακτικοί. Όταν σε διαγωνισµό λαµβάνει µέρος γερµανική
εταιρεία, να είµαστε «κουµπωµένοι» και όταν χαιρετάτε διά χει-
ραψίας Γερµανό επιχειρηµατία, να φοράτε γάντια να µην λερω-
θείτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Εθνικής

Άµυνας κ. Βενιζέλος έχει το λόγο, για να δευτερολογήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζα-
φέρη για τα τόσο καλά του λόγια και τον ευχαριστώ επίσης για
τη στήριξη που παρέχει στην προσπάθειά µας αυτή.

Έχω δηλώσει ρητά και κατηγορηµατικά κατά την προτελευ-
ταία ειδική συνεδρίαση της αρµόδιας κοινοβουλευτικής υποεπι-
τροπής, που µε την τροποποίηση του Κανονισµού θα µετατραπεί
σε διαρκή επιτροπή, ότι αν δεν υπάρχει ευρυτάτη και καθαρή συ-
ναίνεση και πάντως εάν δεν υπάρχει στήριξη από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση –γιατί ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός πολύ
υπεύθυνα αντιµετωπίζει ούτως ή άλλως τα θέµατα- δεν πρόκει-
ται να προχωρούµε στην ολοκλήρωση συµβάσεων. Πρέπει να
σπάσει αυτός ο φαύλος κύκλος. Πρέπει οι αµυντικές δαπάνες να
είναι ο υποδειγµατικός χώρος της διαφάνειας και όχι ένα περί-
κλειστο µαύρο κουτί, όπου ο καθένας µπορεί να υποψιάζεται, δυ-
στυχώς επειδή έχει ενδείξεις, ότι συµβαίνει κάτι το ύποπτο. Αυτό
δεν µπορεί να συνεχιστεί. Είναι προσβλητικό για τη Βουλή, προ-
σβλητικό για το κράτος δικαίου, προσβλητικό για τις Ένοπλες
∆υνάµεις. Αυτό έχει σπάσει, θα σπάσει. Τα πράγµατα αλλάζουν
ριζικά.

Επίσης, θέλω να συµφωνήσω µε τον κ. Καρατζαφέρη στα όσα

είπε για τις µεγάλες γερµανικές εταιρείες. Αυτά τα έχω περιλά-
βει στην επιστολή που έστειλα στον εκπρόσωπο της
«THYSSENKRUPP», ζητώντας ακριβώς εξηγήσεις για τη συµπε-
ριφορά αυτή και χαίροµαι, πρώτον, διότι στη νέα σύµβαση δεν
µετέχει η «FERROSTAAL», η οποία είχε µία ανάµιξη στη διακί-
νηση των αντισταθµιστικών ωφεληµάτων των αρχικών συµβά-
σεων. Χαίροµαι επίσης γιατί βασικό στοιχείο της νέας
συµφωνίας είναι οι σταθερές τιµές και γιατί δεν υπάρχουν αντι-
σταθµιστικά ωφελήµατα, τα οποία, ακριβώς επειδή επιτρέπουν
την αντίστροφη κίνηση χρήµατος, είναι ένας µηχανισµός που
πρέπει οπωσδήποτε να σταµατήσει να λειτουργεί και να αντικα-
τασταθεί από ολοκληρωµένα προγράµµατα βιοµηχανικής συ-
νεργασίας και τεχνολογικής ανάπτυξης.

Όλα αυτά τα περιλαµβάνουµε στη νέα σύµβαση, µε βάση και
τις συµβουλές που λαµβάνουµε από διεθνείς εταιρείες auditing,
δηλαδή άσκησης διαρκούς λογιστικού και λειτουργικού ελέγχου.

Επίσης, όρος είναι όλες οι συµβάσεις των αντισυµβαλλοµένων
µας µε υποκατασκευαστές ή µε προµηθευτές αγαθών ή υπηρε-
σιών -και υπηρεσίες είναι και οι περιβόητοι σύµβουλοι όλων των
κατηγοριών- να κατατίθενται στο ελληνικό δηµόσιο, ώστε µε τις
υπηρεσίες του το ελληνικό κράτος να µπορεί να ελέγξει τον
τρόπο εκτέλεσης και πληρωµής αυτών των συµβάσεων, οι οποίες
πρέπει να δικαιολογούνται µε βάση την αρχική σύµβαση, δηλαδή
µε βάση το χρήµα που πληρώνει ο Έλληνας φορολογούµενος, ο
Έλληνας πολίτης.

Όλα αυτά τα οποία βλέπουν το φως της δηµοσιότητας -κι ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τα πρόσθετα στοιχεία, τα οποία θα
τα παραλάβω από τα χέρια σας και θα τα διαβιβάσω στον ει-
σαγγελέα, αλλά και στις υπηρεσίες µας, ώστε να κάνουν κι αυτές
το καθήκον τους- όλα αυτά βεβαίως δηµιουργούν µια εξαιρε-
τικά δυσάρεστη εικόνα. Όµως είναι ταυτόχρονα και η «µήτρα»
από την οποία γεννιέται µια νέα αντίληψη για τα πράγµατα αυτά,
τα οποία πρέπει µε συνέπεια και αποφασιστικότητα να υπηρετή-
σουµε, αλλά και µε συναίνεση. Γιατί αν τα θέµατα αυτά είναι ένα
πεδίο φθηνής και συµβατικής κοµµατικής αντιδικίας, δεν θα κά-
νουµε ποτέ τίποτα!

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, η πρώτη µε αριθµό 1005/29-6-2010 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Έκτορα Νασιώκα προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αξιοποίηση του Κτήµατος
(∆άσους) Πολυδενδρίου Αγιάς στο Νοµό Λάρισας κ.λπ., δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 1000/29-6-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγε-
νάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τα
φαινόµενα διαφθοράς στο ελληνικό ποδόσφαιρο κ.λπ., δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1008/29-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλα-
ντίδου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµέ-
νων στην εταιρεία «Συστήµατα Sunlight ΑΒΕΕ στην Ξάνθη κ.λπ.,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η κ. Καλαντίδου θα ήθελε να προσθέσει κάτι επ’ αυτού;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα χρειαστώ µόνο ένα λεπτό, διότι τη συγκεκριµένη ερώτηση

είναι η τρίτη φορά, που την καταθέτουµε και ο κύριος Υπουργός,
δεν έρχεται να απαντήσει. Πρέπει να πω εδώ στο εθνικό Κοινο-
βούλιο ότι µιλάµε για µια περιοχή που έχει την ανεργία στο 20%.
Μιλάµε, για µια επιχείρηση που έχει περίπου τετρακόσια άτοµα,
παράγει βιοµηχανικές µπαταρίες για ελικόπτερα, υποβρύχια
κ.λπ. και ανήκει στον Όµιλο «ΓΕΡΜΑΝΟΣ». Έχει σχέση µε τις σο-
βαρές, σηµαντικές παραγωγικές δυνάµεις του τόπου µας που
καταστρέφονται µε αυτόν τον τρόπο και αυτή η επιχείρηση τον
τελευταίο καιρό πηγαίνει σε συνεχείς απολύσεις. Έχουν απολυ-
θεί γύρω στα εβδοµήντα άτοµα και είναι τεράστιο το πρόβληµα
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των εργαζοµένων.
Ένα ακόµα, που πρέπει να σηµειώσω είναι ότι πάρα πολλοί ερ-

γαζόµενοι σε αυτήν την επιχείρηση, ενώ δουλεύουν πάνω από
οκτώ µε δέκα χρόνια, είναι εργαζόµενοι µε επαναλαµβανόµενες
συµβάσεις ορισµένου χρόνου.

Κύριε Πρόεδρε, µε όλο το σεβασµό, νοµίζω ότι το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας, πρέπει από εδώ και µπρός να καταθέτει
ερωτήσεις, που έχουν να κάνουν µε την υπεράσπιση δικαιωµά-
των των εργαζοµένων στις τηλεοράσεις. Εκεί βρίσκονται οι
Υπουργοί του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.
Στο Κοινοβούλιο δεν ήρθαν για να απαντήσουν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Καλαντίδου,

άκουσα πολύ προσεκτικά αυτά που είπατε.
Πραγµατικά είναι ατυχές ότι για τρίτη φορά αναβάλλεται η συ-

ζήτηση της ερωτήσεως σας. Οπωσδήποτε αυτό δεν είναι καλο-
δεχούµενο. Θα παρέµβουµε και διά του Προέδρου του ελληνικού
Κοινοβουλίου, προς τους συναρµοδίους Υπουργούς. Είναι η
τρίτη φορά που αναβάλλεται και αυτό κάτι το οποίο πρέπει να
σηµειωθεί.

Παρακαλώ, να επανακατατεθεί η ερώτηση, κυρία Καλαντίδου,
ώστε να φροντίσουµε για τη συζήτησή της.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, η πέµπτη µε αριθµό 1006/29-6-2010 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆η-
µητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και
Τουρισµού και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τους συµβασιούχους στη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού και στην ΕΡΤ κ.λπ., δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 1004/29-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πανα-
γιώτη Κουρουµπλή προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για εξυγίανση
της αγοράς καυσίµων κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 999/29-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς την
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
ταβολή των αποζηµιώσεων των µηλοπαραγωγών Καστοριάς
κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Εν συνεχεία θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1009/29-6-2010
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Νικολάου Παπακωνσταντίνου προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την ανάκληση των απολύσεων στην «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ ΕΠΙ-
ΧΕΙΡΗΣΗ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ (ΑΜΕΛ)» κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπακωνσταντίνου, έχει ως εξής:
«Από τη ∆ιοίκηση της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΛΕΙ-

ΤΟΥΡΓΙΑΣ (ΑΜΕΛ)», ανακοινώθηκαν διακόσιες ογδόντα πέντε
απολύσεις εργαζοµένων, µε το αιτιολογικό ότι οι προσλήψεις έγι-
ναν παράνοµα, µε βάση το πόρισµα Ρακιντζή, το οποίο εξυπη-
ρετεί την προώθηση των ιδιωτικοποιήσεων στο χώρο των
µεταφορών, όπως έχει αποφασιστεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση,
από κοινού µε τις κυβερνήσεις για την απελευθέρωση των µετα-
φορών µέχρι το 2011.

Οι απολύσεις στην «ΑΜΕΛ» και αυτές που θα ακολουθήσουν
και σε άλλες εταιρείες στο χώρο των µεταφορών, «ΤΡΑΜ», µαζί
µε τα υπόλοιπα µέτρα που παίρνει η Κυβέρνηση µε πρόσχηµα
την κρίση, έχουν κάνει τη ζωή των εργαζοµένων αφόρητη.

Οι διακόσιες ογδόντα πέντε απολύσεις εντάσονται στην υλο-
ποίηση της πολιτικής της Κυβέρνησης για φθηνούς, πολλαπλά
εκµεταλλευόµενους εργαζόµενους, αφού µε τη σχεδιαζόµενη
επέκταση του Μετρό, θα υπάρξει ανάγκη για περισσότερων ερ-
γαζόµενων.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι µέτρα θα πάρει για να ανα-
κληθούν άµεσα οι διακόσιες ογδόντα πέντε απολύσεις στην
«ΑΜΕΛ» και να εξασφαλιστεί µόνιµη και σταθερή δουλειά για

όλους τους εργαζόµενους στο χώρο των µεταφορών».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπακωνσταντίνου, θα απαντή-

σει ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. ∆ηµή-
τριος Ρέππας.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε συνάδελφε, θα ήταν ιδιαιτέρως ευχάριστο
να εξασφαλίζαµε για το σύνολο των πολιτών συνθήκες µόνιµης
και σταθερής εργασίας, όπως αναφέρετε και εσείς στην ερώ-
τησή σας, στο δηµόσιο και ιδιαιτέρως στον τοµέα των µεταφο-
ρών. Όµως, αυτό δεν είναι εφικτό όπως αντιλαµβάνεστε.

Γνωρίζουµε ότι οι οργανισµοί οι οποίοι προσφέρουν υπηρε-
σίες στους πολίτες υπάρχουν και λειτουργούν ακριβώς γι’ αυτόν
το σκοπό και όχι για τις διοικήσεις τους ή τα στελέχη τους ή τους
εργαζόµενούς τους. Όλοι αυτοί είναι το µέσο για να επιτευχθεί
ο σκοπός δηλαδή να προσφέρουµε φθηνές ποιοτικές υπηρεσίες
στο κοινωνικό σύνολο. Από τη δική µας πλευρά, αφού κάνετε
λόγο για κρίση γνωρίζετε ότι αναλάβαµε να διαχειριστούµε µια
µεγάλη κρίση. Εµείς ουσιαστικά δεν διαχειριζόµαστε τη νίκη µας
στις εκλογές, αλλά διαχειριζόµαστε τις δυσµενέστατες συνέπειες
της ήττας της Νέας ∆ηµοκρατίας, που οδήγησε τη χώρα σ’ αυτή
την κρίση µε τη διακυβέρνησή της τα τελευταία πέντε χρόνια.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι η πολιτική µας συχνά ετεροπροσδιορί-
ζεται, γιατί µας παραδόθηκε ένας νεκρός τον οποίο πρέπει όχι
απλώς να αναστήσουµε αλλά και να τον καταστήσουµε πρωτα-
θλητή ταχύτητας και µάλιστα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα.

Είχαµε την Ολυµπιακή. Οδηγήθηκε σε τραγωδία, σε ναυάγιο ο
«ΟΣΕ» τον οποίο προσπαθούµε να εξυγιάνουµε. Ήδη οι αστικές
συγκοινωνίες παρουσιάζουν συσσωρευµένα ελλείµµατα που ξε-
περνούν το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ µε ετήσιες ζηµιές που ξε-
περνούν τα 500 εκατοµµύρια. Θα πρέπει να κάνουµε τις
ανάλογες παρεµβάσεις.

Όσον αφορά την «ΑΜΕΛ» είναι µια εταιρεία η οποία λειτουργεί
υποδειγµατικά. Είναι ένας φορέας κόσµηµα, ο οποίος έχει κα-
τορθώσει να προσελκύσει την προτίµηση των Ελλήνων πολιτών
που µετακινούνται στην Αθήνα. Αυτή τη δεκαετία ο οργανισµός
µπορεί να πει κανείς ότι συνέβαλε, ώστε η Αθήνα να αποκτήσει
ένα άλλο διεθνές επίπεδο αναφοράς. Ήταν κερδοφόρος και δεν
επιβάρυνε το κοινωνικό σύνολο. Εξασφάλιζε και για τους εργα-
ζόµενους ένα αξιοπρεπέστατο εισόδηµα, που κατά µέσο όρο το
κόστος αποδοχών των εργαζοµένων έφτανε τις 46.000 ευρώ το
χρόνο. Να, όµως, που το 2009 ο οργανισµός αυτός για πρώτη
φορά παρουσιάζει λειτουργικές ζηµιές, που ξεπερνούν τα 20
εκατοµµύρια ευρώ.

Βεβαίως αυτή η πολιτική µπορεί να οφείλεται σε κακό σχεδια-
σµό ή σε πολλούς άλλους λόγους, τους οποίους ο καθένας µπο-
ρεί να εκτιµήσει, αλλά φαίνεται ότι επιβαρύνεται µεταξύ των
άλλων και από τις αθρόες προσλήψεις, οι οποίες έγιναν χωρίς
σχεδιασµό, χωρίς να υπάρχει µελέτη ώστε να ανταποκρίνονται
σε πραγµατικές ανάγκες σε ένα συγκεκριµένο υπηρεσιακό σχέ-
διο που δεν έχει καν εκπονηθεί. Ήταν πελατειακού χαρακτήρα.
Μπορώ να αναφέρω αριθµητικά στοιχεία, τα οποία επιβεβαιώ-
νουν του λόγου µου το αληθές. Ενώ µέχρι το 2004 υπηρετούσαν
χίλιοι εκατόν τριάντα εννέα εργαζόµενοι στην «ΑΜΕΛ», µέσα σε
λίγα χρόνια, µέχρι το 2009, ο αριθµός αυτός αυξήθηκε κατά πε-
ντακόσια πενήντα άτοµα και έφτασε τα χίλια εξακόσια ογδόντα
οκτώ µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για τις δαπάνες που πρέπει να
κάνει αυτός ο οργανισµός, χωρίς να έχει αυξήσει τα έσοδά του.

Επίσης πρέπει να σας πω ότι το 2009 αυξήθηκε ο αριθµός των
εργαζοµένων κατά 50% σε σύγκριση µε τον αριθµό πρόσληψης
των εργαζοµένων, που έγιναν την περίοδο 2004-2009. Ιδίως δε το
τελευταίο προεκλογικό δίµηνο Αυγούστου-Σεπτεµβρίου έχουµε
προσλήψεις περισσότερες των διακοσίων πενήντα, οι οποίες έγι-
ναν µε έναν πελατειακό τρόπο. Πέρα από τους αριθµούς που
οδηγούν σε συγκεκριµένες οικονοµικές συνέπειες υπάρχουν και
οι άνθρωποι, πράγµα που σέβοµαι απολύτως, αλλά όχι οι άν-
θρωποι οι εντός των τειχών µόνο, αλλά και οι εκτός των τειχών.
Υπάρχουν άνθρωποι που έχουν ανάγκη εργασίας που βρίσκονται
εκτός των τειχών και οργίζονται όταν αντιλαµβάνονται ότι κάποιοι
µε κάποιες διαδικασίες, οι οποίες δεν υπακούουν σε συγκεκρι-
µένους αµερόληπτους κανόνες εξασφαλίζουν αυτό που και εκεί-
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νοι επιδιώκουν αλλά δεν µπορούν να εξασφαλίσουν.
Επειδή γνωρίζετε ότι η επιλογή της Κυβέρνησης είναι να µην

ανανεώσει τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου, να µην τις µετα-
τρέψει σε συµβάσεις αορίστου χρόνου, είµαστε µπροστά σε µια
δύσκολη όχι ευχάριστη κατάσταση.

Έχει κληθεί η διοίκηση του οργανισµού να µελετήσει τις πραγ-
µατικές ανάγκες και να δούµε βάσει αυτών των αναγκών πώς
µπορούν οι εργαζόµενοι, λόγω της εµπειρίας τους, να έχουν ένα
πλεονέκτηµα, ώστε να ενταχθούν στους οργανισµούς µεταφο-
ράς, αν αυτό είναι απαραίτητο, στο βαθµό που είναι απαραίτητο.

Γιατί σε τελευταία ανάλυση –συµφωνείτε και εσείς, κύριοι συ-
νάδελφοι- δεν είναι προοδευτική πολιτική µια πολιτική µικροπο-
λιτική, µια πολιτική πελατειακή, η οποία αδιαφορεί για τα
κοινωνικά αποτελέσµατα, η οποία παραθέτει ή προτάσσει πά-
ντοτε αιτήµατα σαν αυτό –το οποίο και εσείς θα αναπτύξετε,
είµαι βέβαιος, εντός ολίγου, καθώς θα πάρετε το λόγο- αδιαφο-
ρώντας για τις επιπτώσεις που έχει στο κοινωνικό σύνολο.

Ενώ µιλάτε για το συγκεκριµένο θέµα, σας καλώ να σκεφτείτε
όλους τους πολίτες, οι οποίοι ψηφίζουν εσάς και το κόµµα σας,
τα προβλήµατά τους και πόσο οι πολίτες αυτοί ως φορολογού-
µενοι Έλληνες πολίτες επιβαρύνονται, όταν τέτοιοι οργανισµοί
έχουν ζηµιές, οι οποίες σε τελική ανάλυση από µηχανισµούς προ-
σφοράς µιας κοινωνικής υπηρεσίας τους µετατρέπουν σε αντι-
κοινωνική µηχανή.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας στη Β’ Αθήνας κ. Νι-
κόλαος Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Η αποτελεσµατική λει-
τουργία του µετρό σε αποφασιστικό βαθµό οφείλεται στους
εντός εργαζόµενους. ∆ύσκολα θα υπάρξει αντίλογος σε αυτό.

Οι απολύσεις αφορούν βασικές ειδικότητες, οι οποίες δια-
σφαλίζουν την ασφάλεια των δροµολογίων, τη συντήρηση και τη
λειτουργία των υποδοµών. ∆εν απαντιέται ούτε από την απά-
ντησή σας η µαρτυρία-καταγγελία των εργαζοµένων και του κι-
νήµατός τους, ότι οι απολύσεις αυτές οδηγούν στην υποβάθµιση
των υπηρεσιών.

Όλα αυτά βρίσκονται σε συνάρτηση µε το γεγονός ότι υπάρ-
χουν ήδη καταγεγραµµένες ανάγκες –όχι από τους εργαζοµέ-
νους- για πρόσληψη προσωπικού. Επίσης, σε στενή συνάρτηση
βρίσκεται και το ζήτηµα της επέκτασης του δικτύου του µετρό,
όπως και το γεγονός ότι θα έχουµε το επόµενο διάστηµα µια
σειρά µετακυλίσεις προς το µετρό από τα έργα που γίνονται στον
ηλεκτρικό σιδηρόδροµο ανάµεσα στην πλατεία Αττικής και το
Μοναστηράκι. Άρα η πρακτική συνέπεια των απολύσεων είναι η
χειροτέρευση των υπηρεσιών προς τον εργαζόµενο λαό της Αθή-
νας.

∆εύτερο ζήτηµα. Εµείς διαφωνούµε µε την αντίληψή σας και
µε την πολιτική σας πρακτική, ότι η εργασία είναι περίπου µια ευ-
καιρία ή ένα λαχείο. Η εργασία είναι θεµελιώδες δικαίωµα της
κοινωνικής ύπαρξης των ανθρώπων που επιβεβαιώνεται.

Θέλω να επισηµάνω ότι αν σήµερα υπάρχει τέτοια εκτίµηση
για το µετρό σε αποφασιστικό βαθµό –για να µην υπερβάλλω
ακόµα περισσότερο, που πάλι θα ήµουν µέσα στην πραγµατικό-
τητα-, αυτό οφείλεται στην υπεύθυνη εργασία και τη διασφάλιση
της ποιότητας στις παρεχόµενες υπηρεσίες από πλευράς των
εργαζοµένων.

Ο σχεδιασµός σας, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, περιλαµβάνει την
είσοδο των επενδυτικών παιχτών στην αγορά των µέσων µαζικής
µεταφοράς, µε παραχώρηση λειτουργικών πακέτων, τµηµάτων
και δραστηριοτήτων. Με βάση µελέτες των τραπεζών ορέγονται
ιδιαιτέρως την «ΑΜΕΛ» γιατί έχει κερδοφόρο «µεζέ» και αν οι µι-
σθολογικές δαπάνες δεν µειωθούν δραστικά ως ποσοστό των
συνολικών δαπανών, ο «µεζές» θα γίνει και «φιλέτο».

Από αυτή την άποψη, στο όνοµα των αναγκών του εργαζόµε-
νου λαού της Αθήνας, στο όνοµα των συµφερόντων, των εργα-
σιακών και υπηρεσιακών αναγκών των εργαζοµένων στο µετρό,
σας ζητάµε να ανακαλέσετε άµεσα τις απολύσεις και να προ-
σληφθεί προσωπικό µε βάση τις ανάγκες, όπως καταγράφονται
όλο αυτό το διάστηµα για ασφάλεια, συντήρηση µε επάρκεια των
υποδοµών, για να µην χειροτερεύσουν δραστικά και οι υπηρε-

σίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και ∆ικτύων κ. ∆ηµήτρης Ρέππας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό
σε όλους ότι την καλή φήµη του το µετρό την οικοδόµησε χρόνο
µε το χρόνο όλα αυτά τα χρόνια, κατά τα οποία δεν υπηρετούσαν
στο µετρό αυτοί οι οποίοι προσλήφθηκαν την προεκλογική πε-
ρίοδο, ιδίως τους δύο προεκλογικούς µήνες Αύγουστο και Σε-
πτέµβριο του 2009. ∆εν περίµενε το µετρό να προσλάβει αυτούς
τους περίπου τριακόσιους εργαζόµενους πολίτες, προκειµένου
να δηµιουργήσει µια θετική φήµη. Την είχε τη θετική φήµη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Οι απολύσεις αφορούν
βασικές ειδικότητες εργαζοµένων!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε τον κύριο Υπουργό.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Ίσα-ίσα που µετά από αυτές τις προσλήψεις πρέ-
πει να σας πω ότι για πρώτη φορά έχει έναν αρνητικό ισολογισµό.

Έχει ζηµιές που ξεπερνούν τα 20 εκατοµµύρια ευρώ. Κάποιοι,
οι Έλληνες πολίτες ή οι εργαζόµενοι στο σύνολό τους µέσα στην
«ΑΜΕΛ», θα κληθούν να τις πληρώσουν αυτές τις ζηµιές. Αν
πράγµατι υπάρξει ένα σχέδιο το οποίο προβλέπει τις πραγµατι-
κές ανάγκες -και θα πρέπει να καλυφθούν αυτές οι πραγµατικές
ανάγκες µε την ανανέωση των συµβάσεων ή βεβαίως µέσω δια-
δικασιών ΑΣΕΠ, άλλος τρόπος δεν υπάρχει για εµάς – θα πρέπει
να αξιολογηθούν τότε όλοι οι εργαζόµενοι της «ΑΜΕΛ» από µη-
δενική βάση.

Αυτή είναι µια µέθοδος, την οποία µπορούµε να αντιµετωπί-
σουµε. Και να επιλεγούν οι καλύτεροι, ώστε ο οργανισµός αυτός
να παραµείνει στο υψηλό επίπεδο που και εσείς και εµείς και όλοι
οι πολίτες θέλουν.

Κατά τα άλλα, σας παρακαλώ πολύ, δείτε λίγο τα στοιχεία, για
να µιλάτε πιο τεκµηριωµένα. Η κοινωνία προχωράει και προο-
δεύει, όταν οι κυβερνήσεις παίρνουν πρωτοβουλίες και αποφά-
σεις. Η κοινωνία δεν προχωράει µε την εύκολη κριτική που από
την θαλπωρή της αντιπολίτευσης, εσείς συστηµατικά έχετε ασκή-
σει.

Θα πρέπει να πάρουµε κρίσιµες αποφάσεις για την κοινωνία
και τους πολίτες. Σεβόµαστε και την αγωνία και το ενδιαφέρον
όσων απασχολούνται σε έναν τοµέα. ∆εν είναι οι µόνοι σε αυτόν
τον κόσµο, όπως και εσείς δεν είστε µόνος σας, όπως και εγώ
δεν είµαι µόνος µου. Είµαστε σε µια κοινωνία. Είµαστε οργανικό
κοµµάτι ενός συνόλου. Έτσι πρέπει να αντιληφθούµε πλέον τα
πράγµατα.

Θα σας πω, λοιπόν, ότι το 2008 και το 2009, το µετρό είχε
µόλις έναν νέο σταθµό στο Νοµισµατοκοπείο. Αυτό είναι κάτι,
που δεν δικαιολογεί αυτό το µεγάλο αριθµό των νέων προσλή-
ψεων. Οι τότε κρατούντες γνώριζαν ότι δεν πρόκειται να δοθούν
µέσα στο 2010 νέοι σταθµοί - πέραν του Χολαργού και του Χα-
λανδρίου, κάτι το οποίο θα γίνει µέσα στο 2010- γιατί οι επεκτά-
σεις του µετρό, για τις οποίες υποτίθεται ότι προσλήφθηκαν όλοι
αυτοί, προκειµένου να εκπαιδευτούν, είναι βέβαιο ότι θα καθυ-
στερήσουν να ολοκληρωθούν, λόγω της εµπλοκής της
«SIEMENS», αφού δεν έχουν υπογραφεί οι συµβάσεις ούτε από
την προηγούµενη κυβέρνηση.

Άρα, λοιπόν, καταλήγω στο ότι υπάρχει ένα πρόβληµα το
οποίο έχει την κοινωνική διάστασή του και εγώ δεν θέλω καθόλου
να την υποβαθµίσω. Υπάρχει ένα πρόβληµα, που έχει τη δηµο-
σιονοµική πτυχή του και θέλω και εσείς να µην την υποβαθµίσετε,
γιατί αυτή η πτυχή τελικώς είναι που οδηγεί στη λήψη µέτρων
που επιβαρύνουν όλους τους πολίτες.

Εµείς από τη δική µας πλευρά, σας διαβεβαιώ ότι έχουµε εν-
διαφέρον να βρούµε την καλύτερη λύση, που θα είναι η άριστη
λύση για τους εργαζόµενους και τον Οργανισµό µαζί, η οποία θα
είναι ενταγµένη στην καλύτερη λύση που πάµε να δώσουµε στην
κρίση η οποία µαστίζει σήµερα την χώρα και την ελληνική κοι-
νωνία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό
1013/29-06-10 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος – Άδωνη Γεωργιάδη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη σχετικά µε τη δράση του
ΠΑΜΕ κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σπυρίδωνος – Άδωνιδος Γεωργιάδη
έχει ως εξής:

«Ο Αξιότιµος κύριος Πρωθυπουργός στην απάντησή του στην
επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπαρήγα κατά τη συζήτηση της 25ης
Ιουνίου του 2010 ανέφερε µε αναλυτικά στοιχεία την τεράστια
ζηµιά που υφίσταται η ελληνική οικονοµία από τις διάφορες πα-
ράνοµες πράξεις του ΠΑΜΕ και κυρίως την παράνοµη κατάληψη
του λιµένος Πειραιώς.

Συνεπώς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Γιατί δεν λάβατε τα αναγκαία µέτρα για να εµποδίσετε τις

παράνοµες πράξεις του ΠΑΜΕ;
2. Τι σκοπεύετε να πράξετε από εδώ και µπρος για να εµποδί-

σετε τις µελλοντικές παράνοµες πράξεις του ΠΑΜΕ;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γεωργιάδη θα απαντήσει ο Υφυ-

πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Σπύρος Βούγιας.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι η αναβολή κατάθεσης της ερώ-

τησης έδωσε εν πολλοίς και τις απαντήσεις στα ερωτήµατα που
θέτετε. Η ίδια η ζωή, δηλαδή και η πολιτική εµπειρία των τελευ-
ταίων εβδοµάδων έδωσε νοµίζω έµµεσα τις απαντήσεις µε έναν
πολιτικό και εντελώς διαφανή και δηµοκρατικό τρόπο.

Η απάντηση, δηλαδή, στις ενέργειες αυτές οι οποίες ασκούν
ένα είδος πολιτικής βίας σε εργαζόµενους και πολίτες, εµποδί-
ζοντας και παρεµποδίζοντας την ελεύθερη διακίνηση επιβατών
και εµπορευµάτων στα λιµάνια της χώρας, έπρεπε να δοθεί πο-
λιτικά. Η απάντηση όµως της βίαιης καταστολής από πλευράς
της πολιτείας και του κράτους απέναντι στην πολιτική βία που
ασκείται µε αφορµή µια κοινωνική κινητοποίηση, δεν ήταν κατά
τη γνώµη µας η ενδεδειγµένη λύση.

Η ενδεδειγµένη λύση ήταν η πολιτική αντιπαράθεση ενώπιον
της ελληνικής κοινωνίας µε επιχειρήµατα εκατέρωθεν, ενώπιον
του ελληνικού λαού που έκριναν και κατά τη γνώµη µου, αποδο-
κίµασαν την πολιτική δράση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος της
Ελλάδας και πιο συγκεκριµένα, του ΠΑΜΕ, που από το σύνθηµα
«νόµος είναι το δίκιο του εργάτη», συρρικνώθηκε στο «νόµος
είναι το δίκιο του συνδικάτου» και όχι όλου του συνδικάτου, αλλά
ενός ή δύο σωµατείων από ένα συνδικάτο, που ούτε το ίδιο είχε
αποφασίσει να κάνει αυτή την κινητοποίηση.

Νοµίζω πως αυτό κρίθηκε καθοριστικά στη συζήτηση που έγινε
εδώ στη Βουλή και στο διάλογο ανάµεσα στην κ. Παπαρήγα, που
ρώτησε, από την πλευρά του ΚΚΕ, και στην απάντηση του Πρω-
θυπουργού, µια παράγραφο από την οµιλία του οποίου αξίζει τον
κόπο να επαναλάβω από τα Πρακτικά της Βουλής: «Ποιος υπο-
θάλπει το κλείσιµο των λιµανιών εν µέσω τουριστικής περιόδου;
Ποιος αποτρέπει τον τουρισµό και τους τουρίστες να έρθουν
στην πατρίδα µας σε µια δύσκολη, κρίσιµη για την οικονοµία
στιγµή; Ποιος δεν θέλει να αναπτυχθεί ένας ολόκληρος κλάδος
της οικονοµίας µας, αυτός της κρουαζιέρας, που θα φέρει τε-
ράστια έσοδα, δουλειές στα νησιά και τα λιµάνια µας, προβολή
στη χώρα µας, συνάλλαγµα και εισφορές στα ασφαλιστικά τα-
µεία και τη δηµιουργία πολλών και νέων, µικρών και µεσαίων επι-
χειρήσεων και θέσεων εργασίας;».

Αυτή ήταν η πολιτική απάντηση που δεν πολλαπλασίασε, που
δεν αναπαρήγαγε, που δεν εκτόξευσε τη βία επικοινωνιακά και
πολιτικά, εκεί που δεν θα ήθελε κανείς να πάει.

∆ιότι, να είστε βέβαιος, κύριε συνάδελφε, πως αν τα λίγα
σπρωξίµατα της 23ης Ιουνίου αναπαράγονταν και µετατρέπονταν
σε έντονα και βίαια επεισόδια θα µπορούσαν να ανοίξουν κεφά-
λια στο λιµάνι του Πειραιά µε τις δεκαπέντε διαφορετικές εισό-
δους του, που δεν είναι δυνατόν να φυλαχθεί σαν στρατόπεδο
συγκέντρωσης και ούτε θέλουµε να είναι. Τότε, οι εικόνες αυτές
θα µεταδίδονταν από τα κανάλια που την ίδια ώρα εγκαλούσαν
την ελληνική Κυβέρνηση, γιατί δεν παρεµβαίνει και ακριβώς το
ίδιο βράδυ τα δελτία ειδήσεων θα έδειχναν τα επεισόδια αυτά µε
τέτοιο τρόπο, που θα διέσυρε και θα δυσκόλευε ακόµη περισ-

σότερο την κρίσιµη οικονοµική κατάσταση της χώρας.
Και θα κλείσω µε ένα στατιστικό στοιχείο την πρωτοµιλία µου.

Αποδείχθηκε η ορθότητα της πολιτικής µας επιλογής για πολι-
τική αντιπαράθεση µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, που
οδήγησε κατά τη γνώµη µου, στην αποδοκιµασία από την πλευρά
του ελληνικού λαού, µε τις αναχωρήσεις πλοίων που έγιναν στη
γενική απεργία της προηγούµενης Τρίτης, µια γενική απεργία
που θα µπορούσε να προϋποθέτει πολύ µεγαλύτερες κινητοποι-
ήσεις στο λιµάνι. Από τα είκοσι δύο δροµολόγια για τις Κυκλάδες,
τη Μυτιλήνη, τη Χίο, την Ικαρία και τα µεγάλα νησιά, δεν έγιναν
µόνο έξι, πράγµα που σηµαίνει πως αυτή η πολιτική αντιπαρά-
θεση είχε τα θετικά της αποτελέσµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωρ-
γιάδης έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, οφείλω να σας πω ότι αισθάνοµαι
την ανάγκη και ως πολιτικός και ως ιστορικός, να δώσω συγχα-
ρητήρια στον αξιότιµο κύριο Πρωθυπουργό, ο οποίος την περα-
σµένη Παρασκευή στη Βουλή των Ελλήνων είπε, επιτέλους,
ορισµένα πράγµατα που Πρωθυπουργοί εδώ και τέσσερις δεκα-
ετίες αρνούνται να πουν προς το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.

Έχουµε παραχαϊδέψει αυτό το κόµµα εδώ και τέσσερις δεκα-
ετίες και του έχουµε παραχωρήσει µια πολιτική ασυλία άνευ
προηγουµένου, για να κάνει πράγµατα τα οποία κάνουν εγκλη-
µατίες.

Και έρχοµαι λίγο στην ερώτησή µου, όπου πρέπει να σας πω
ευθύς εξαρχής ότι εκτιµώ το χιούµορ σας, κύριε Υπουργέ. Μόνο
ως χιούµορ εκλαµβάνω την απάντησή σας. Εάν εδώ έρχεται
Υπουργός Προστασίας του Πολίτου και µας λέει ότι, ενώ ο Πρω-
θυπουργός της χώρας αναλυτικά εξήγησε τη ζηµιά που υφίστα-
ται η ελληνική πολιτεία στην κρισιµότερη οικονοµική συγκυρία
της ιστορίας της -ο ίδιος ο Πρωθυπουργός τοποθέτησε τη ζηµιά
στο ύψος δεκάδων έως εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ- η
απάντηση του κράτους είναι ότι εµείς θα δώσουµε πολιτική απά-
ντηση -δηλαδή, θα τους αφήσουµε να κάνουν τα ίδια πράγµατα
και να υφιστάµεθα όλοι εµείς οι υπόλοιποι την ίδια ζηµιά των εκα-
τοντάδων εκατοµµύριων ευρώ, αλλά εµείς θα τους κοιτάµε, γιατί
είµαστε καλά παιδιά και δίνουµε πολιτική απάντηση- το εκλαµ-
βάνω ως αστεϊσµό.

Επειδή, όµως, είµαστε εν όψει χρεοκοπίας, δεν µπορώ να γε-
λάσω και θα επιµείνω. Εάν το ΠΑΜΕ συνεχίσει να κάνει αυτές τις
εγκληµατικές δραστηριότητες, το κράτος θα επιβάλει το νόµο;

Και επειδή είπατε για δηµοκρατική απάντηση, κύριε Υπουργέ,
νοµίζω ότι αξίζει τον κόπο να πούµε, επιτέλους, στον ελληνικό
λαό ορισµένες αλήθειες. ∆ηµοκρατία δεν είναι να κάνει ο καθέ-
νας ό,τι θέλει. Η δηµοκρατία είναι κατά νόµο συντεταγµένη πο-
λιτεία. ∆εν είναι ότι γουστάρει το ΚΚΕ να κλείνει τους δρόµους
και κλείνει τους δρόµους.

Άρα, εγώ οφείλω να επιµείνω. Εάν το ΠΑΜΕ συνεχίσει να
εγκληµατεί, εάν αυτοί οι κακοποιοί πηγαίνουν στο λιµάνι και κλεί-
νουν τα πλοία, εάν εµποδίζουν…

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: ∆εν είναι κακοποιοί.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είναι κακοποιοί για µένα,

κυρία µου. Αφού εγκληµατούν, είναι κακοποιοί.
Να το ξεκαθαρίσουµε: Το δικαίωµα στην απεργία είναι σεβα-

στό κατά νόµο, όχι όποτε θέλει ο καθένας, αλλά όπως το προ-
βλέπει το Σύνταγµα της χώρας. Κατά νόµο.

Και επειδή αντιδρούν οι συνάδελφοι του ΚΚΕ, θα τους παρα-
πέµψω σε ένα ωραίο ντοκιµαντέρ που έπαιξε το κανάλι της Βου-
λής των Ελλήνων -και το έχουµε ανεβάσει στο διαδίκτυο στον
«ΕΥΩΝΥΜΟ»- όπου επί Μπρέζνιεφ έγινε η µία και µοναδική απερ-
γία στη Σοβιετική Ένωση, σε ένα εργοστάσιο στην Ουκρανία.

Και επειδή τόλµησαν κάποιοι σοβιετικοί εργάτες να αµφισβη-
τήσουν τον δήθεν σοσιαλιστικό παράδεισο, εντός τριάντα λεπτών
–τα έχει δείξει το κανάλι της Βουλής των Ελλήνων, κύριε Πρόε-
δρε- πήγαν τα στρατεύµατα του Ερυθρού Στρατού και τους εκτέ-
λεσαν!

Εµείς δεν λέµε αυτό. Εµείς είµαστε πράγµατι δηµοκράτες, όχι
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σαν κι αυτούς τους τυράννους.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Πάλι καλά!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Να δείτε στο ντοκιµαντέρ,

κυρία µου, πώς τα στρατεύµατα τα δικά σας εκτέλεσαν τους ερ-
γάτες της Σοβιετικής Ένωσης που έκαναν απεργία.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Τα δικά µας;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αφήστε τα τώρα. Εµείς

ιστορία, ευτυχώς, ξέρουµε. ∆εν περιµένουµε από εσάς να µά-
θουµε.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ποια δικά µας;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Επανέρχοµαι.
Εάν το ΠΑΜΕ –η ερώτηση είναι συγκεκριµένη- συνεχίζει να

κάνει αυτά τα πράγµατα στο Λιµάνι, ποιά θα είναι η αντίδραση
της πολιτείας; Θα κάθεται και θα τους βλέπει από τα κανάλια της
τηλεοράσεως;

Και θέλω να κλείσω, κύριε Υπουργέ, µε αυτό. Νοµίζω ότι τη
λύση την έχει δώσει η κ. Παπαρήγα. Ακούστε τι διαβάζω σήµερα
στο άρθρο του κ. Πάσχου Μανδραβέλη στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» ότι
το ΚΚΕ προχώρησε σε περιστολή µισθών και εργασιακών δικαι-
ωµάτων και στον «902» και στο «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», σε περιστολή µι-
σθών και εργασιακών δικαιωµάτων µεγαλυτέρων από αυτά που
κάνει η Κυβέρνηση στους υπόλοιπους Έλληνες!

Και είναι οξύµωρο, κύριε Πρόεδρε, ότι το ΚΚΕ που ζητάει για
όλους τους Έλληνες κατώτερο µισθό 1.500 ευρώ, είναι η πρώτη
επιχείρηση στην Ελλάδα, στον «902» και στο «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», που
κατέβασε το µισθό περισσότερο από όλους τους άλλους!

Ακούστε ποια ήταν απάντηση της κ. Παπαρήγας. Είναι διθυ-
ραµβική. Την προτείνω δε, σε όλους τους Έλληνες επιχειρηµα-
τίες. Όπως σας είπα, αναφέρεται στο άρθρο του κ. Μανδραβέλη
στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». Λέει, λοιπόν: «Εµείς δικαιούµαστε να κα-
τεβάσουµε το µισθό και δικαιούµαστε και να περιστείλουµε τα
εργασιακά δικαιώµατα, διότι αυτά δεν είναι…» -λέει- «…επιχει-
ρήσεις. Είναι µέσα προπαγάνδας του ΚΚΕ και αυτοί είναι µέλη
του κόµµατος».

Όλοι, λοιπόν, οι Έλληνες επιχειρηµατίες µπορούµε να φτιά-
ξουµε από ένα κόµµα, να δίνουµε ό,τι µισθό «γουστάρουµε»
στους εργαζοµένους µας και να λέµε ότι αυτοί είναι µέλη του
κόµµατος, δεν είναι εργαζόµενοι! Άρα, πάµε το µισθό τους όπου
θέλουµε!

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Οι επιχειρήσεις και οι εφοπλιστές έχουν
εσάς για κόµµα!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αυτό µας λέει η κ. Παπα-
ρήγα του ΚΚΕ. Για να µάθει ο ελληνικός λαός σε αυτήν την Αί-
θουσα ποιοί είναι οι υποκριτές, που δήθεν µάχονται για τα
εργασιακά δικαιώµατα και που πρώτοι από όλους, ως οι πιο
σκληροί και αδίστακτοι εργοδότες, πηγαίνουν και µειώνουν το
µισθό στους δικούς τους εργαζοµένους, τους απαγορεύουν το
δικαίωµα στην απεργία στην «ΤΥΠΟΕΚ∆ΟΤΙΚΗ» και αφού τους
απαγορεύουν το δικαίωµα στην απεργία, καλούν όλους τους άλ-
λους να απεργήσουν, για να καταστραφούν όλες οι άλλες ελλη-
νικές επιχειρήσεις και να µείνουν κερδοφόρες µόνο οι
επιχειρήσεις του ΚΚΕ.

Λοιπόν, κύριε Υπουργέ, για να κλείσουµε. Αυτά δεν είναι σο-
βαρά πράγµατα. Θέλω την ξεκάθαρη απάντησή σας. Εάν το
ΠΑΜΕ συνεχίσει να εγκληµατεί, ποια θα είναι η αντίδραση της
ελληνικής πολιτείας; Θα τους βλέπετε από τον Αυτιά και από τον
Παπαδάκη ή θα αναλάβετε τις ευθύνες σας;

Αυτή είναι η ερώτησή µου.
Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πάντως, κύριε Γεωρ-

γιάδη, για την αποκατάσταση της ιστορικής αλήθειας, τα στρα-
τεύµατα κατά των απεργούντων εργατών της Ουκρανίας δεν
ήταν του ΚΚΕ.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Όχι του ΚΚΕ. Είπα της Σο-
βιετικής Ένωσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λέω επειδή είπατε
«δικά σας».

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ακριβώς αυτό είπε, κύριε Πρόεδρε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μα, παράρτηµα της Σο-

βιετικής Ένωσης είναι το ΚΚΕ, κύριε Πρόεδρε!

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Και εσείς παράρτηµα των εφοπλιστών
και του Αλαφούζου είστε!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εκεί τους εκτελούσαν,
κυρία Καλαντίδου!

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: ∆εν θα απολογηθώ εγώ, κύριε Γεωρ-
γιάδη, για τα εγκλήµατα ...

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Να απολογηθείτε για τα
εγκλήµατα που έχετε κάνει στην ιστορία και στην Ελλάδα, κυρία
Καλαντίδου!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Γεωργιάδη! ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Άξιος ο µισθός
σου!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εγώ θα πάω στο «ΓΕΡ-
ΜΑΝΟ» µε τις µετοχές σας…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Θα σε καλέσει σε δε-
ξίωση ο Αλαφούζος! Άξιος ο µισθός σου!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: …και δώστε και σε µας µε-
ρικές µετοχές από τις πολλές που έχετε στις επιχειρήσεις σας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Απ’ ό,τι βλέπω, άναψε
για τα καλά ο καβγάς, αλλά σας παρακαλώ να ηρεµήσετε!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Καλοδεχούµενος στις δε-
ξιώσεις του Αλαφούζου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ και εσάς,
κύριε Παπακωνσταντίνου!

Κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ να επανέλθουµε στην ηρε-
µία εντός της Αιθούσης!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Μαζί µε τον Πάσχο…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: …και τα άλλα παιδιά της

πρεσβείας! Ελληναράδες και γερµανόψυχοι!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Γερµανόψυχοι είστε εσείς!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι!
Ο κύριος Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα περιοριστώ, όπως αντιλαµβάνεστε, κυρίως στο κοµµάτι της

τοποθέτησής σας που αφορά την Κυβέρνησή µας, για να επα-
ναλάβω πως για µας η απάντηση είναι πάντοτε πολιτική. Θέλουµε
πολιτικές τοποθετήσεις, στις οποίες βέβαια δεν αποκλείονται
ενέργειες πρόληψης, αποτροπής ή και καταστολής, αλλά στην
έσχατη περίπτωση. ∆ιότι θα ήθελα να εξηγήσω εδώ πως η κατα-
στολή των κινητοποιήσεων δεν είναι αυτοσκοπός της Ελληνικής
Αστυνοµίας…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εσύ λες για δολοφονίες
κοµµουνιστών…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: …για να σε καλέσει εσένα
ο Αλαφούζος στη δεξίωσή του! Ουρακοτάγκοι!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆ολοφονίες κάνετε εσείς
µε το Σταλινισµό σας! Κι έρχεστε και µιλάτε τώρα! Εκατοµµύρια
άνθρωποι δολοφονήθηκαν…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Γερµανόψυχοι και αµερι-
κανοθρεµµένοι!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Παπακωνσταντίνου!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: …για να µπορείτε να µι-
λάτε τώρα! Αλλά δεν φταίει κανένας άλλος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Γεωργιάδη!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Αµερικανοθρεµµένε και
γερµανόψυχε!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Α, ρε, κόµµα προδοσίας!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Μαυραγορίτες!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ακούω απαράδεκτες

φράσεις. Σας παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Γερµανόψυχοι!
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν βοηθάµε µ’ αυτόν
τον τρόπο και παρακαλώ να µην επαναλαµβάνονται τέτοιες εκ-
φράσεις εντός του Κοινοβουλίου! Ούτε εκτός! Σας παρακαλώ!

Σας παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ, συνεχίστε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Υπάρχουν, λοιπόν, τρία στάδια στην πολιτική αντιµετώπιση ενός
κοινωνικού ζητήµατος το οποίο βέβαια δεν σχετίζεται µε το
έγκληµα, όπως αναφέρατε, διότι στόχος της Αστυνοµίας είναι να
καταπολεµά το κοινό έγκληµα και να εµπεδώνει το αίσθηµα της
ασφάλειας των πολιτών. Εδώ έχουµε πολιτικές κινητοποιήσεις
που όµως εµπεριέχουν πολιτική βία, µε την έννοια ότι παρεµπο-
δίζουν την ελευθερία της επιλογής και της κίνησης προσώπων
και εµπορευµάτων.

Επαναλαµβάνω πως δεν υπάρχει καλύτερος τρόπος απ’ αυτόν
που ο Πρωθυπουργός σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα κατέθεσε και
διατύπωσε σε σχέση και µε τη µεγάλη ζηµιά που γίνεται στον
τουρισµό και στις εργασιακές σχέσεις και στις θέσεις εργασίας,
µέσα στις δύσκολες οικονοµικές συνθήκες που ζούµε.

Ανέφερα χαρακτηριστικά πως µία µόνο από τις εταιρείες µε
κρουαζιερόπλοια είχε σκοπό να φέρει δύο ακόµα πλοία και να
διακινήσει περισσότερους από σαράντα επτά χιλιάδες επιβάτες
που θα άφηναν χρήµατα σε ελληνικά εστιατόρια, θα διέµεναν
πολλές νύχτες σε ελληνικά ξενοδοχεία και θα ψώνιζαν από ελ-
ληνικές επιχειρήσεις.

Οι περισσότερες εταιρείες σκέφτονται τον αποκλεισµό της Ελ-
λάδας από τα ελληνικά λιµάνια και µόνο το 2010 χάνουµε 4 εκα-
τοµµύρια ευρώ και κινδυνεύουµε να χάσουµε 14 εκατοµµύρια το
2011 από τα ασφαλιστικά ταµεία!

Τέλος, σε µία δειγµατοληπτική έρευνα –είναι λόγια του Πρω-
θυπουργού στα Πρακτικά της Βουλής- µόνο σε εβδοµήντα επτά
από τα τετρακόσια πενήντα ξενοδοχεία της Αττικής, οι ακυρω-
µένες νύχτες ανέρχονται σε σαράντα χιλιάδες περίπου, µετά από
τα επεισόδια τον Απρίλιο και τις σκηνές από τα λιµάνια που κά-
νουν καθηµερινά το γύρο του κόσµου.

Έρχοµαι, λοιπόν, εδώ να πω ξανά πως οι σκηνές από τα λιµά-
νια, τις οποίες ίσως θα βλέπαµε ξανά, αν χρησιµοποιούσαµε τις
µεθόδους τις οποίες εσείς υπονοείτε στην ερώτησή σας, θα δη-

µιουργούσαν πολύ µεγαλύτερη ζηµιά, ενώ αντίθετα η πολιτική
απάντηση κρίνεται ενώπιον του ελληνικού λαού και γίνεται αντι-
ληπτή από τα κόµµατα και τους πολίτες.

Έχω την πεποίθηση πως το Κοµµουνιστικό Κόµµα αν έχει ανοι-
χτούς τους δέκτες που στην ελληνική κοινωνία θα αντιληφθεί τη
γενική αποδοκιµασία του ελληνικού λαού στις πράξεις αυτές και
εκτιµώ –χωρίς βέβαια να µπορώ να προεξοφλήσω κάτι- πως τέ-
τοιου είδους κινητοποιήσεις δεν θα επαναληφθούν στο µέλλον,
όπως δεν θα επαναληφθούν και άλλου τύπου παρόµοιες ακτιβι-
στικές πράξεις, όπως η κατάληψη της Ακρόπολης, ενός παγκό-
σµιου συµβόλου που έστειλε µία αρνητική εικόνα σ’ ολόκληρο
τον κόσµο ή οι καταλήψεις ξενοδοχείων ή η παρεµπόδιση της
αποβίβασης και επιβίβασης επιβατών µεγάλων κρουαζιερό-
πλοιων.

Αυτή είναι η πολιτική µας εκτίµηση. Θα εξαντλήσουµε κάθε πο-
λιτικό µέσο και κάθε πολιτικό τρόπο. Το επόµενο βήµα είναι, βε-
βαίως, η πρόληψη και η αποτροπή. Προχθές, στο λιµάνι του
Πειραιά υπήρξε µία οργανωµένη κινητοποίηση από το Λιµενικό
Σώµα ώστε να προστατευτούν –όσο γίνεται- οι πύλες του λιµα-
νιού, να παρεµποδιστεί η είσοδος από το πρωί και να γίνει ο από-
πλους των πρωινών δροµολογίων, ο οποίος έγινε στο
µεγαλύτερο ποσοστό τους. Στη συνέχεια, µέσα στο πλαίσιο µίας
µεγάλης γενικής απεργίας, οι κινητοποιήσεις των σωµατείων πα-
ρεµπόδισαν ορισµένα δροµολόγια του Αργοσαρωνικού.

Εκτιµώ, όµως, πως τέτοιου είδους κινητοποιήσεις που αποδο-
κιµάστηκαν από τον ελληνικό λαό, αφού εξαντλήσαµε κάθε δυ-
νατό περιθώριο πολιτικής αντιπαράθεσης, έχουν δικαιώσει την
κυβερνητική επιλογή, δεν έχουν αναπαράγει τις εικόνες βίας που
θα δηµιουργούσαν ακόµα µεγαλύτερο αρνητικό αποτέλεσµα και
τελικά εµπέδωσαν το αίσθηµα της ασφάλειας, της εµπιστοσύνης
και της δηµοκρατικής λειτουργίας του πολιτεύµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 46/15-6-2010 επερώτηση Βου-
λευτών του ΛΑΟΣ, των κ.κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη, Γεωργίου
Ανατολάκη, Βαΐτση Αποστολάτου, Κυριάκου Βελόπουλου, Μαυ-
ρουδή Βορίδη, Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη, Άγγελου Κο-
λοκοτρώνη, Ιωάννη Κοραντή, Παύλου Μαρκάκη, Ουρανίας
Παπανδρέου-Παπαδάκη, Αθανάσιου Πλεύρη, Ηλία Πολατίδη,
Αστέριου Ροντούλη και Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε το δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας.

Την Κυβέρνηση θα εκπροσωπήσει η Υφυπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Φώφη Γεννηµατά.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.
Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι που εκπροσωπεί την Κυβέρνηση η κ. Γεννηµατά, η

οποία είναι και γυναίκα και µάνα.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Και πολύτεκνη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Και πολύτεκνη κιόλας και

ωραία γυναίκα. Χαίροµαι που εκπροσωπείτε την Κυβέρνηση.
Να πούµε για τις ασφαλιστικές µεταρρυθµίσεις που έγιναν ως

τώρα, ήταν και πριν λίγο εδώ ο κ. Ρέππας.
Επί της εποχής του κ. Ρέππα, του κ. Σιούφα και της κ. Πετρα-

λιά όλες αυτές οι ασφαλιστικές µεταρρυθµίσεις που είχαν γίνει,
είχαν ως προκάλυµµα και δικαιολογητική βάση την αντιµετώπιση
του δηµογραφικού. Είναι η πρώτη φορά που γίνεται µία ασφαλι-
στική µεταρρύθµιση που στοχοθετεί έντονα τη µητρότητα και
ιδίως την τρίτεκνη και την πολύτεκνη µάνα.

Πριν ενενήντα χρόνια είχαµε φθάσει στα προάστια της Άγκυ-
ρας. Είχαµε καταλάβει το µεγαλύτερο µέρος της Μικράς Ασίας.
Εκείνη λοιπόν, την εποχή, οι Έλληνες της Μικράς Ασίας και του
Πόντου διωγµένοι από την κτηνώδη βία του Κεµάλ Ατατούρκ και
των ξεσαλωµένων εθνικιστών του -και όχι επειδή φυσικά συνω-
θούντο στην προκυµαία της Σµύρνης, όπως γράφει το αλήστου
µνήµης βιβλίου της κ. Ρεπούση- έφυγαν και εκδιώχθηκαν και
ήταν τότε επτά εκατοµµύρια. Οι Τούρκοι ήταν δεκατέσσερα εκα-
τοµµύρια. Η αναλογία δηλαδή τότε πριν ενενήντα χρόνια, ήταν
ένα προς δύο.

Σήµερα η αναλογία του ελληνικού και του τουρκικού πληθυ-
σµού είναι ένα προς έξι. Το 2030 θα είναι ένα προς δώδεκα και
εµείς θα έχουµε φθάσει σε µέγεθος πληθυσµού που είχαµε το
1940, την παραµονή του ελληνοϊταλικού πολέµου.

Άρα, λοιπόν, όταν θα έχουµε οκτώ εκατοµµύρια πληθυσµού –
µε το ρυθµό που πηγαίνουµε τώρα- θα έχουµε γυρίσει πίσω στο
1940. Στις ανεπτυγµένες δυτικές κοινωνίες υπάρχει η άποψη ότι
όσο αυξάνεται το βιοτικό επίπεδο πέφτει ο ρυθµός της γεννητι-
κότητας, πέφτει η γεννητικότητα του πληθυσµού, κάτι που εν
πολλοίς ισχύει. Ευτυχώς όµως, που οι αδελφοί µας, οι Έλληνες
της Κύπρου διαψεύδουν αυτήν τη θεωρία. Έχουν καταφέρει οι
Έλληνες της Κύπρου να έχουν ένα πολύ υψηλό βιοτικό επίπεδο
και παράλληλα ένα υψηλό ρυθµό γεννητικότητας.

Στην Ελλάδα, όµως –το λέω αυτό γιατί και εκεί κατοικούν Έλ-
ληνες και εδώ κατοικούν Έλληνες- κανένα σοβαρό κίνητρο δεν
λαµβάνεται για να αναστραφεί επιτέλους το τριτοκοσµικό φαι-
νόµενο των διακοσίων χιλιάδων αµβλώσεων ετησίως.

∆ηλαδή, στη δεκαετία 2000-2010 δύο εκατοµµύρια Έλληνες
δεν γεννήθηκαν λόγω αµβλώσεων, την ίδια ώρα που γεννήθηκαν
δέκα εκατοµµύρια Τούρκοι. ∆ύο εκατοµµύρια Έλληνες δεν γεν-
νήθηκαν, δέκα εκατοµµύρια Τούρκοι γεννήθηκαν. Κάθε µέρα που
περνάει δηλαδή, αν κάνουµε τη διαίρεση προκύπτει ότι εξακό-
σιες αµβλώσεις γίνονται σ’ αυτήν τη χώρα.

Όταν συνεργαζόµουν µε έναν τηλεοπτικό σταθµό µου είχε
κάνει την τιµή και µου είχε δώσει συνέντευξη ο µεγάλος οδηγός
αγώνων αυτοκινήτων, ο Ιαβέρης, ένας από τους µεγαλύτερους
ευρωπαίους οδηγούς αγώνων. Μου είχε πει, λοιπόν, τότε ο Ια-

βέρης, επειδή ασχολείται συστηµατικά µε το θέµα των τροχαίων,
ότι τρία εκατοµµύρια Έλληνες δεν γεννήθηκαν ή σκοτώθηκαν τα
τελευταία πενήντα χρόνια λόγω των τροχαίων και µου είπε ότι αν
προσθέσεις και των αριθµό των αµβλώσεων ο συνολικός αριθ-
µός των χαµένων παιδιών είναι περίπου όσος είναι σήµερα ο ελ-
ληνικός πληθυσµός.

Επί χρόνια το ελληνικό κράτος έβρισκε χρήµατα για τα πάντα,
αλλά όχι για τους πολύτεκνους και τους τρίτεκνους. Έβρισκε
χρήµατα και εν µέσω κρίσεως ακόµα και για νέα ακριβά αυτοκί-
νητα.

Καταθέτω έγγραφο των Ολυµπιακών Ακινήτων. Είναι απάντηση
σε ερώτηση που έκανα στη Βουλή και την υπογράφει ο κ. ∆ιονύ-
σης Σταµενίτης -σύµβουλος αν δεν κάνω λάθος του κ. Σαµαρά
σήµερα, ήταν τότε Πρόεδρος του ∆Σ των Ολυµπιακών Ακινήτων-
ο οποίος µου δείχνει εδώ µία λίστα αυτοκινήτων -ακριβά τζιπ
2.000 κυβικά εκατοστά, Volvo κ.λπ.- αυτοκίνητα ακριβά τα οποία
µισθώθηκαν, ενώ ο Ο∆∆Υ είναι γεµάτος αυτοκίνητα και µπορεί να
πάρει όποια δηµόσια υπηρεσία θέλει, όποιο αυτοκίνητο γουστά-
ρει, παρόλα αυτά νοικιάζονται καινούργια αυτοκίνητα. Καταθέτω
το έγγραφο στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και πολλά αυτοκίνητα, φυσικά καινούργια, πάντα αγοράζονται
και αυτό είναι κάτι που σηµαίνει απίστευτη σπατάλη.

Αυτό το περίεργο ελληνικό κράτος έβρισκε χρήµατα και για τα
κινητά τηλέφωνα των συµβούλων των Υπουργών.

Καταθέτω και ένα άλλο «ωραίο έγγραφο» του Υπουργείου Ερ-
γασίας, το οποίο υπογράφει ο κ. Λοβέρδος και αφορά την εποχή
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και αυτό το λέω, για να µην έχει παρά-
πονο ο κ. Λοβέρδος ότι τον «χτυπώ» προσωπικά, γιατί δεν έχω
κανένα προσωπικό πρόβληµα µε κανέναν πολιτικό. Έχω µόνο πο-
λιτικές διαφορές.

Στο έγγραφο αυτό, λοιπόν, φαίνεται το κόστος των συνδιαλέ-
ξεων για κινητά τηλέφωνα σε συµβούλους και συνεργάτες των
εκάστοτε Υπουργών. Το έγγραφο υπογράφει ο κ. Ανδρέας Λο-
βέρδος και αφορά την εποχή της Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, ένα άλλο έγγραφο αφορά τα έξοδα του ΟΑΕ∆ για κι-
νητά τηλέφωνα. Με τι έπρεπε να ασχολείται ο ΟΑΕ∆; Με τα επι-
δόµατα στους ανέργους. Και, όµως, ο ΟΑΕ∆, πάλι επί
κυβερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας βρήκε χρήµατα για το διοικητή,
τον αντιπρόεδρο, τους διευθυντές και τους συµβούλους. Είχε
κόστος για κινητά τηλέφωνα 130.229 ευρώ! Και επαναλαµβάνω
ότι αυτά είναι έξοδα για κινητά µόνο της ιεραρχίας! ∆εν µιλάµε
για εξυπηρέτηση του κόσµου, δηλαδή, για δαπάνες επικοινωνίας
που αφορούν την εξυπηρέτηση του κόσµου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό το περίφηµο, λοιπόν, ελληνικό κράτος βρίσκει χρήµατα
για τα πάντα, εκτός από τους τρίτεκνους και τους πολύτεκνους.

Για παράδειγµα, το ΙΚΑ βρίσκει χρήµατα και δίνει 35 εκατοµ-
µύρια ευρώ για ενοίκια, την ίδια ώρα που έχει 200 εκατοµµύρια
ευρώ ανεκµετάλλευτη περιουσία! Αυτό το περίεργο ελληνικό
κράτος έχει µια µυθώδη ακίνητη περιουσία ύψους 300 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ!

Έχω εδώ, λοιπόν, το δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΕΘΝΟΣ» -
το οποίο και καταθέτω- στο οποίο φαίνεται ότι το ΙΚΑ πληρώνει
«τρελά λεφτά» σε ακίνητα, την ίδια ώρα που τα ακίνητά του πα-
ραµένουν ανεκµετάλλευτα, ενώ η εκµετάλλευσή τους θα µπο-
ρούσε να είχε γίνει πηγή πλούτου για το κράτος και να υπάρξει
και αντίστοιχη βοήθεια στους ανθρώπους, οι οποίοι έχουν τρία
και τέσσερα παιδιά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
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βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.)

Αµύθητη, λοιπόν, η δηµόσια περιουσία! Έχουµε ένα κράτος
περίεργο, το οποίο εν µέσω κρίσεως διπλασιάζει τις δαπάνες!
Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να προσέξετε, γιατί µιλάµε για «Ελ-
ληνοφρένεια», για «Αλ Τσαντίρι Νιους» και για «Ράδιο Αρβύλα»
συγχρόνως. Όποια χιουµοριστική εκποµπή υπάρχει στην ελλη-
νική τηλεόραση κι αν προσθέσεις, δεν θα βγάλεις τόσο γέλιο!

Εδώ υπάρχει το Μουσείο Λαϊκών Οργάνων. Το Μουσείο Λαϊ-
κών Οργάνων είχε επί Νέας ∆ηµοκρατίας λειτουργικά έξοδα
284.000 ευρώ. Ποιος είναι, λοιπόν, ο περίεργος λόγος για τον
οποίο εσείς το πηγαίνετε επί των ηµερών σας στις 400.000 ευρώ;
Γιατί το κάνετε αυτό; ∆εν έχετε ακούσει ότι δανειζόµαστε µε
6,2%; Κυβέρνηση είστε! Εσείς δεν το κάνετε; Εσείς δεν δανείζε-
στε; ∆εν έχετε µάθει τίποτα για το ότι ο κόσµος γογγύζει µε τις
περαιώσεις, τα χαράτσια, τις έκτακτες και τακτικές εισφορές και
όλα αυτά που του έρχονται από πενήντα µεριές, για την περι-
κοπή των επιδοµάτων, των συντάξεων, των µισθών; Γιατί το κά-
νετε αυτό στους «φουκαράδες»; Γιατί το Μουσείο Λαϊκών
Οργάνων; Το έγγραφο είναι του Υπουργείου Πολιτισµού. ∆εν
είναι δικό µου. Είναι απάντηση στη Βουλή. Είχα κάνει ερώτηση
και πήρα αυτήν την απάντηση, την οποία και καταθέτω!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το Μουσείο Λαϊκών Οργάνων διπλασιάζει σχεδόν τα λειτουρ-
γικά του έξοδα εν µέσω κρίσεως, ενώ δεν βρίσκουµε ποτέ λεφτά
για τους τρίτεκνους και τους πολύτεκνους! Ποτέ! Εκεί είµαστε
φειδωλοί.

Επί χρόνια µόνο ο αείµνηστος Αρχιεπίσκοπος Χριστόδουλος
ήταν αυτός ο οποίος έδινε επίδοµα µε λεφτά της Εκκλησίας, κάτι
που δεν λέει η Αριστερά και η Πρόοδος! ∆εν τολµάει να το πει.
Επί χρόνια ακούγαµε τα «εξ αµάξης» για τον αείµνηστο Χριστό-
δουλο, αλλά δεν έλεγαν ότι ο Χριστόδουλος έδινε 7 εκατοµµύρια
ευρώ από τα λεφτά της Εκκλησίας για τους τρίτεκνους της Θρά-
κης, ώστε να µπορέσουν οι άνθρωποι να πάρουν µια ανάσα. Ο
Χριστόδουλος το καθιέρωσε και το συνεχίζει και ο σηµερινός Αρ-
χιεπίσκοπος. Έδινε 7 εκατοµµύρια ευρώ από τα λεφτά της Εκ-
κλησίας µόνο για τους τρίτεκνους της Θράκης, όταν κάποιοι
άλλοι «θολοκουλτουριάρηδες» καταριόντουσαν το Χριστόδουλο,
καθισµένοι µε τις ώρες στην πλατεία Κολωνακίου!

Τώρα, λοιπόν, µε το νέο ασφαλιστικό µπαίνει καθαρά στο στό-
χαστρο η πολύτεκνη και τρίτεκνη µάνα και λέµε στα σοβαρά ότι
περιµένουµε αύξηση των γεννήσεων! Ε, δεν θα υπάρξει αύξηση
των γεννήσεων, κάτι που ξέρετε πολύ καλά! Αντίθετα, θα επιτα-
θεί η δυσµενής κατάσταση και η ανισορροπία που υπάρχει, γιατί
έχουµε να κάνουµε µε σκληρούς εθνικιστές, έχουµε να κάνουµε
µε τους Τούρκους. ∆εν έχουµε να κάνουµε µε την Ελβετία. Τους
έχουµε απέναντι, είναι επιθετικοί, είναι επεκτατικοί, είναι ξεσα-
λωµένοι και η ηγεσία τους έχει φασιστικά χαρακτηριστικά, κάτι
που ξέρετε πολύ καλά. Είναι επεκτατιστές και µονίµως κοιτάνε
εµάς. ∆εν κοιτάνε τη Συρία. Εµάς κοιτάνε! ∆εν κοιτάνε άλλες
χώρες. Σ’ εµάς είναι στραµµένοι. Είναι µονίµως στραµµένοι σε
µας και στην Κύπρο και µάλιστα µε τρόπο επίµονο.

Αυτός είναι ο τουρκικός εθνικισµός τον οποίο έχουµε απέναντί
µας, ενώ ταυτόχρονα αυξάνεται και η δηµογραφική ανισορρο-
πία. Είπαµε ότι το 2030 η σχέση θα είναι ένας προς δώδεκα, δη-
λαδή δώδεκα Τούρκοι προς έναν Έλληνα. Και εµείς θα µιλάµε
για ισορροπία στην περιοχή!

Επίσης, είµαστε ένα κράτος –τα οποίο έχουν δηµιουργήσει τα
δύο παλιά κόµµατα εξουσίας- «χαµένων» µέσα στο συντηρητι-
σµό, τη «µούχλα» και τις ηθικοπλαστικές υποδείξεις για την ανύ-
παντρη µάνα.

Γιατί δεν λαµβάνετε µέριµνα για την ανύπαντρη µάνα; Τι σο-
σιαλιστικό κόµµα είστε; Τι λέτε για τη Νέα ∆ηµοκρατία τα δεκα-
πέντε χρόνια; Μετά τη Μεταπολίτευση, είκοσι ένα χρόνια
κυβερνάτε εσείς και δεκαπέντε η Νέα ∆ηµοκρατία. Ποια είναι τα
µέτρα που πήρε και η Νέα ∆ηµοκρατία για την ανύπαντρη µάνα,
η οποία φέρνει ένα παιδί στον κόσµο και έχει και την κοινωνική
και την κρατική κατακραυγή και την ταλαιπωρία;

Για ποιο λόγο γίνεται αυτό; Ποιο είναι, δηλαδή, το κίνητρο που
της δίνετε, για να κρατήσει το παιδί της; Λες και είµαστε υποα-
νάπτυκτη µπανανία, σπρώχνουµε διακόσιες χιλιάδες γυναίκες
στα χειρουργεία για αµβλώσεις και έτσι χάνουµε διακόσια Ελλη-
νόπουλα το χρόνο. Μία άµβλωση κάθε δύο λεπτά σε αυτήν τη
χώρα! Μετρήστε. Είναι εµφάνιση ανεπτυγµένης και σοβαρής
χώρας;

Αυτή η µάνα που έκανε τρία παιδιά, γιατί δεν παίρνει µια διά
βίου σηµαντική σύµβαση; ∆ιά βίου! Γιατί της την κόβετε; Αυτή η
γυναίκα έδωσε τρία παιδιά στην Ελλάδα. Πρέπει πλέον να υπάρ-
χουν κίνητρα και για τους δίτεκνους. Εκεί έχουµε φθάσει. Και για
τα δύο παιδιά πρέπει να υπάρχουν κίνητρα, διότι δεν υπάρχει φυ-
σική αναπλήρωση του πληθυσµού.

Πραγµατικά εξοργίζεται κανείς, βλέποντας ένα κράτος που
είναι ακριβό στα πίτουρα και φθηνό στο αλεύρι. Εξοργίζεται να
βλέπει να δίνονται 60.000 ευρώ κοινοτικά κονδύλια, για να κά-
νουν «πανηγυράκια» οι λαθροµετανάστες στο κέντρο της Αθή-
νας. Έχω καταθέσει δέκα φορές την απάντηση της κ. Τζάκρη σε
ερώτηση που έκανα στη Βουλή. Εξήντα χιλιάδες ευρώ για κλα-
πατσίµπαλα, για κάτι καζάνια στα οποία µαγείρευαν οι λαθροµε-
τανάστες στο κέντρο της Αθήνας, όταν δεν έχει λεφτά η τρίτεκνη
και η πολύτεκνη µάνα!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εξοργίζεται ο κόσµος, όταν βλέπει –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε-
το Υπουργείο Εξωτερικών να βρίσκει φέτος εν µέσω κρίσεως 55
εκατοµµύρια ευρώ, για να γίνουν έργα από τη φτωχή Ελλάδα, η
οποία βρίσκεται σε κρίση, στις εξής πλούσιες χώρες: Αυστρα-
λία, Ρωσία, Τουρκία, που είναι επιθετική χώρα, Πρώην Γιουγκο-
σλαβική ∆ηµοκρατία της Μακεδονίας, δηλαδή Σκόπια. Γιατί
δίνετε αυτά τα λεφτά; Για ποιο λόγο ο κ. Παπανδρέου µου απα-
ντάει σε ερώτηση στη Βουλή ότι δίνει 55,7 εκατοµµύρια ευρώ για
αναπτυξιακά έργα σε αυτές τις περίεργες χώρες; Τι δουλειά έχει
η Αυστραλία ή η Ρωσία να επιδοτηθεί από εµάς;

Για ποιο λόγο βρίσκετε χρήµατα για εκεί; Η Νέα ∆ηµοκρατία
πέρυσι έδινε 48 εκατοµµύρια. Εσείς 55,7 εκατοµµύρια. ∆ηλαδή,
αυξάνετε τις επιδοτήσεις στις πλούσιες χώρες, στους Τούρκους
και στους Σκοπιανούς, ενώ δεν υπάρχουν λεφτά για την τρίτε-
κνη και την πολύτεκνη οικογένεια;

Καταθέτω και αυτό το έγγραφο.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πραγµατικά αυτό το αδιάφορο, ξεχαρβαλωµένο και ξεχειλω-
µένο κράτος κανακεύει τη «SIEMENS», αλλά µαστιγώνει την ελ-
ληνική οικογένεια. Αυτό το κράτος που έχετε δηµιουργήσει –η
Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ- το πολεµάµε και το απορρί-
πτουµε. Έτσι και αλλιώς τα δύο παλιά κόµµατα εξουσίας το µόνο
που επιφύλαξαν στην Ελλάδα είναι οικονοµική και δηµογραφική
εξόντωση. Το µόνο ερώτηµα είναι ποια θα έρθει πρώτη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας γνωστοποιεί ότι κατά τη συζή-
τηση της παρούσας επερώτησης ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο τη Βουλευτή Επικρατείας κ. ∆ιονυσία Αυγερινοπούλου.

Επίσης, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής
ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση της παρούσας επερώτησης
ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τη Βουλευτή κ. Σοφία Κα-
λαντίδου.

Παρακαλώ την κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη, Βουλευτή
Ευβοίας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, να ανέλθει στο
Βήµα για πέντε λεπτά.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία
Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δηµογραφικό πρό-
βληµα άρχισε να απασχολεί τη χώρα µας από τα µέσα της δε-
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καετίας του ’80, δηλαδή πολλά χρόνια πριν. Από την περίοδο,
λοιπόν, εκείνη το φαινόµενο της δηµογραφικής κατάρρευσης του
ελληνικού πληθυσµού είχε αρχίσει να λαµβάνει χαρακτηριστικά
όχι µόνο στατιστικής πραγµατικότητας, αλλά και εµφανή σηµεία
µόνιµης εγκατάστασης.

Από τότε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλες οι κυβερνήσεις
–δηλαδή οι εναλλάξ κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας-
εκπόνησαν –είναι αλήθεια, γιατί τις ξέρω- πάρα πολλές από τις
µελέτες που είχαν γίνει και είχαν δει και το φως της δηµοσιότη-
τας. Θέλω να πω µάλιστα πως ήταν και αξιόλογες.

Απλώς κατέγραφαν και τη σοβαρότητα και την έκταση του
προβλήµατος, δυστυχώς, όµως, δεν ήταν επαρκείς και δεν πε-
ριέγραφαν επαρκώς τα αίτια. Κυρίως, όµως, όλες αυτές οι µε-
λέτες που έχουν γίνει δεν πρότειναν αποτελεσµατικούς και
ρεαλιστικούς τρόπους αντιµετώπισης του προβλήµατος.

∆υστυχώς, κυρία Υπουργέ, δεν υπήρξε όλα αυτά τα χρόνια µία
πολιτική βούληση, για να υπάρξει επιτέλους ένα εθνικό σχέδιο,
να υπάρξει ένας εθνικός στρατηγικός σχεδιασµός, για να δούµε
πώς θα αντιµετωπισθεί στη ρίζα του και όχι επιπόλαια και επιφα-
νειακά και µόνο για να λέµε µεγάλα λόγια αυτό το πολύ βασικό
εθνικό για εµάς θέµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι σε αυτή την Αίθουσα πι-
στεύουµε πως το δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας µας, από
την αντιµετώπιση του οποίου θα εξαρτηθεί κατά κύριο λόγο ο
ρυθµός της περαιτέρω εισόδου των οικονοµικών µεταναστών σε
αυτήν εδώ την πατρίδα, αλλά και ο βαθµός αλλοίωσης, η οποία
θα επέλθει στον εθνικό χαρακτήρα του ελληνικού πληθυσµού,
συνιστά ένα ζήτηµα πολύπλοκο, ένα ζήτηµα δύσκολο, ένα ζή-
τηµα εθνικό. Και δυστυχώς, κυρία Υπουργέ, όλα τα νοµοσχέδια
της Κυβέρνησής σας, τα οποία έχουµε δει µέχρι τώρα –και θα
µιλήσω για τα νοµοσχέδια κυρίως της παιδείας- µε αποκορύ-
φωµα βέβαια το ασφαλιστικό, που συζητάµε αυτές τις ηµέρες,
όχι µόνο δεν λύνουν το θέµα, αλλά επιτείνουν και δυσκολεύουν
ακόµα περισσότερο τη λύση του.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η επιθυµία για τεκνοποίηση και δηµι-
ουργία οικογένειας µε πρότυπο την οικογένεια µε πολλά παιδιά
σαν ευλογία Θεού –ναι, ας το πούµε και έτσι- θα πρέπει να απο-
τελεί πρώτη προτεραιότητα ή προτεραιότητα έστω των νέων της
πατρίδας µας. ∆υστυχώς, όµως, κάτι τέτοιο δεν συµβαίνει, γιατί
στο σύγχρονο κοινωνικοοικονοµικό περιβάλλον που ζουν οι νέοι
µας, τα νέα ζευγάρια, µόνο αίσθηµα ανασφάλειας και έλλειψης
προοπτικής για το µέλλον έχουν.

Η υιοθέτηση των παραπάνω σκέψεων οδηγεί στο συµπέρασµα
ότι το δηµογραφικό πρόβληµα στη χώρα µας θα διογκωθεί, εάν
δεν δοθούν άµεσες και αποτελεσµατικές λύσεις που θα βοηθή-
σουν τα νέα ζευγάρια να ξεπεράσουν το δίληµµα, στο οποίο βρί-
σκονται καθηµερινά. Υπάρχει οξύτατο δηµογραφικό πρόβληµα
στη χώρα µας. Αυτό το πιστεύουµε όλοι και το ζούµε καθηµε-
ρινά. Και υπάρχουν και στατιστικές που λένε ότι το 2050 η Ελ-
λάδα θα είναι µία χώρα γερόντων. Σύµφωνα λοιπόν µε τα πολύ
πρόσφατα στοιχεία από την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία –κάπως
τη µετονοµάσατε εσείς πάλι- το 2050 ο συνολικός πληθυσµός
της Ελλάδας θα είναι 11,5 εκατοµµύρια, δηλαδή, περίπου
250.000 παραπάνω από ό, τι ήταν το 2007.

Τα στοιχεία, όµως, που πρέπει να προσέξουµε εδώ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι εντοπίζονται πλέον οι ηλικιακές οµά-
δες στη χώρα µας. Αλλάζουν. Σε απόλυτους αριθµούς θα σας
πω ότι η ηλικία των παιδιών από µηδέν έως δεκατεσσάρων χρο-
νών στη δεκαπενταετία που µας πέρασε εµφανίζει µία µείωση το
2010, κυρία Υπουργέ, 13,5% σε σχέση µε το 1995. Μειώνονται
τα νέα παιδιά µας, µειώνονται οι µαθητές στα σχολειά µας. Ο οι-
κονοµικά ενεργός πληθυσµός της χώρας µας από δεκαπέντε έως
εξήντα πέντε χρόνων εµφανίζει µικρή αύξηση, θα έλεγα 4,5% πε-
ρίπου, ενώ ο γεροντικός πληθυσµός ηλικίας πάνω από εξήντα έξι
χρόνων είναι το 30%. Μια χώρα γερόντων η Ελλάδα. Ναι, αυτή
είναι µία πικρή διαπίστωση.

Να αναφερθώ και σε άλλους απόλυτους αριθµούς, γιατί νο-
µίζω ότι οι αριθµοί µένουν περισσότερο στο µυαλό µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν προλαβαίνουµε,
όµως, κυρία Παπανδρέου. Έχετε τη δευτερολογία σας. Ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ – ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Εβδοµήντα έξι χι-
λιάδες είναι οι γάµοι που έγιναν το ’60 και τα τελευταία χρόνια οι
γάµοι αυτοί είναι µόνο 55.000.

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου µε τις συγκεκριµένες προ-
τάσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής και Βουλευτής Α’ Πειραιά του ΛΑΟΣ, κ. Βαΐτσης Απο-
στολάτος έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

Επειδή, όµως, κύριε Αποστολάτο, είστε απόφοιτος του Λυ-
κείου Κορυδαλλού, θα έχετε σχετική ανοχή!

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Υπουργέ, κύριε Κοινοβουλευτικέ, κύριοι συνάδελφοι, ο
Κλεµανσό είχε πει το 1919 στη Συνθήκη των Βερσαλλιών ότι αν
η Γαλλία αποµακρυνθεί από τις πολυµελείς οικογένειες, τότε
όσους όρους και αν βάλουν στη συνθήκη, ακόµα και αν αφαιρέ-
σουν όλα τα όπλα από τη Γερµανία, η Γαλλία θα χαθεί τελικά
γιατί δεν θα υπάρχουν πλέον Γάλλοι. Μιλούσε τότε στον απόηχο
του Α’ Παγκοσµίου Πολέµου και ήταν κερδοφόρος για τους Γάλ-
λους αυτός ο πόλεµος.

Το ίδιο κυριολεκτικά πρέπει να συνειδητοποιήσουµε κι εµείς
σήµερα σ’ αυτόν το σηµερινό οικονοµικό πόλεµο.

Το λέω αυτό, γιατί θεωρώ -αν και το θέµα αυτό για το οποίο µι-
λάµε σήµερα είναι ένα θέµα που απασχολεί την Ελλάδα εδώ και
τριάντα χρόνια κυριολεκτικά µε τις µετρήσεις που κάνουµε, γιατί
γίνονται ίδιες γεννήσεις, ίδιες διακοπές κυήσεων, απλώς δεν
υπάρχουν πλέον κίνητρα βοήθειας αφού στην εποχή που ζούµε
εφόσον πρέπει να δουλεύουν και οι δύο γονείς, µπορεί να κάνει
κανείς όχι δύο παιδιά αλλά ούτε ένα- ότι πρέπει να συνειδητο-
ποιήσουµε κυριολεκτικά, αν θέλουµε να βγούµε κερδισµένοι από
αυτήν τη κρίση, το γεγονός ότι θα πρέπει να γεννήσουµε Έλλη-
νες. ∆ιότι δεν θα αντιµετωπίσουµε ποτέ αποτελεσµατικά αυτήν
την οικονοµική, κοινωνική και πολιτική κρίση, περισσότερο θα
έλεγα τη σηµερινή κρίση αξιών στην πραγµατικότητα χωρίς Έλ-
ληνες.

Το δηµογραφικό είναι για κάθε χώρα, πόσο µάλλον για µία
χώρα τόσο µικρή όσο η δική µας αριθµητικά και γεωγραφικά, ζή-
τηµα εθνικό στην κυριολεξία. Είναι πρόβληµα που λειτουργεί σαν
καταλύτης για την επιβίωση του έθνους, γιατί κάθε έθνος αρχί-
ζει και τελειώνει στους ανθρώπους του. Το ελληνικό έθνος αρχί-
ζει και τελειώνει στους Έλληνες, µόνο που αρχίζουν οι Έλληνες
και λιγοστεύουν αριθµητικά και ζούµε σε µία Ελλάδα που τελικά
περισσότερο ρόλο έχουν οι αριθµοί –κι εδώ δεν µιλάω για τους
Έλληνες, αλλά µιλάω για τα χρήµατα- απ’ ό,τι οι άνθρωποι.
Έχουµε, κυριολεκτικά, ξεφύγει από την ανθρωπιστική µατιά που
η πολιτική πρέπει να έχει, όσο και αν δήθεν ευαγγελίζεται και
επαγγέλλεται κάτι τέτοιο. Στην ουσία ακόµα και µε όλα αυτά που
ζούµε τις τελευταίες µέρες, συµβαίνει ακριβώς αυτό.

Είναι τόσο σηµαντικό το θέµα της δηµογραφικής συρρίκνω-
σης της Ελλάδας που κουβεντιάζουµε σήµερα δύο µέρες πριν
ξεκινήσει η συζήτηση για τη µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού,
γιατί κυριολεκτικά αυτά τα δύο θέµατα αλληλοσυµπληρώνονται.
Το οξυµένο δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας µπορεί να απο-
τελέσει βόµβα κυριολεκτικά στα θεµέλια του ασφαλιστικού.

Θα σας αναφέρω µία έρευνα του Κέντρου Προγραµµατισµού
και Οικονοµικών Ερευνών, βάσει της οποίας σε πέντε χρόνια
µόνο από σήµερα το εργατικό δυναµικό της χώρας θα παρου-
σιάζει αναπόφευκτα συνεχή συρρίκνωση σε τέτοιο βαθµό που
σταδιακά θα οδηγήσει µέχρι το 2050 στην εξίσωση του αριθµού
ασφαλισµένων, εργαζοµένων, µε τον αριθµό των συνταξιούχων.

Σηµειώστε εδώ καλά, ότι το 2050 είναι η χρονιά που θα πλη-
ρώσουµε την τελευταία δόση των χρηµάτων που δανειζόµαστε
σήµερα.

Ένας, δηλαδή, προς έναν, τη στιγµή που η υγιής οικονοµικά
και εργασιακά σχέση γνωρίζουµε ότι είναι τέσσερις εργαζόµενοι
προς έναν συνταξιούχο.

Αυτό σηµαίνει την κατάρρευση των ασφαλιστικών ταµείων και
ολοκλήρου του ασφαλιστικού συστήµατος µε τη σηµερινή, του-
λάχιστον, µορφή του.
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Οι σηµερινοί νέοι, εργαζόµενοι µε άλλα λόγια, δεν θα µπορούν
να συνταξιοδοτηθούν, γιατί δεν θα υπάρχει συνταξιοδοτικό σύ-
στηµα.

Κεντρική αιτία του δηµογραφικού είναι η µείωση των γεννή-
σεων. Μιλώντας µε αριθµούς, το 1980 η χώρα µας ήταν δεύτερη
σε γεννήσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ το 1999, είκοσι χρό-
νια µετά, ήταν η τελευταία, µε τους θανάτους να ξεπερνούν, για
πρώτη φορά, τις γεννήσεις. Εγκαινιάστηκε τότε, στην ουσία, ένα
παρατεινόµενο επί δεκαετίες πρόβληµα µείωσης του ελληνικού
πληθυσµού, που συνεχίζουµε να βιώνουµε και σήµερα στην πιο
οξυµένη µορφή του, µε διακόσιες χιλιάδες αµβλώσεις ετησίως
επισήµως. Ανεπισήµως, µισό εκατοµµύριο, τη στιγµή που οι γεν-
νήσεις είναι οι µισές, µε το 25% του πληθυσµού να είναι άνω των
εξήντα πέντε, µε τη χώρα µας να θεωρείται η τρίτη πιο γηρα-
σµένη χώρα στον κόσµο.

Τα στατιστικά στοιχεία που έχουµε σήµερα δείχνουν ότι ο πλη-
θυσµός των Ελλήνων αναµένεται να µειωθεί κατά µισό εκατοµ-
µύριο µέχρι το 2015, ενώ µέχρι το 2030 θα είναι θαύµα αν θα
φτάσει τα οκτώ εκατοµµύρια. ∆εν θα πω ότι δίπλα, στην Τουρκία,
θα είναι εκατό εκατοµµύρια και στην Αλβανία δεκαέξι. Αντιλαµ-
βάνεστε τον κίνδυνο και την πρόκληση µαζί.

Αυτό ακριβώς το πρόβληµα υπογεννητικότητας, που οδηγεί
στο δηµογραφικό, έχει τις ρίζες σε πάρα πολλούς παράγοντες,
ξεκινώντας από το αυξηµένο κόστος ζωής, την επαγγελµατική
και εισοδηµατική ανασφάλεια, την αύξηση ωρών εργασίας, την
ανεργία που πλήττει, κυρίως, τις γυναίκες µε τον ιδιωτικό, κυ-
ρίως, τοµέα να αντιµετωπίζει τη µητρότητα ως ανασταλτικό πα-
ράγοντα πρόσληψης και φτάνοντας στην αποδυνάµωση και τον
περιορισµό του κοινωνικού κράτους – πρόνοιας, που µεταφρά-
ζεται στην πλήρη εµπορευµατοποίηση της φύλαξης της υγείας
και της εκπαίδευσης των παιδιών.

Σήµερα όλοι οι Έλληνες είµαστε µάρτυρες αυτών των αιτιών
της υπογεννητικότητας που αποτελούν µέρος της καθηµερινής
µας ζωής. Παράλληλα, γινόµαστε αποδέκτες των συνεπειών της,
οι οποίες καλύπτουν ένα ευρύτατο φάσµα που εκτείνεται από τη
συνεχή γήρανση του πληθυσµού, τη δηµιουργία πληθυσµιακών
κενών σε πολλές περιοχές της χώρας, την ερηµοποίηση της
επαρχίας από ανθρώπους και άρα, την παράλληλη µείωση της
αγροτικής παραγωγής από γη, τη µείωση του ανθρώπινου δυ-
ναµικού των Ενόπλων ∆υνάµεων, µέχρι και την ανεπάρκεια του
εργατικού δυναµικού, τον περιορισµό της εσωτερικής κατανα-
λωτικής αγοράς και τελικά την ανάπτυξη µιας οικονοµίας αναι-
µικής.

Η λύση στο δηµογραφικό δεν βρίσκεται σε λόγια και σε ηµί-
µετρα. Θέλει γενναίες λύσεις.

Εγώ, στη δευτερολογία µου, θα προσπαθήσω να τονίσω το µεί-
ζον θέµα που είναι η µητρότητα. Η µητρότητα, στην κυριολεξία,
πρέπει να αντιµετωπιστεί µε το concept του επαγγέλµατος, διότι
διαφορετικά από αυτό τον εφιάλτη της υπογεννητικότητας σε
αυτόν το νέο κόσµο, µε τα νέα ήθη, τη νέα τάξη, την παγκοσµιο-
ποίηση και όλα αυτά τα άλλα σενάρια, δεν θα ξεφύγουµε ποτέ
και είµαστε καταδικασµένοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Το δηµογραφικό είναι ένα πρόβληµα που απαιτεί τον επανα-

προσδιορισµό κεντρικών κοινωνικών εννοιών, τη γέννηση νέας
νοοτροπίας, που θα βασίζεται στις σταθερές αξίες των Ελλήνων.
Η πρόνοια, η συνοχή, η αλληλεγγύη, η καταπολέµηση των δια-
κρίσεων και η δίκαιη κατανοµή του εισοδήµατος αποτελούν τις
ελάχιστες προϋποθέσεις για την ουσιαστική αλληλεγγύη των γε-
νεών.

Πιστεύω πως µόνο έτσι µπορούµε να µιλάµε, τουλάχιστον, για
ένα καθαρά ανθρωποκεντρικό πολιτικό σύστηµα, µε σεβασµό
στον πρώτο και κύριο προορισµό του κάθε ανθρώπου, που είναι
και από τις Γραφές ο πολλαπλασιασµός του. Μόνο έτσι θα ξε-
φύγουµε από αυτήν την ασφυκτική πίεση ύπαρξης του ενός ή
των δύο παιδιών και θα επιστρέψουµε στο ευλογηµένο σχήµα
της πολυµελούς οικογένειας, µε ιδανικά και σεβασµό στην Ελ-
λάδα, στην πατρίδα δηλαδή, γιατί της το χρωστάµε!

Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Αχαΐας του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακό-
πουλος έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι,
όταν µιλάµε για το δηµογραφικό ζήτηµα, αναφερόµαστε στο
έθνος µας. Υπάρχει παγκόσµια έκρηξη υπερπληθυσµού. Στην
Κίνα αν έχεις ένα παιδί, φορολογείσαι 25%. Αν έχεις δύο παιδιά,
50%. Αν δεν κάνεις παιδιά, απαλλάσσεσαι φόρων.

Γι’ αυτό και θέλουν να µεταφέρουν πεντακόσιες χιλιάδες Κι-
νέζους της ανώτερης τάξης στο εξωτερικό – αναζητούν χώρα να
τους στείλουν – για να γεννήσουν ελεύθερα όσα παιδιά θέλουν.
Ελπίζω να µην είναι η χώρα µας αυτή που αντισυµβάλλεται σε
αυτήν την εξέλιξη. Και το λέω υπεύθυνα αυτό.

∆ιότι, όπως καταλαβαίνετε, για να µιλήσουµε για το ελληνικό
έθνος, πρέπει να δούµε ακριβώς πώς θα επιβιώσει. Οι µελέτες
της Στατιστικής Υπηρεσίας, οι µελέτες των Υπουργείων όλων
λένε: το 2050 τετέλεσται.

Η Τουρκία δίπλα λέει καθαρά: «Κύριοι, θα σας καταλάβουµε
πληθυσµιακά. Θα µας βάλετε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, εµείς
ανοίγουµε τις πόρτες, περάστε, θα µεταφέρουµε πεντακόσιες
χιλιάδες πληθυσµό στα νησιά, σε µια δεκαετία δικά µας. Την υπό-
λοιπη Ελλάδα σιγά-σιγά. Θα ξεκινήσουµε από τη Θράκη. Μετά
το Νοέµβρη, που θα κερδίσουµε και δύο δήµους, θα πάµε στον
ΟΗΕ, θα κάνουµε και αδελφοποιήσεις πόλεων. Όλα καλά θα
πάνε, µη φοβόσαστε, εδώ ήρθαµε µε οθωµανική εγγύηση της ει-
ρήνης». Της ειρήνης µε υποταγή, βεβαίως.

Απέναντι, λοιπόν, στο δηµογραφικό ζήτηµα υπάρχει ένα ερώ-
τηµα: ποια είναι η φιλοσοφική µας προσέγγιση. Θα το δούµε
εθνικιστικά, ρατσιστικά; ∆ηλαδή, µας νοιάζει εµάς αν θα είναι Έλ-
ληνας αυτός που θα γυρίσει στην Ελλάδα; Ή θα φέρουµε για λό-
γους πολυπολιτισµού, να δώσουµε και λίγο χρώµα, κάνα πεντάρι
εκατοµµύρια µέσα; Άντε στην αρχή τρία, θα γεννήσουν, θα γί-
νουν πέντε. Αλλά µια και δεν κάνουµε και επαναπροώθηση αυτών
που µπαίνουν, όσοι θέλουν ας µπουν, ας γεννήσουν και µε το νέο
νόµο, να πάρουν και δικαίωµα ψήφου, να φτιάξουν και κόµµατα.

Ποια είναι, λοιπόν, η εξέλιξη; Ο πολυπολιτισµός είναι το όραµά
µας; ∆ηλαδή η Βαβυλωνία είναι το πρότυπό µας; ∆ηλαδή το
εφαρµόσανε αυτό µε επιτυχία, ας πούµε, στο κράτος του Ισραήλ;
Κάθε µέρα ενάµιση εκατοµµύριο κόσµος έξω. Έξω! Είναι αυτοί
που κάνουν τους αγώνες παγκόσµια για τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα, ξέρετε. Και εδώ στην Ελλάδα. ∆ισεκατοµµύρια απ’ αυτά
που µας κλέβουν οι τοκογλύφοι των τραπεζών πηγαίνουν γι’ αυ-
τούς, οι οποίοι θα µας κάνουν και την προπαγάνδα, ότι είµαστε
και ρατσιστές που λέµε «φτάνει, µη φέρετε άλλους».

Και βεβαίως στο δηµογραφικό ποια είναι η απάντηση; Ότι ο
άνθρωπος είναι µέρος της παραγωγικής µηχανής, άρα θέλουµε
εργατικά χέρια φτηνά, ανασφάλιστα, από αλλού, για να τα βά-
λουµε στην αγορά; Αυτή είναι η προσέγγιση του ανθρώπου, ως
παραγωγική µονάδα, παραγωγική δύναµη; Και το ζήτηµα το δη-
µογραφικό είναι αν δουλεύουν οι βιοµηχανίες ή υπάρχουν κά-
ποιοι να εξυπηρετήσουν στα ξενοδοχεία ή στα καφενεία;

Ποια είναι η αντίληψή µας για την ανάπτυξη αυτού του έθνους;
Υπάρχει εθνική στρατηγική επιβίωσης; Υπάρχει σχεδιασµός ο
οποίος να λέει ότι «εγώ θα κάνω τα πάντα να κρατήσω αυτό το
ελληνικό γένος»; Γιατί όταν µιλάµε για το έθνος, αναφερόµαστε
και στη βιολογική µας συνέχεια. Και ενέχει αυτό όλο και τον πο-
λιτισµό µας και τις παραδόσεις µας και τα πάντα.

Βλέπουµε ότι δεν υπάρχει αυτή η προσέγγιση. Η πολιτική που
εφαρµόζεται είναι πολιτική αναπλήρωσης χαµένων ελληνικών
ζωών, αυτών που αποθνήσκουν, µε εισαγόµενους, οι οποίοι θα
είναι από άλλα κράτη, από άλλα έθνη και µε άλλη λογική.

Ας τα βάλουµε λογικά. Η Τουρκία είναι ο πρώτος που µας επι-
τίθεται δηµογραφικά. Ο δεύτερος θα είναι σε λίγο καιρό η Βουλ-
γαρία. Ο τρίτος που θα µας επιτίθεται θα είναι και οι Σκοπιανοί.
Ο τέταρτος, σύµφωνα µε τη µελέτη την οποία έχουµε µπροστά
µας, θα είναι οι Αλβανοί, οι οποίοι θα είναι το 2050 δεκαέξι εκα-
τοµµύρια και εµείς θα είµαστε οκτώ εκατοµµύρια.

Άρα, όλα αυτά τα σχέδια και τα σενάρια τα οποία περιγράφουν
και τις αυτονοµηµένες περιφέρειες της χώρας µας, που θα προ-
σαρτούνται µε οµοσπονδιακό τρόπο προς διάφορες κατευθύν-
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σεις, έχουν βάση.
Πρέπει να υπάρξει µια γενναία απόφαση, να πάρουµε πρωτο-

βουλίες, να στηρίξουµε την πολύτεκνη οικογένεια, την ελληνική
πολύτεκνη οικογένεια. Και το τονίζω, δεν είναι ρατσιστικό αυτό,
είναι δικαίωµά µας να υπερασπιστούµε το λαό µας και όχι οποι-
ονδήποτε πλακώνει κατά δω µε όλο το ασκέρι και το αµολάει στις
γειτονιές τις λαϊκές, στα φανάρια για ζητιανιά. Βεβαίως, έχουµε
δικαίωµα να υπερασπιστούµε την ελληνικότητά µας, τη διαδροµή
µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και για να παρθούν µέτρα, πρέπει να είναι συγκεκριµένα. Εί-
δαµε ότι ακόµη και τα τριακόσιες χιλιάδες υπογόνιµα ζευγάρια
της χώρας – και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε – δεν έχουν στή-
ριξη και µειώνονται κατά 20%, πέρυσι και φέτος, οι προσπάθειες
εξωσωµατικής.

Αυτό σηµαίνει ότι δεν έχουν τα χρήµατα, γιατί θέλουν 3.000
και 5.000 ευρώ για να προχωρήσουν σε αυτές τις εφαρµογές.

Θα πρέπει να υπάρχει, λοιπόν, πρόνοια εκ µέρους του κρά-
τους. Θα πρέπει το ελληνικό δηµόσιο, το ελληνικό κράτος –το
τονίζω- να είναι υπέρ των Ελλήνων και να τους δώσει τα συγκε-
κριµένα κίνητρα, τη συγκεκριµένη στήριξη, διαχωρίζοντάς τους
από όλους τους άλλους. Είναι το προνόµιο της ιστορικής µας
κληρονοµιάς, το οποίο το εµείς τονίζουµε ότι είναι απαραίτητο να
υπάρξει.

Πρέπει να καλυφθούν τα έξοδα από ταµεία, πρέπει να ενισχυθεί
ο ρόλος της γυναίκας που τώρα µε όλα αυτά τα µέτρα διαρκώς
υποβαθµίζεται, πρέπει να ενθαρρυνθεί και µε φοροαπαλλαγές ο
πολύτεκνος, πρέπει να ενισχυθεί, να υπάρχει κίνητρο. Μόνο η Εκ-
κλησία δίνει κάτι και κυρίως προς τις ευαίσθητες περιοχές του
Έβρου και η ελληνική πολιτεία δεν κάνει απολύτως τίποτα.

Εγώ θα ήθελα να σας πω ότι αν εισηγηθείτε, κυρία Υπουργέ,
το συγκεκριµένο θέµα στο Υπουργικό Συµβούλιο, θα σας πουν
µεν ρατσίστρια, θα έχετε κάνει όµως, το καθήκον σας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο τώρα έχει ο κ.
Σπυρίδων – Άδωνις Γεωργιάδης, Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΛΑΟΣ
για πέντε λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Αν και µας ψέξατε προηγουµένως και µας απαγορεύσατε να
κάνουµε χρήση µίας φράσεως -την οποία δεν επαναλαµβάνω για
να µη βάλω φωτιά στην Αίθουσα- την οποία ανέφερε ο συνάδελ-
φός µου ο άξιος κ. Κοραντής, για την οποία πρέπει να ενηµε-
ρώσω το Σώµα για να δείτε πώς λειτουργεί η ιστορική αµνησία,
είναι φράση, αγαπητέ και αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, την οποία είπε
σε αυτό το Κοινοβούλιο ο Γεώργιος Παπανδρέου, ο Γέρος της
∆ηµοκρατίας, επευφηµούµενος από σύσσωµη την Κοινοβουλευ-
τική του Οµάδα.

Είναι πολύ ενδιαφέρον για την ιστορία µας, µιας και µιλάµε για
το δηµογραφικό, πώς γίνεται µία φράση που είπε ο Γέρος της
∆ηµοκρατίας σε αυτήν την Αίθουσα, να είναι σήµερα περίπου
απαγορευµένη από το Σώµα και µάλιστα όπως χαριτολογώντας
είπε ο άξιος κ. Νιώτης και «εκτός της Αιθούσης». Φαντάζοµαι ο
κύριος Πρόεδρος της Βουλής δεν θα ήθελε να αποκηρύξει το
Γέρο της ∆ηµοκρατίας και παπού του σηµερινού Πρωθυπουρ-
γού.

Αυτά, τα λέω απλώς για να θυµόµαστε, διότι δεν θυµόµαστε
στην Ελλάδα. Είµαστε η χώρα των ανθρώπων που γέννησαν την
ιστορία, αγαπητέ κύριε Ευθυµίου, απλώς και µόνο για να µην τη
θυµόµαστε.

Πριν µπω στην οµιλία µου, να ευχηθούµε καλή επιτυχία στην
υποψηφιότητά σας …

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας ευχαριστώ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: … για την οποία σας µιλώ

ειλικρινά και το ξέρετε τουλάχιστον σε ό,τι αφορά το Λαϊκό Ορ-
θόδοξο Συναγερµό ότι εφόσον ευοδωθεί, θα την πανηγυρίσουµε
ως µία εθνική επιτυχία.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μα, έχετε συµβάλει άλλωστε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ξεκινάω συνεχίζοντας την
ανάλυση που έκανε ο συνάδελφός µου, ο κ. Χρυσανθακόπουλος,
για την αξία του δηµογραφικού ζητήµατος µε ένα ανέκδοτο,
κυρία Υπουργέ.

Είναι ένα ανέκδοτο που έχει ιστορική βάση. Υποτίθεται εκτυ-
λισσόταν την εποχή των τεταµένων Σινοσοβιετικών σχέσεων. Ει-
σβάλλει ο ένδοξος Ερυθρός Στρατός στη Λαϊκή ∆ηµοκρατία του
Μάο. Πρώτη ηµέρα του πολέµου προελαύνει ο ένδοξος Ερυθρός
Στρατός νικηφόρος και συλλαµβάνει ένα εκατοµµύριο Κινέζους
αιχµαλώτους. ∆εύτερη ηµέρα του πολέµου συνεχίζει την προέ-
λασή του ο νικηφόρος και πάλαι ποτέ ένδοξος Ερυθρός Στρα-
τός και συλλαµβάνει πενήντα εκατοµµύρια αιχµαλώτους. Τρίτη
ηµέρα, συνεχίζει την προέλασή του ο ένδοξος Ερυθρός Στρατός
και συλλαµβάνει εκατό εκατοµµύρια αιχµαλώτους. Την τέταρτη
ηµέρα πηγαίνει τελεσίγραφο από το Πεκίνο στη Μόσχα. Αντέ-
χετε ή να συνεχίσουµε;

Αυτή είναι η σχέση Ελλάδας – Τουρκίας, την οποία την είχε
προβλέψει, δυστυχώς για εµάς ο Οζάλ, λέγοντας ότι τα ζητήµατα
Ελλάδος – Τουρκίας θα τα λύσει το δηµογραφικό. ∆ηλαδή, ο
Οζάλ είχε καταλάβει πόσο ανόητοι είµαστε και ότι δεν θα κά-
νουµε αυτό που πρέπει να κάνουµε για να µη λύσει τα ζητήµατα
της Ελλάδος και της Τουρκίας το δηµογραφικό, εις βάρος µας
φυσικά, εννοούσε ο Οζάλ.

Προσέξτε, γιατί ξεκίνησα µε την αµνησία µας. ∆εν ξεκίνησα
τυχαία µε την αµνησία µας, παρά µου έκανε µεγάλη εντύπωση -
και δεν ψέγω τον Πρόεδρο, το αντίθετο- το ότι φτάνουµε σήµερα
πενήντα χρόνια µετά να µην ξέρουµε ότι κάτι το οποίο είπε ο Γε-
ώργιος Παπανδρέου, έχει την εξής σηµασία: Ότι ξεχνάµε.

Ακούστε, λοιπόν, κύριε Ευθυµίου. Εδώ, αυτό το Σώµα το 1993
-δεν είναι και εκατό χρόνια- έκανε µία επιτροπή για την επίλυση
του δηµογραφικού προβλήµατος και κατέληξε σε ένα οµόφωνο
πόρισµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Μάλιστα αυτή η επιτροπή του δηµογραφικού, κύριε Κώστα Κιλ-
τίδη -και το λέω γιατί ξέρω ότι έχεις ασχοληθεί εσύ ιδιαίτερα, γι’
αυτό κάνω την ονοµαστική αναφορά- είπε ότι η επίλυση του δη-
µογραφικού προβλήµατος είναι ζήτηµα επείγουσας εθνικής ση-
µασίας και ότι οφείλει η ελληνική πολιτεία, όλοι εµείς -εγώ δεν
ήµουν Βουλευτής εδώ τότε, αλλά κάποιοι από τους σηµερινούς
ήταν- να λάβει επειγόντως µέτρα, γιατί αλλιώς θα έχουµε πρό-
βληµα εθνικό. Μάλιστα, το 1993. Πάρτε το πόρισµα και αν δείτε
εσείς ότι από αυτά που εµείς, το Σώµα αυτό, είπε οµοφώνως,
έχουµε κάνει έστω και ένα µετά από είκοσι χρόνια, θα σας πω
«Μπράβο, έχουµε κάνει ένα». ∆εν έχουµε κάνει κανένα.

Και εγώ ερωτώ, για να συνεννοηθούµε κάποτε: Εάν εδώ το
Σώµα λέει ότι έχω ένα θέµα οµοφώνως που το χαρακτηρίζω
«επείγουσας εθνικής σηµασίας» και που προτείνω συγκεκριµένα
µέτρα, που πρέπει επειγόντως να λάβουµε και µετά από είκοσι
χρόνια δεν έχουµε λάβει κανένα, µας φταίει ο Οζάλ; Μας φταίει
το ∆ΝΤ; Μας φταίνε οι εξωγήινοι; Ποιος µας φταίει; Ο ιµπεριαλι-
σµός; Το ΚΚΕ; Το Μάαστριχτ; Ο Ευρωµονονόδροµος; Το κεφάλι
µας το κλούβιο µας φταίει, που δεν παίρνουµε τα µέτρα που πρέ-
πει να πάρουµε. Τόσο απλά είναι τα πράγµατα.

Το ζήτηµα είναι πάρα πολύ απλό: Αντιλαµβανόµαστε ότι το
έθνος των Ελλήνων χάνεται; Και θέλω να εξηγήσω, όχι για σας
που θα ξέρετε, αλλά για όσους τυχόν µας βλέπουν τώρα από το
κανάλι της Βουλής, έναν απλό αριθµό. Για να µείνει σταθερός ο
πληθυσµός πρέπει να έχουµε δείκτη γεννήσεων 2,2. ∆ηλαδή, οι
χίλιες γυναίκες αναπαραγωγικής ηλικίας να κάνουν δύο χιλιάδες
διακόσια παιδιά, γιατί ορισµένα παιδιά θα πεθάνουν από διαφό-
ρους λόγους και απ’αυτά τα παιδιά τα µισά θα είναι γυναίκες, και
τα µισά άντρες. Άρα οι χίλιες γυναίκες αναπαραγωγικής ηλικίας
να γεννούν χίλιες γυναίκες αναπαραγωγικής ηλικίας, που µε τη
σειρά τους θα γεννήσουν χίλιες γυναίκες αναπαραγωγικής ηλι-
κίας και θα έχουµε σταθερό πληθυσµό, όχι αυξανόµενο.Εµείς εί-
µαστε κάτω από τη µονάδα. ∆ηλαδή, αυτό τι σηµαίνει; Ότι χίλιες
γυναίκες αναπαραγωγικής ηλικίας κάνουν χίλια παιδιά –εννιακό-
σια ογδόντα κάνουν σήµερα, αλλά ας κάνουµε στρογγυλό τον
αριθµό και ας πούµε χίλια- κάποια θα φύγουν δυστυχώς, ας
πούµε εννιακόσια πενήντα παιδιά, άρα, θα µείνουν λιγότερες από
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πεντακόσιες γυναίκες. Συνεπώς σύµφωνα µε τον αριθµό των γεν-
νήσεων οι χίλιες γυναίκες γεννούν λιγότερες από πεντακόσιες.
Με τον ίδιο ακριβώς ρυθµό -όχι µε το να πέσουµε κι άλλο- µόνο
να µείνουµε µε το ρυθµό αυτό, σε πενήντα χρόνια δεν θα υπάρ-
χουν Έλληνες. Τελειώσαµε.

Κοιτάω τον κ. Ευθυµίου, γιατί είµαστε συνάδελφοι στην επι-
στήµη και λέω ότι υπάρχουν έθνη, -µπορώ να σας πω για τους
Ρωµαίους, για τους Αιγυπτίους- που εξαφανίστηκαν δηµογρα-
φικά. ∆εν είναι φαντασία στην ιστορία. Πράγµατι, µπορεί το δη-
µογραφικό -και έχει συµβεί στην ιστορία- να εξαφανίσει µεγάλα
και σπουδαία έθνη. ∆εν είναι φαντασίωση. Σήµερα είµαστε εµείς
οι Έλληνες υποψήφιοι προς εξαφάνιση.

Εµείς ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ερωτούµε: Αυτό δεν
το βλέπουµε καθόλου; Καθόλου δεν µας απασχολεί; Ωραία τα
επιτόκια, ο πληθωρισµός, η δόση του ∆ΝΤ, όλα αυτά είναι ση-
µαντικά, αλλά το να υπάρχουν Έλληνες δεν είναι σηµαντικό;
Εµείς ως κόµµα αυτό µπορούµε να κάνουµε: Να προκαλούµε τέ-
τοιες συζητήσεις και να θέτουµε τέτοια ερωτήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή.
Η Κυβέρνησή σας ας ακολουθήσει το παράδειγµα του Φραν-

σουά Μιτεράν, που είναι και της ιδίας ιδεολογίας, ο οποίος όταν
το 1993 διαπίστωσε ότι έπεσε ο δηµογραφικός δείκτης της Γαλ-
λίας κάτω από το 2, κήρυξε τη Γαλλία σε κατάσταση εθνικής ανά-
γκης και πήρε σειρά µέτρων και σήµερα η Γαλλία είναι η πρώτη
χώρα στην Ευρώπη σε δηµογραφική αύξηση, λόγω του Φραν-
σουά Μιτεράν. Ακολουθήστε και εσείς το παράδειγµα του Φραν-
σουά Μιτεράν. Κηρύξτε τη χώρα σε κατάσταση εθνικής ανάγκης
και πάρτε συγκεκριµένα µέτρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση):Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω αµέσως µε αυτό: Ο
µακαριστός Χριστόδουλος, που τόσο µας λείπει, πήρε το µέτρο
της επιδοτήσεως του τρίτου παιδιού στη Θράκη. Θα δείτε ότι η
Θράκη είναι η µόνη περιοχή της Ελλάδος που είχαµε αύξηση του
δηµογραφικού δείκτη απλώς και µόνο µε την επιδότηση του τρί-
του παιδιού. Αν, λοιπόν, η ελληνική πολιτεία έπαιρνε τέτοια συ-
γκεκριµένα µέτρα, θα γλιτώναµε τον κίνδυνο και αυτή η
συζήτηση είναι ένας τέτοιος συναγερµός κινδύνου.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γε-
ωργιάδη.

Το λόγο έχει ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης.
Ορίστε, κύριε Κολοκοτρώνη, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι απίστευτη η ελαφρότητα µε την οποία η ελληνική πολιτεία
αντιµετωπίζει ένα τεράστιο θέµα. Τα καταλυτικά στοιχεία που κα-
τατέθηκαν από τους συναδέλφους µου δείχνουν ένα δρόµο, το
δρόµο της κήρυξης της χώρας σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης
ακριβώς γιατί το 2050 σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία, ο πλη-
θυσµός της χώρας µας θα έχει κατέβει στα οκτώ εκατοµµύρια
εκατό χιλιάδες κατοίκους.

Σήµερα η ελληνική οικογένεια έχει αποδεκατισθεί και υπάρχει
υπογεννητικότητα που µπορεί κανείς να τη χαρακτηρίσει, λόγω
της έλλειψης µέτρων, ως συστηµατική γενοκτονία. Η οικογένεια
ως θεµέλιο συντήρησης και προαγωγής του έθνους καθώς και ο
γάµος, η µητρότητα και η παιδική ηλικία τελούν υπό την προ-
στασία του κράτους. Αυτό αναφέρεται στο άρθρο 21 παράγρα-
φος 1 του Συντάγµατος της Ελλάδος, το οποίο προστατεύει την
οικογένεια και τη µητρότητα. Όµως, πολλοί κρατικοί λειτουργοί
και θεσµοί το αγνοούν σκοπίµως και τα αποτελέσµατα είναι τρα-
γικά.

Η ελληνική οικογένεια πλήττεται θανάσιµα. Ο αριθµός διαζυ-
γίων όπως ήδη έχει κατατεθεί, σύµφωνα µε την Εθνική Στατιστική
Υπηρεσία, αυξάνεται και στην Ελλάδα. Σύµβουλοι γάµου, κοινω-
νικές υπηρεσίες προστασίας νέων ζευγαριών, κοινωνικοί λει-
τουργοί έχουν αφεθεί στην τύχη τους, παρά την ύπαρξη όσων
προαναφέρθηκαν, σε νοµικούς που τα βλέπουν µόνο από νοµική
σκοπιά. Υπάρχει έλλειψη σύγχρονης νοµοθεσίας που θα αγκα-

λιάσει και θα στηρίξει τη νέα οικογένεια. Ο µηδενισµός σχεδόν
της φυσικής αύξησης του πληθυσµού οφείλεται στη µείωση κατά
33,7% των γεννήσεων. Το δηµογραφικό είναι το σηµαντικότερο
εθνικό, κοινωνικό και οικονοµικό πρόβληµα που αντιµετώπισε το
νεώτερο ελληνικό κράτος, τονίζει ο συνάδελφός µας στο Λαϊκό
Ορθόδοξο Συναγερµό Μπάµπης Καραθάνος σε µια µελέτη του.
Η υπογεννητικότητα στην Ελλάδα είναι τρίτη στον κόσµο µε 0,9
παιδιά ανά οικογένεια, µαζί µε τη δικαιολογηµένη από το δεκαετή
πόλεµο και από την πρωτοφανή µόλυνση στη Σερβία και τη Βουλ-
γαρία.

(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Πλεύρης έχει το

λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρία Υπουργέ, το θέµα είναι πώς

αντιµετωπίζουµε και πώς βλέπουµε το δηµογραφικό, πώς βλέ-
πουµε γενικότερα τον πληθυσµό. Υπάρχει µία τάση που προέρ-
χεται κυρίως από την Αριστερά, που τον πληθυσµό, το λαό που
λέει, το βλέπει απλώς ως ανθρώπους που συµµετέχουν σε µια
παραγωγική διαδικασία. Και έτσι έχουµε µια κουβέντα, πόσοι ερ-
γαζόµενοι υπήρχαν το 2000, πόσοι υπήρχαν το 1900. Σε αυτήν
την προσέγγιση αυτή η τάση έρχεται και µας λέει, πώς θα λύ-
σουµε το δηµογραφικό; Θα το λύσουµε µε εισαγωγή πληθυσµού.
∆ηλαδή, αυτό που κάνει η Κυβέρνησή σας. Μεταναστευτική ροή,
δυναµικός ενεργός πληθυσµός, του δίνω την ιθαγένεια, του δίνω
την υπηκοότητα, αισθάνεται Έλληνας και ποιο το πρόβληµα;
Έτσι ο δείκτης επανέρχεται στο 2 ή στο 2,5.

Εµείς έχουµε µια άλλη προσέγγιση σε αυτό, κυρία Υπουργέ.
Εµάς µας ενδιαφέρει το δηµογραφικό γιατί θέλουµε να υπάρ-
χουν Έλληνες. Απ’ αυτό αυτοµάτως οδηγούµαστε σε αυτό που
υπερασπιστήκαµε στο νοµοσχέδιο το οποίο φέρατε, ότι ο Έλλη-
νας δεν είναι απλώς µια νοµική πραγµατικότητα, αλλά είναι και
µία βιολογική πραγµατικότητα. Ο δικός µας αγώνας είναι να
πάµε, όχι στα µέτρα της εισαγωγής πληθυσµού, αλλά στα µέτρα
των κινήτρων και ευεργετηµάτων, προκειµένου οι ελληνικές οι-
κογένειες να συνεχίσουν να γεννούν παιδιά.

Και επειδή φαντάζοµαι και όταν θα τοποθετηθείτε, θα ανα-
φερθείτε και στις δύσκολες καταστάσεις που έχουµε τώρα και
στο κατά πόσο µπορούµε µέσα σε µια τέτοια οικονοµική λαίλαπα
να δώσουµε κάτι παραπάνω στους πολύτεκνους, µπορώ να σας
πω το εξής, ότι υπάρχουν και µέτρα που δεν στοιχίζουν οικονο-
µικά ή δεν στοιχίζουν τόσο οικονοµικά.

Για ποιο λόγο, παραδείγµατος χάριν, δεν µπορούν τα προϊόντα
που απευθύνονται σε βρέφη να απαλλάσσονται του Φόρου Προ-
στιθέµενης Αξίας; Γιατί για το γάλα σε σκόνη του παιδιού των
τριών και τεσσάρων µηνών, που κάνει 15 ευρώ το κουτάκι -και
χρειάζεται τουλάχιστον δυόµισι µε τρία κουτιά την εβδοµάδα ένα
τέτοιο παιδί, αν η µητέρα δεν µπορεί να θηλάσει- πρέπει µια ελ-
ληνική οικογένεια να δίνει 200 ευρώ;

Εκεί, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, στα προϊόντα που υπάρχουν,
µόνο για αυτά τα προϊόντα αυτοµάτως µπορείτε να δώσετε µια
ώθηση στη µείωση του ΦΠΑ ή στην εξάλειψή του. Παράλληλα
υπάρχει η δυνατότητα περαιτέρω µείωσης, εξάλειψης ακόµα του
οποιοδήποτε ποσού που πρέπει να πληρωθεί σ’ ένα άλλο ολό-
κληρο πλαίσιο και πλέγµα κοινωνικών παροχών που µπορούν να
ενισχυθούν. ∆εν αναφέροµαι πάλι αναγκαστικά σε χρήµα που θα
βγει από την τσέπη -αν πείτε ότι δεν υπάρχει- αλλά σε θέµατα
που αφορούν τα εισιτήρια κ.λπ. Υπάρχουν οι δυνατότητες.

Κατά την άποψή µας, κυρία Υπουργέ, αν κάπου πρέπει να δώ-
σουµε χρήµατα σ’ αυτή την περίοδο, είναι µόνο στην πολύτεκνη
οικογένεια, γιατί όλα τα µέτρα που παίρνουµε είναι για να είναι
βιώσιµη η ελληνική οικονοµία, αλλά η ελληνική οικονοµία και βιώ-
σιµη να είναι, θα πρέπει να έχει Έλληνες να την υπηρετούν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Πλεύρη.
Καλείται να λάβει το λόγο η Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης κ. Γεννηµατά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία

ότι το δηµογραφικό ζήτηµα, το θέµα το οποίο συζητάµε σήµερα,

9554 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα, πολύπλευρο, σύνθετο και
θεωρώ ότι, πράγµατι, αξίζει κανείς –ιδιαίτερα µέσα σ’ αυτήν την
τόσο δύσκολη δηµοσιονοµική συγκυρία- να το προσεγγίσει και µε
ευαισθησία, αλλά και µε ρεαλισµό.

Θα ήθελα να σταθώ κατ’ αρχάς σε τρία σηµεία από τις τοπο-
θετήσεις που άκουσα από όλους σας όλη αυτήν την ώρα. Ισχυ-
ρίζεστε ότι το δηµογραφικό ζήτηµα είναι ένα ελληνικό ζήτηµα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ισχυριστήκαµε κάτι τέτοιο,
κυρία Υπουργέ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Θα µου απαντήσετε µετά, κύριε Ροντούλη.

Το δεύτερο που ακούστηκε είναι ότι το δηµογραφικό ζήτηµα
οδηγεί την Ελλάδα σε αφανισµό. Και το τρίτο θέµα που ακού-
στηκε και ακούγεται πολύ συχνά είναι ότι το δηµογραφικό ζή-
τηµα είναι άρρηκτα συνδεδεµένο µε τη στήριξη των τρίτεκνων
και πολύτεκνων οικογενειών.

Θα ήθελα λοιπόν να σταθώ σ’ αυτά τα τρία σηµεία. Κατ’ αρχήν
θεωρώ ότι το δηµογραφικό ζήτηµα είναι ένα ζήτηµα ευρωπαϊκό,
αλλά και όλων των ανεπτυγµένων χωρών, πολύ σοβαρό και θα
πρέπει να το αντιµετωπίσουµε µε εθνικό σχέδιο δράσης.

Ταυτόχρονα θέλω να πω ότι δεν είναι σωστό, δεν συµφωνώ µε
την άποψη να περιορίσουµε τις πολιτικές και το σχεδιασµό µας
για την αντιµετώπιση του δηµογραφικού προβλήµατος µόνο στη
στήριξη των τρίτεκνων και πολύτεκνων οικογενειών. Θέλω, βέ-
βαια, να είµαι πολύ σαφής ότι θεωρώ πως πρέπει οπωσδήποτε να
στηρίζονται από την πολιτεία.

Πιστεύω ότι θα πρέπει να ρίξουµε µια πιο ψύχραιµη µατιά στα
δεδοµένα και αν το κάνουµε αυτό, θα διαπιστώσουµε ότι η ωρί-
µανση του πληθυσµού –και νοµίζω πως είναι καλύτερη λέξη από
τη λέξη «γήρανση» του πληθυσµού- στην Ελλάδα οφείλεται σε
µεγάλο βαθµό και στο γεγονός ότι έχουµε κατακτήσει έναν από
τους υψηλότερους µέσους όρους ζωής στην Ευρώπη -αγγίζει τα
εβδοµήντα επτά χρόνια στους άντρες και τα ογδόντα δύο στις
γυναίκες- ως αποτέλεσµα βέβαια και της προόδου της ιατρικής
επιστήµης, αλλά και της πρόσβασης όλων των πολιτών στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, της αποτελεσµατικότερης αντιµετώπι-
σης των χρόνιων νοσηµάτων, αλλά και της καλύτερης φροντίδας
που προσφέρεται στα ηλικιωµένα άτοµα σε σχέση µε το παρελ-
θόν. ∆εν είναι, λοιπόν, µόνο η πτώση της γεννητικότητας, αλλά
και της θνησιµότητας που οδηγούν σε γήρανση ή ωρίµανση τον
ελληνικό πληθυσµό.

Το 18,5% του πληθυσµού το 2007 ήταν πάνω από εξήντα πέντε
ετών έναντι 7% του 1950.

Η βρεφική θνησιµότητα το 1955 ήταν 55 ‰, ενώ σήµερα έχει
περιοριστεί σε ποσοστά µικρότερα από 4 ‰, µια εξέλιξη δηλαδή
που είναι σίγουρα επιθυµητή και δείγµα ότι η χώρα µας συµβα-
δίζει µε τις προηγµένες χώρες του πλανήτη.

Ο συνολικός πληθυσµός της χώρας δεν µειώνεται, αλλά αυ-
ξάνεται σε όλη τη µεταπολεµική περίοδο. Η Ελλάδα το 1951 είχε
επτά εκατοµµύρια εκατό χιλιάδες πληθυσµό και το 2007 έντεκα
εκατοµµύρια εκατό χιλιάδες. Σύµφωνα µε τους ειδικούς, η πο-
σοστιαία αύξηση του πληθυσµού είναι από τις υψηλότερες στις
χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης των «15». Μετά το 1980
βέβαια η αύξηση του πληθυσµού µας δεν οφείλεται αποκλειστικά
και µόνο –και δεν θα µπορούσε να το ισχυριστεί κανείς αυτό- στο
ισοζύγιο γεννήσεις-θάνατοι. Η αύξηση προκύπτει κυρίως από τις
µεταναστευτικές κινήσεις, αλλά και τη µείωση της θνησιµότητας
που προανέφερα.

Τα προβλήµατα που παρατηρούνται στη χώρα µας έχουν να
κάνουν και µε τη µείωση της γεννητικότητας, όπως ήδη αναφέ-
ρατε όλοι, όπως συµβαίνει δυστυχώς σε όλες τις ευρωπαϊκές
χώρες. Ο δείκτης γονιµότητας πράγµατι συρρικνώνεται µετά το
1980 και σταθεροποιείται σε χαµηλά επίπεδα την τελευταία δε-
καπενταετία. Σύµφωνα µε µελέτη του ΕΚΚΕ, από το 1980 έχουµε
µια µεγάλη µείωση της γονιµότητας, της τάξης του 60% στις µι-
κρές ηλικίες, κυρίως, δηλαδή από δεκαπέντε ως είκοσι εννέα
ετών και µία µικρή αύξηση, της τάξης του 6%, στις µεγαλύτερες
ηλικίες. Παρατηρείται µία αύξηση της µέσης ηλικίας στις µητέ-
ρες, η οποία αυξάνει µε σχετικά µικρή ταχύτητα τη δεκαετία του
’80 και πολύ µεγαλύτερη τη δεκαετία του ’90. ∆ηλαδή όλο και
πιο αργά οι γυναίκες αποφασίζουν να τεκνοποιήσουν.

Επίσης, όπως και στην Ευρωπαϊκή Ένωση των «δεκαπέντε»,
έτσι και στην Ελλάδα τα νέα ζευγάρια παντρεύονται πια σε µε-
γαλύτερη ηλικία. Παρ’ όλα αυτά, τα διαθέσιµα στοιχεία δεν δι-
καιολογούν ιδιαίτερη ανησυχία για το θεσµό του γάµου στη χώρα
µας, όπως σε άλλες χώρες.

Για να κατανοήσουµε τα προβλήµατα αυτά όµως και να
βρούµε τις λύσεις, να απαντήσουµε στο σχεδιασµό που χρειά-
ζεται να έχουµε από εδώ και πέρα, εγώ θεωρώ πως δεν χρειάζε-
ται ούτε πανικός ούτε και υπερβολές. Χρειάζεται πάνω απ’ όλα να
κατανοήσουµε ότι από το 1980 και ύστερα η Ελλάδα µπαίνει ορι-
στικά στο κοινωνικό πλαίσιο αναφοράς του υπόλοιπου δυτικού
κόσµου. Ειδικότερα µάλιστα από τη δεκαετία του 1990 η χώρα
µας γίνεται αναγκαστικά µία πολυπολιτισµική κοινωνία, η οποία
πρέπει να ανταποκριθεί στις σχετικές προκλήσεις.

Πρέπει να γίνει κατανοητό ότι η χώρα µας δεν χαρακτηρίζεται
από κάποια ιδιαιτερότητα και δεν αποτελεί µία εξαίρεση στα δη-
µογραφικά δεδοµένα των ανεπτυγµένων χωρών του κόσµου. Την
ίδια ώρα πρέπει να συνειδητοποιήσουµε ότι διαµορφώνεται µία
νέα πραγµατικότητα, µια διαφορετική ισορροπία, η οποία απαι-
τεί προσοχή και αντίστοιχες πολιτικές παρεµβάσεις.

Αναφέροµαι και στο γεγονός ότι έχουµε πλέον έναν πληθυσµό
που χαρακτηρίζεται, κυρίως, από µεγάλες ηλικίες, υψηλό µέσο
όρο ζωής, χαµηλότερη τάση για πρώιµους γάµους και τεκνοποί-
ηση. Αυτό σηµαίνει, λοιπόν, ότι ο σχεδιασµός µας θα πρέπει να
λάβει υπ’ όψιν του αυτά τα νέα δεδοµένα, αυτήν τη νέα πραγµα-
τικότητα.

Η µείωση του ενεργού πληθυσµού, πράγµατι, θέτει µεγάλα ζη-
τήµατα, τόσο όσον αφορά το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας
–και το ζούµε ιδιαίτερα έντονα όλο αυτό το τελευταίο διάστηµα-
όσο και την ίδια την παραγωγικότητά της.

Σ’ αυτήν την εικόνα υπάρχει, βέβαια, και ένας ακόµα παράγο-
ντας. Η µετανάστευση και η µε όρους ενσωµάτωσή της αποτελεί
µία πραγµατικότητα που µπορεί να ανατρέψει ανά πάσα στιγµή
τη δηµογραφική κατάσταση τόσο της χώρας µας, όσο και της
Ευρώπης. Πρέπει να σηµειωθεί ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση ήδη από
το 2006, διαπιστώνοντας το πρόβληµα της γήρανσης του πλη-
θυσµού της και το αντίκτυπο που µπορεί να έχει αυτό, αναζητά
λύσεις και µέτρα πολιτικής και για την κοινωνική προστασία, αλλά
και ως προς τα δηµόσια οικονοµικά.

Έτσι, λοιπόν, δουλεύει σε δυο κατευθύνσεις, την ενθάρρυνση
της δηµογραφικής ανανέωσης µέσα από τη βελτίωση της ισορ-
ροπίας µεταξύ επαγγελµατικής και οικογενειακής ζωής, γονική
άδεια, ευελιξία στο χρόνο εργασίας, φύλαξη παιδιών, διάχυση
της πολιτικής αυτής σε όλες τις πολιτικές και ενσωµάτωση και
νοµιµοποίηση των µεταναστών µέσα από µια αυστηρή µετανα-
στευτική πολιτική, που θα κλείνει τα σύνορα και θα ανοίγει τις
καρδιές των Eυρωπαίων πολιτών.

Αντίθετα, στην Ελλάδα τείνουµε να αναπαράγουµε ένα µύθο ο
οποίος έχει αποδειχθεί ότι δεν επαληθεύεται µε κανένα επιστη-
µονικό δεδοµένο. Η οικονοµική ενίσχυση µέσω επιδοµάτων δεν
οδηγεί -µε βεβαιότητα- σε γέννηση περισσότερων παιδιών. Ίσως
να ήταν πολύ απλό, αν ήταν έτσι και ίσως να µπορούσαµε να
πούµε ακόµα πιο εύκολα ότι όταν ξεπεράσουµε την οικονοµική
κρίση θα µπορέσουµε να στοχεύσουµε σε αυτά τα επιδόµατα και
να έχουµε άµεσα αποτελέσµατα. Φοβάµαι όµως, ότι το πρό-
βληµα είναι πιο σύνθετο και πολύ πιο βαθύ.

Θα σας πω ένα απλό παράδειγµα σε σχέση µε τους Αλβανούς.
Στην Αλβανία ο µέσος όρος γέννησης παιδιών είναι τρία παιδιά
ανά οικογένεια. Όταν οι Αλβανοί έρχονται στην Ελλάδα και έρ-
χονται µε καλύτερες οικονοµικές συνθήκες -γι’ αυτό έρχονται-
από ότι όταν ζουν εκεί, περιορίζονται στα δυο παιδιά κατά µέσο
όρο. Άρα είναι συνολικότερο το πρόβληµα και έτσι θα πρέπει να
το προσεγγίζουµε. Η άποψη που θεωρεί ότι τα σηµερινά ζευγά-
ρια θέλουν να κάνουν πολλά παιδιά, αλλά δεν µπορούν να τα κά-
νουν για οικονοµικούς και µόνο λόγους, αγνοεί τη σύγχρονη
πραγµατικότητα.

Ναι, πράγµατι, το οικονοµικό θέµα είναι πάρα πολύ σηµαντικό
για την καθηµερινότητα των νέων ανθρώπων, για τα µελλοντικά
τους σχέδια, για το σχεδιασµό της ζωής τους. Αλλά υπάρχει ένα
πολύ διαφορετικό περιβάλλον, ένα νέο πρότυπο ζωής, µια κρίση
αξιών, µια κοινωνική κρίση. Όλα αυτά, θα πρέπει να τα λάβουµε
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υπ’ όψιν µας και θα πρέπει να φτιάξουµε ένα νέο πλαίσιο, να σχε-
διάσουµε ένα νέο τοπίο, µέσα στο οποίο τα νέα ζευγάρια θα µπο-
ρούν να νιώσουν πραγµατικά ασφάλεια, για να µπορέσουν να
αναπτύξουν το δικό τους προσωπικό µέλλον και τα δικά τους
όνειρα.

Την ίδια στιγµή, οι σύγχρονες κοινωνικές συνθήκες οδηγούν
στην εγκατάλειψη της παραδοσιακής δοµής της οικογένειας και
στην επιλογή όλο και περισσότερο της πυρηνικής της µορφής. Οι
δηµογραφικές συµπεριφορές, όπως η µειωµένη γονιµότητα, εκ-
φράζουν το συγκεκριµένο πρότυπο οικογένειας που έχει πια δια-
µορφωθεί και αναπτυχθεί τις τελευταίες δεκαετίες στις
ανεπτυγµένες κοινωνίες. Επίσης, επηρεάζονται σε µεγάλο
βαθµό και από τη σύγχρονη θέση της γυναίκας στον κοινωνικό
και επαγγελµατικό στίβο και την επιθυµία της, να συνδυάσει το
ρόλο της µητέρας και της εργαζόµενης.

Θέλω να σταθώ εδώ σε αυτό το σηµείο, γιατί υπάρχουν και κά-
ποιες απόψεις ακραίες που προσπαθούν και αυτό το δηµογρα-
φικό ζήτηµα να το επιρρίψουν και αυτό στις πλάτες της γυναίκας.
∆εν αναφέροµαι σε εσάς προσωπικά και αλίµονο δεν θέλω να
παρεξηγηθώ. Κανείς από εσάς, που µιλήσατε νωρίτερα, δεν εί-
χατε µια τέτοια προσέγγιση. Ωστόσο, υπάρχουν τέτοιες προ-
σεγγίσεις και θα ήθελα να σταθώ σε αυτό.

Οι νέες γυναίκες, πλέον, οδηγούνται στην αγορά εργασίας και
για λόγους οικονοµικούς και για λόγους προσωπικής τους ολο-
κλήρωσης -και έτσι θα πρέπει να γίνει- αλλά και για λόγους όχι
µόνο οικονοµικούς δικούς τους, αλλά για λόγους παραγωγικό-
τητας. Θέλουµε τη νέα γυναίκα στην παραγωγή. Τη θέλουµε
στον αριθµητή του κλάσµατος της παραγωγής. ∆εν θέλουµε
απλώς να είναι στο σπίτι και να καταναλώνει.

Η χώρα µας έχει κάνει εδώ και καιρό µια βασική επιλογή, να
είναι µια σύγχρονη δυτική κοινωνία, να είναι µια κοινωνία που δεν
θα ζει µε βάση το φόβο για το χειρότερο, αλλά µε την ελπίδα για
το καλύτερο, µια κοινωνία που έχει στόχο όχι µόνο την επιβίωση,
αλλά τη συλλογική ευηµερία και την ατοµική ευτυχία, µια κοινω-
νία που δεν θα κλείνεται στον εαυτό της, αλλά θα είναι ανοικτή
σε κάθε θετική επιρροή.

Αν συµφωνήσουµε ότι αυτή είναι η κοινωνία µας, αυτή είναι η
κοινωνία που θέλουµε, τότε θα πρέπει να σταµατήσουµε να κοι-
τάµε µόνο στο παρελθόν και να κοιτάµε µπροστά.

Αν συµφωνήσουµε ότι αυτή είναι η σύγχρονη πραγµατικότητα,
τότε θα πρέπει να βοηθήσουµε µε ρεαλισµό αυτήν την κοινωνία
να αναπαράγεται και να δυναµώνει, να διασφαλίσουµε ότι η οι-
κογένεια θα έχει ένα κράτος που θα της δίνει τη δυνατότητα να
γεννά και να ανατρέφει τα παιδιά της µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο.

Για να επιτευχθεί µια βελτίωση των δεικτών γονιµότητας, απαι-
τείται µια µεγάλη βελτίωση της ποιότητας κατ’ αρχάς των υπη-
ρεσιών στον τοµέα της υγείας, στον τοµέα της παιδείας, στον
τοµέα της πρόνοιας. Απαιτούνται αυστηροί έλεγχοι στους εργα-
σιακούς χώρους που θα διασφαλίζουν στις µητέρες ότι θα µπο-
ρούν να εργάζονται χωρίς καταχρήσεις από την πλευρά των
εργοδοτών, απαιτείται η καλύτερη δυνατή εφαρµογή της γονι-
κής άδειας, απαιτείται η λειτουργία περισσότερων παιδικών
σταθµών.

Το δηµογραφικό πρόβληµα είναι ένα πρόβληµα που συνδέεται
άµεσα µε την αλλαγή του συστήµατος αξιών µας, των όρων ερ-
γασίας, αλλά και την πλήρη αποσύνθεση του κοινωνικού κράτους
που κατάφερε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας να πετύχει
µέσα σε χρόνο ρεκόρ.

∆υστυχώς, η οικονοµική συγκυρία δεν επιτρέπει πολύ µεγά-
λες παρεµβάσεις στον τοµέα αυτό, µεγαλόσχηµους προγραµ-
µατισµούς ούτε βέβαια αποσπασµατικά επιδόµατα. Η δύσκολη
οικονοµική κατάσταση που βιώνουν οι πολίτες επιβάλλει την προ-
σπάθεια να ενισχυθούν οι δοµές εκείνες που θα µπορέσουν να
ελαφρύνουν τα βάρη από την ελληνική οικογένεια στο µεγάλωµα
των παιδιών τους.

Αναφερθήκατε σε πολλά από αυτά. Σε πολλά από αυτά συµ-
φωνώ µαζί σας, αν και εγώ πιστεύω ότι πρέπει να στηρίξουµε πε-
ρισσότερο το µητρικό θηλασµό από το να στρέψουµε τις
γυναίκες στα έτοιµα γάλατα σκόνης.

Η επερώτηση, λοιπόν, την οποία συζητάµε, όπως και πολλές

από τις γραπτές ερωτήσεις σας προς το Υπουργείο µας, όπως
είπα και στην αρχή της τοποθέτησής µου, επικεντρώνονται στο
θέµα των τρίτεκνων και των πολύτεκνων.

Σας έχω κατ’ επανάληψη δώσει γραπτές απαντήσεις και για
την οικονοµία και του χρόνου δεν θα ήθελα να τις επαναλάβω. Αν
χρειαστεί, µπορώ στη συνέχεια να καταθέσω στα Πρακτικά όλο
το πλέγµα των υφιστάµενων πολιτικών –όχι µόνο στο δικό µας
χώρο, όχι µόνο στο Υπουργείο Υγείας, αλλά στο σύνολο των
Υπουργείων- που αφορούν τους τρίτεκνους και τους πολύτε-
κνους.

Όµως, οφείλουµε να είµαστε ιδιαίτερα υπεύθυνοι, ειδικά αυτές
τις δύσκολες µέρες που ζει ο Έλληνας πολίτης. Ξέρω πολύ καλά
η ίδια –αναφερθήκατε πριν- τις δυσκολίες που αντιµετωπίζει µια
οικογένεια που µεγαλώνει τρία ή τέσσερα παιδιά. Το γεγονός
όµως ότι οι πολύτεκνοι πρέπει να λαµβάνουν την υποστήριξη του
κράτους, που είναι αδιαµφισβήτητο, δεν µπορεί να µονοπωλήσει
αυτήν τη συζήτηση που έχει να κάνει συνολικότερα µε το δηµο-
γραφικό. Πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε αυτό.

Σε µεγάλο βαθµό η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τα
προηγούµενα χρόνια περιόρισε τη συζήτηση για το δηµογραφικό
και εξάντλησε την πολιτική της σε επιδόµατα που οδήγησαν τε-
λικά σε πελατειακές εξυπηρετήσεις και αυτού του είδους η πο-
λιτική νοµίζω ότι δεν οδηγεί πουθενά και δεν απαντά σε κανένα
από τα πολύ σοβαρά προβλήµατα που και οι ίδιοι θέσατε και πε-
ριγράφετε.

Είναι καιρός –και το πιστεύω αυτό- να κοιτάξουµε όχι µόνο τα
δικαιώµατα των συµπολιτών µας που έχουν τρία ή περισσότερα
παιδιά, αλλά όλων εκείνων που έχουν ένα παιδί, δύο παιδιά, ή
ακόµα και αυτούς που θέλουν να αποκτήσουν το πρώτο τους
παιδί και διστάζουν. Γιατί, δυστυχώς, εκεί έχουµε φθάσει σή-
µερα. Σήµερα ο στόχος είναι να αποκτηθεί το πρώτο παιδί.

Γι’ αυτό, λοιπόν, πιστεύουµε ότι πρέπει να έχουµε µια δηµο-
γραφική πολιτική, ένα σχέδιο δράσης και νοµίζω ότι πρέπει να
ξαναδούµε το διακοµµατικό πόρισµα της Βουλής του 1993 που
νοµίζω ότι σε πολύ µικρό βαθµό προχώρησε και υλοποιήθηκε.

Τι έχουµε κάνει; Μέσα σε αυτές τις δύσκολες συνθήκες, η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ εξαίρεσε τα επιδόµατα οικογενειακής πα-
ροχής από τη µείωση των επιδοµάτων των υπαλλήλων του
δηµοσίου τοµέα και αλίµονο αν δεν γινόταν αυτό.

Επίσης, στη νέα φορολογική κλίµακα που θεσπίστηκε µε το ν.
3842, το αφορολόγητο ποσό του κάθε κλιµακίου αυξάνεται ανά-
λογα µε το πόσα παιδιά έχει ο κάθε φορολογούµενος: 1.500 για
ένα παιδί, 3.000 για δύο παιδιά, 11.500 αν έχει τρία παιδιά και
2.000 για κάθε παιδί πάνω από το τρίτο.

Απαλλάσσεται του φόρου το επίδοµα και η σύνταξη της πο-
λύτεκνης µητέρας, καθώς και το επίδοµα του τρίτου παιδιού
χωρίς εισοδηµατικό κριτήριο.

Ξέρω –το κατανοώ και το λέω η ίδια- ότι µπροστά στο µεγάλο
πρόβληµα του δηµογραφικού είναι πολύ λίγα αυτά που µπορούν
να γίνουν κάτω από τις παρούσες συνθήκες. Αυτό, όµως, δεν µας
εµποδίζει να σχεδιάζουµε γιατί πρέπει κανείς να βάζει στόχους
και έτσι όταν θα βελτιωθεί η οικονοµική κατάσταση στην Ελλάδα,
να ξέρουµε πού θέλουµε να πάµε.

Θα επιµείνω, λοιπόν, ότι το ζητούµενο είναι να αντιµετωπί-
σουµε το δηµογραφικό πρόβληµα µε πολιτική ευθύνη και ευαι-
σθησία απέναντι και στις ελεύθερες επιλογές των πολιτών. Οι
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ -και δεν µπορώ να µην αναφερθώ σ’
αυτό- έχουν στηρίξει έµπρακτα όλα τα προηγούµενα χρόνια το
ζήτηµα της οικογένειας µε κάθε τρόπο.

Οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ ήταν αυτές που έχτισαν το κοινω-
νικό κράτος από τους παιδικούς σταθµούς µέχρι τα ΚΑΠΗ, τα
Κέντρα ∆ηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών, τα Κέντρα ∆ηµι-
ουργικής Απασχόλησης Παιδιών µε Αναπηρίες που απλώθηκαν
στους περισσότερους δήµους της χώρας, καθώς και µε µια
σειρά από µέτρα και πολιτικές στήριξης της µητρότητας, αλλά
ταυτόχρονα και ένα πολύ σύγχρονο –ίσως το πιο σύγχρονο στην
Ευρώπη- οικογενειακό δίκαιο.

Σήµερα, λοιπόν, που αλλάζουν η µορφή, το µέγεθος, οι απαι-
τήσεις της οικογένειας και ταυτόχρονα προκύπτουν νέες οµάδες
ευάλωτων οικογενειών, η Κυβέρνησή µας θέλει να σταθεί αρω-
γός σε κάθε στάδιο ζωής της ελληνικής οικογένειας µε στοχευ-
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µένες πολιτικές από το ξεκίνηµα του νέου ζευγαριού ή της µο-
νογονεϊκής οικογένειας -γιατί υπάρχει αυτή η µορφή πια και είναι
πάρα πολύ διαδεδοµένη στην ελληνική κοινωνία- στην ανατροφή
και εκπαίδευση των παιδιών, ως τα µοναχικά και ηλικιωµένα
άτοµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Είχαµε ένα πολύ φιλόδοξο προεκλογικό πρόγραµµα για την

ενίσχυση της ελληνικής οικογένειας. Είναι προφανές ότι οι συν-
θήκες που παραλάβαµε και η ανάγκη σωτηρίας της χώρας από
τη χρεοκοπία, έχουν αναγκαστικά καθυστερήσει την υλοποίησή
του.

Θέλω όµως, να πω ότι ακόµα και κάτω απ’ αυτές τις συνθήκες
δίνουµε απόλυτη προτεραιότητα στα θέµατα στήριξης της ελ-
ληνικής οικογένειας. Αυτήν τη στιγµή µε πόρους του ΕΣΠΑ δί-
νουµε προτεραιότητα στην ενίσχυση συγκεκριµένων
προγραµµάτων και ειδικότερα αυτών της «Βοήθειας στο Σπίτι»,
των Μονάδων Φροντίδας Ηλικιωµένων, των Κέντρων Ηµερήσιας
Φροντίδας Ηλικιωµένων, των ΚΑΠΗ, των Κέντρων ∆ηµιουργικής
Απασχόλησης Παιδιών και Παιδιών µε Αναπηρία. Ήδη µε το νόµο
που καταθέτουµε τις επόµενες ηµέρες στη Βουλή -παρουσιά-
σαµε χθες το σχέδιο νόµου στο Υπουργικό Συµβούλιο και στη
δηµοσιότητα- επεκτείνουµε τη δυνατότητα ώστε και παιδιά τρί-
τεκνων οικογενειών, εκτός από τα παιδιά των πολύτεκνων οικο-
γενειών όπως προβλεπόταν µέχρι σήµερα, να µπορούν να
φιλοξενηθούν σε κατασκηνώσεις.

Με τους πόρους του ΕΣΠΑ µετατρέπεται το «ΕΛΕΝΑ» σε ένα
σύγχρονο Κέντρο στήριξης για τη γυναίκα και ενίσχυσης του οι-
κογενειακού προγραµµατισµού καθώς και στήριξης των υπογό-
νιµων ζευγαριών µε µια πρότυπη µονάδα εξωσωµατικής
γονιµοποίησης, η οποία θα είναι δηµόσια. Αναβαθµίζονται σηµα-
ντικά τα παιδιατρικά νοσοκοµεία και αναβαθµίζονται και οι µο-
νάδες εντατικής θεραπείας παίδων και νεογνών. Εξασφαλίσαµε
µια πολύ σηµαντική χορηγία για το σκοπό αυτό.

Και τα δύο ζητήµατα που έχετε θέσει, κυρία Παπανδρέου, για
το Παίδων είναι στο δρόµο της επίλυσης, και του ΦΠΑ για το µη-
χάνηµα. Παρ’ότι δεν υπήρχε νοµικός τρόπος, βρήκαµε όµως
τρόπο γιατί, όταν υπάρχει πολιτική βούληση, όλα µπορούν να
αντιµετωπιστούν. Πιστεύω ότι τις επόµενες µέρες θα έχει λυθεί
και το θέµα των αναισθησιολόγων στη µονάδα.

Προχωρά και εγκαινιάζεται η πρώτη Ογκολογική Μονάδα Παί-
δων και αναβαθµίζεται το σύνολο του τεχνολογικού τους εξο-
πλισµού. Ταυτόχρονα προχωράει άµεσα από το φθινόπωρο το
Υπουργείο Παιδείας σε οκτακόσια ολοήµερα σχολεία. Εκεί θα
προσπαθήσουµε, όπως είπα πριν, να απαλλάξουµε από ένα ση-
µαντικό βάρος την ελληνική οικογένεια, γιατί θα προστεθούν µα-
θήµατα όχι µόνο για αθλητικές δραστηριότητες ή πολιτιστικές
δραστηριότητες, που είναι εξίσου σηµαντικές, αλλά η εκµάθηση
και η πιστοποίηση µέσα από το σχολείο της ξένης γλώσσας,
όπως και η πιστοποίηση στους ηλεκτρονικούς υπολογιστές.

Και βέβαια, στοχεύουµε πάντα στην ενδυνάµωση των µηχανι-
σµών ελέγχου εφαρµογής της εργατικής νοµοθεσίας, αλλά και
στο σχεδιασµό µιας νέας στεγαστικής πολιτικής, η οποία θα µπο-
ρέσει να στηρίξει τους νέους που θέλουν να κάνουν οικογένεια,
καθώς επίσης άµεσος στόχος µας είναι να δούµε µέσα και από
το αναπτυξιακό νοµοσχέδιο κίνητρα για τους νέους αγρότες, για
τους ανθρώπους που θέλουν να ζήσουν και να αναπτύξουν την
οικογένειά τους στην ελληνική περιφέρεια.

Ήδη ταυτόχρονα µε το νέο σχέδιο νόµου που παρουσιάσαµε
χθες, δίνουµε πολύ µεγάλη έµφαση στις πολιτικές του Υπουρ-
γείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης όσον αφορά την οικο-
γένεια, το παιδί και τους ηλικιωµένους. ∆ηµιουργούµε
οργανισµούς σε κάθε νέα διοικητική περιφέρεια για το σκοπό
αυτό. Ενισχύουµε το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
έτσι ώστε να µπορεί να συντονίσει όλες αυτές τις δράσεις και να
στηρίξουµε την ελληνική οικογένεια όπου αυτό χρειάζεται και
όπου παιδιά έχουν ανάγκη από φιλοξενία. Πιστεύω ότι ο «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗΣ» θα είναι ένα πολύ σηµαντικό εργαλείο.

Έχω ήδη καταχραστεί το χρόνο σας, οπότε θα έχω τη δυνα-
τότητα και στη δευτερολογία να αναφερθώ. Πιστεύω ότι πράγ-

µατι, όπως και εσείς το θέσατε στην επερώτησή σας, υπάρχει
ένα σοβαρό ζήτηµα, το ζήτηµα του δηµογραφικού, που θα πρέ-
πει, όµως, υπεύθυνα να το προσεγγίσουµε σε βάθος, για να µπο-
ρέσουµε µε ασφάλεια να σχεδιάσουµε µία εθνική στρατηγική για
να αντιµετωπίσουµε το θέµα αυτό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε και εµείς
την Υπουργό, την κ. Γεννηµατά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
∆εοντολογίας καταθέτει τις Εκθέσεις της στις αιτήσεις της ει-
σαγγελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής
δίωξης κατά Βουλευτών.

Επίσης, η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων κατα-
θέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονο-
µικών: «Εποπτεία Ιδιωτικής Ασφάλισης, Σύσταση Εγγυητικού
Κεφαλαίου Ιδιωτικής Ασφάλισης Ζωής, Οργανισµοί Αξιολόγησης
Πιστοληπτικής Ικανότητας και άλλες διατάξεις», αρµοδιότητας
του Υπουργείου Οικονοµικών.

Η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την Έκ-
θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης: «Νέο Ασφαλιστικό Σύστηµα και συναφείς
διατάξεις. Ρυθµίσεις στις Εργασιακές Σχέσεις».

Παρακαλώ το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εν πρώτοις, κύριε Ευθυµίου, θα ήθελα να σας ευχηθώ κάθε

επιτυχία στη νέα προσπάθεια που κάνετε και να σας διαβεβαι-
ώσω ότι έχετε την αµέριστη στήριξη του Λαϊκού Ορθοδόξου Συ-
ναγερµού και του Προέδρου του κ. Καρατζαφέρη.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Υπουργέ, µας αδικήσατε.

Μου είστε ιδιαιτέρως συµπαθής, αλλά µε την τοποθέτησή σας
νοµίζω ότι έχετε αδικήσει το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Πρώτον, θα ανέµενα από εσάς να συνοµολογήσετε ότι είµα-
στε το µοναδικό κόµµα στη Βουλή των Ελλήνων που για δεύτερη
φορά φέρνουµε προς συζήτηση το υπ’ αριθµόν ένα εθνικό ζή-
τηµα που αντιµετωπίζει η χώρα. ∆ιότι για µας το µέγιστο ζήτηµα
δεν είναι η οικονοµία, δεν είναι τα ανοικτά µέτωπα της εξωτερι-
κής πολιτικής, όπως ευλόγως θα µπορούσε κάποιος να υποθέσει.

Για µας το υπ’ αριθµόν ένα ζήτηµα -γιατί είναι θέµα επιβίωσης
του Ελληνισµού- είναι το οξύτατο δηµογραφικό πρόβληµα που
αντιµετωπίζουµε και για το οποίο κάνουµε πορίσµατα επί πορι-
σµάτων, επιτροπές επί επιτροπών που βγάζουν τα πορίσµατα
αυτά και όταν φθάνουµε στο σκέλος της υλοποίησης, υπολειπό-
µεθα πάρα πολύ των προσδοκιών που εµείς οι ίδιοι έχουµε πυ-
ροδοτήσει.

Είπατε στην οµιλία σας ότι το ΠΑΣΟΚ ήταν το κόµµα που
έστησε –προσπάθησε, τέλος πάντων, να στήσει- ένα κοινωνικό
κράτος. Εγώ να το κάνω δεκτό αυτό που λέτε.

Όµως, πρέπει να παραδεχθείτε ότι αυτό το κοινωνικό κράτος
που προσπαθήσατε να στήσετε, πρώτον, στήθηκε µε δανεικά,
άρα στηρίζεται σε πήλινα πόδια και δεύτερον και το κυριότερον
–και λυπάµαι που το λέω- µπορεί εσείς να πήγατε να το στήσετε
-εννοώ ως ΠΑΣΟΚ- και τώρα είστε εσείς εκείνοι που θα το κατε-
δαφίσετε.

Εγώ θα πω ενώπιον της Βουλής τι έλεγε ο κ. Παπανδρέου, ο
αξιότιµος Πρωθυπουργός της χώρας την 1η Νοεµβρίου του
2009, ένα µήνα, δηλαδή, µετά τη νίκη του ΠΑΣΟΚ στις εκλογές
του περασµένου Οκτωβρίου, σε ένα χαιρετιστήριο µήνυµά του
που απηύθυνε ενώπιον της Ανώτατης Συνοµοσπονδίας Πολυτέ-
κνων Ελλάδας, της ΑΣΠΕ. ∆εν θα σας το διαβάσω όλο. Το έχω
εδώ µπροστά µου. Όποιος το θέλει, µπορώ να του το εγχειρήσω.
Θα σας πω µόνο το τελευταίο µέρος του µηνύµατος που είναι
και το ουσιώδες συµπέρασµα. Λέει, λοιπόν, ο κύριος Πρωθυ-
πουργός: «Σας διαβεβαιώνω ότι οι προσπάθειές σας για συνεχή
βελτίωση των συνθηκών διαβίωσης και ποιότητας ζωής της πο-
λύτεκνης οικογένειας µε βρίσκουν στο πλευρό σας, αρωγό και
συµπαραστάτη».

Και ενώ τα έλεγε αυτά ο κ. Παπανδρέου, πρώτον, οι πολύτε-
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κνοι διαπιστώνουν ότι έχουν υποστεί µία δραµατική συρρίκνωση
του εισοδήµατός τους, του βιοτικού τους επιπέδου, µε µία σειρά
νοµοσχεδίων που έχει κατεβάσει µέχρι σήµερα το ΠΑΣΟΚ.

Και η επίθεση αυτή γίνεται -κυρία Υπουργέ, συγκρατήστε αυτό
που θα πω- µολονότι υπάρχει συνταγµατική πρόνοια στο άρθρο
21 παράγραφος 2 του Συντάγµατος, όπου µε ενάργεια δηλώνε-
ται ότι θα πρέπει το κράτος να προστατεύει και να δείχνει µία
ιδιάζουσα µέριµνα και φροντίδα για την πολύτεκνη οικογένεια
και µολονότι, επίσης, το Σύνταγµα, στο άρθρο 21 παράγραφος
5, προβλέπει ότι θα πρέπει να δοµήσει η ελληνική πολιτεία ένα
ευρύ δίκτυο προστασίας εν γένει για την ελληνική οικογένεια και
να λάβει ουσιώδη µέτρα δηµογραφικής στόχευσης.

Άρα, λοιπόν, κατ’ αυτόν τον τρόπο βλέπουµε να ενεργείτε και
αντισυνταγµατικά. Βεβαίως, γιατί γίνεται αυτό; Καταλάβαµε από
την οµιλία σας πάρα πολλά πράγµατα. Αυτό γίνεται γιατί το
ΠΑΣΟΚ έχει κάνει µία στρατηγική επιλογή. Η στρατηγική του επι-
λογή είναι η εξής: «Το δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας το κα-
τανοώ, το βλέπω, αλλά δεν προσπαθώ να το αντιµετωπίσω,
ενισχύοντας τις γεννήσεις του γηγενούς ελληνικού πληθυσµού.
Τουναντίον, προσπαθώ να το αντιµετωπίσω µε µία αθρόα εισα-
γωγή λαθροµεταναστών, τους οποίους και στη συνέχεια ελλη-
νοποιώ.».

Αυτή είναι µία στρατηγική επιλογή που έχετε κάνει και θα πρέ-
πει να την κρίνει ο ελληνικός λαός στις επόµενες εκλογές -είτε
πρόκειται για εκλογές της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, είτε οψέποτε
γίνουν οι εθνικές εκλογές- γιατί πλέον δεν θα έχει λάβει υπ’ όψιν
µόνο έπεα πτερόεντα, που λέγονται από τα προεκλογικά µπαλ-
κόνια, αλλά θα έχει υποστεί στο «πετσί» του την πολιτική ΠΑΣΟΚ.

Και πότε, σε ποια χρονική στιγµή και συγκυρία, δείχνετε αυτήν
την αναλγησία, κυρία Υπουργέ, έναντι των προβληµάτων της ελ-
ληνικής οικογένειας; Εγώ δεν λέω τρίτεκνη, πολύτεκνη κ.λπ..
Μιλάω για την ελληνική οικογένεια. Τώρα, εάν οι ουσιαστικοί αι-
µοδότες του ελληνικού έθνους είναι οι τρίτεκνοι, οι πολύτεκνοι,
οι πολυµελείς οικογένειες, αυτό νοµίζω είναι αυτονόητο και δεν
µπορούµε να το λέµε συνέχεια.

Πότε λοιπόν εκδιπλώνεται αυτή η επίθεση του ΠΑΣΟΚ στην
ποιότητα ζωής της ελληνικής οικογένειας; Όταν έχουµε µία συ-
γκυρία οικονοµική, κύριε Υπουργέ, µία ύφεση προϊούσα, που θα
πλήξει έτι περαιτέρω τον ήδη χαµηλό δείκτη γεννητικότητας που
εµφανίζει η Ελλάδα.

Ξέρετε, ότι έγιναν κάποιες έρευνες και ρωτήθηκαν νέοι άν-
θρωποι αν είναι πρόθυµοι να τεκνοποιήσουν. Το 53,9% των νέων
ζευγαριών δήλωσε ότι λόγω της υφεσιακής έντονης διαδικασίας,
στην οποία έχουµε εισέλθει, δεν έχουν τη βούληση, δεν έχουν
την πρόθεση να τεκνοποιήσουν.

Άρα λοιπόν, τη στιγµή αυτή, την κρίσιµη στιγµή που εσείς θα
πρέπει να βάλετε προτεραιότητες -γιατί όπως είπατε αν υπάρχει
πολιτική βούληση όλα τα ζητήµατα επιλύονται αρκεί να επιδει-
χθεί η αρµόζουσα πολιτική βούληση- σε µία τέτοια δύσκολη
στιγµή, που θα έπρεπε να µπει µπροστά η Κυβέρνηση και να πει,
«τρία πράγµατα θέτω σε προτεραιότητα, την παιδεία, το είπε ο
Πρωθυπουργός, την υγεία, το είπε ο Πρωθυπουργός και την άµ-
βλυνση –εγώ δεν λέω επίλυση- του δηµογραφικού προβλήµατος
της χώρας» γιατί, έλεος, καλά είναι όλα αλλά πρέπει να υπάρ-
ξουν και Έλληνες για να υπάρξει Ελλάδα.

Λέτε, να φτιάξουµε την οικονοµία. Να τη φτιάξουµε, αλλά δεν
θα τη φτιάξουµε µόνο για τον Αχµέτ και τον Μαχµούτ. Πρέπει να
τη φτιάξουµε και για τον Έλληνα. Ο Έλληνας όµως, αρχίζει ως
έθνος να συρρικνώνεται, σε σηµείο που το 2030, το 2040, σε µία
γενιά δηλαδή από τώρα, θα υποστούµε έναν ισχυρό πληθυ-
σµιακό κλυδωνισµό που θα µας οδηγήσει στα όρια του αφανι-
σµού.

Και πότε άλλοτε εσείς ακολουθείτε, αυτήν την πολιτική που
ακολουθείτε; Όταν γύρω µας σκάνε πληθυσµιακές βόµβες. Σας
είπε ο αξιότιµος Αντιπρόεδρος της Βουλής του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού, κ. Βαΐτσης Αποστολάτος, ότι η Τουρκία το 2030
θα φτάσει εκατό εκατοµµύρια. Η γειτονική Αλβανία δεκαέξι εκα-
τοµµύρια. Σκάνε γύρω µας, λοιπόν, πληθυσµιακές βόµβες. Εµείς
είµαστε στο κέντρο αυτών των εκρήξεων και απαθείς παρακο-
λουθούµε τα τεκταινόµενα.

Αυτό, κυρία Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να πω, ότι δεν είναι

πολιτική εθνικών προτεραιοτήτων. Γιατί, κοιτάξτε να δείτε, ο κ.
Παπανδρέου έλεγε και προεκλογικά: «Χρήµατα υπάρχουν». Βέ-
βαια στη συνέχεια είδαµε διάφορα άλλα πράγµατα, αναιρέθηκαν
πάρα πολλά, αλλά τουλάχιστον θα έπρεπε να τηρεί το εξής,
«χρήµατα υπάρχουν και πρέπει να τα χρησιµοποιήσουµε κατά
προτεραιότητα σε συγκεκριµένους τοµείς». Ένας εκ των τοµέων
αυτών, ο κυριότερος, ο ύψιστος, ο µείζων, ο µέγιστος είναι η άµ-
βλυνση του δηµογραφικού προβλήµατος της χώρας. ∆εν το πρά-
ξατε αυτό.

Άρα, λοιπόν, το βασικό επιχείρηµα που ακούω από εσάς, «ναι
θέλουµε να αλλάξουµε τα πράγµατα, θέλουµε να δοµήσουµε µία
ρωµαλέα δηµογραφική πολιτική, αλλά υπάρχει οικονοµικό πρό-
βληµα» είναι πολύ εύκολο να το λέτε. Αλλά σας λέω, παρ’όλο το
οικονοµικό πρόβληµα που υφίσταται, εάν ο εχέφρων κυβερνή-
της οριοθετήσει τα πράγµατα και βάλει προτεραιότητες θα το
ξεπεράσουµε αυτό.

Τώρα, το µεγάλο ζητούµενο κύριε Υπουργέ, όπως πολύ σωστά
είπατε, είναι να οργανώσουµε ένα εθνικό σχέδιο δράσης. Το
λέτε, αλλά δεν το κάνετε. Το λέτε αλλά δεν βλέπουµε να το υλο-
ποιείτε. Το λέτε, χωρίς να έχετε τους µηχανισµούς για να το πρά-
ξετε.

Επιτρέψτε µου λοιπόν εν συντοµία, κυρία Πρόεδρε –και σας
παρακαλώ να µου δώσετε και ένα-δύο λεπτά παραπάνω, γιατί το
ζήτηµα που εξετάζουµε είναι ιδιαιτέρως κρίσιµο και ξέρω και την
προσωπική σας ευαισθησία, κυρία Ζήση, για το θέµα- και για να
σας βοηθήσουµε, να σας πω το εθνικό σχέδιο δράσης του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού, δεδοµένου ότι εµείς δεν µένουµε
σε µία στείρα κριτική.

Το πρώτο, λοιπόν, που πρέπει να κάνετε -και αυτό το λέω προ-
σωπικά προς τον κ. Ευθυµίου- είναι να αρχίσετε έναν αγώνα σε
επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, προκειµένου να δηµιουργηθεί ένα
ευρωπαϊκό ταµείο δηµογραφικής ανάκαµψης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπάρχει Ευρωπαϊκό Ταµείο Περιφερειακής Ανάπτυξης, υπάρ-
χει Ευρωπαϊκό Ταµείο –το FEOGA- για τη γεωργία, υπάρχουν
διαρθρωτικά ευρωπαϊκά ταµεία. Μα, γιατί να µην υπάρξει και ένα
ευρωπαϊκό Ταµείο ∆ηµογραφικής Ανάκαµψης; ∆ιότι, όπως πολύ
σωστά ειπώθηκε από εσάς, το πρόβληµα είναι πανευρωπαϊκό. Η
Ευρώπη κινδυνεύει να γίνει η νέα «Μουσουλµανία»!

Άρα, λοιπόν, όταν υπάρχουν µελέτες που λένε ότι για να δια-
τηρήσει η Ευρώπη τον πληθυσµό της όπως είναι σήµερα µέχρι το
2050, θα πρέπει αναγκαστικά να δεχθεί εκατό εκατοµµύρια µε-
ταναστών ή ότι για να διατηρήσει την αναλογία µεταξύ ενεργού
και µη ενεργού πληθυσµού, θα πρέπει να δεχθεί εκατόν εξήντα
ένα εκατοµµύρια µετανάστες, καταλαβαίνετε ότι εδώ µιλάµε για
µία δηµογραφική αλλοίωση του ευρωπαϊκού πληθυσµού. Συνε-
πώς θα πρέπει να ξεκινήσει ένας τέτοιος αγώνας σε επίπεδο Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Να, από πού µπορούν να έρθουν κονδύλια,
να εξευρεθούν πόροι, για να αρχίσετε να στήνετε ένα ρωµαλέο
πρόγραµµα αντιµετώπισης του δηµογραφικού προβλήµατος της
χώρας.

Γιατί ο Έλληνας Πρωθυπουργός δεν δίνει αυτόν τον αγώνα
στα ευρωπαϊκά όργανα, τη στιγµή που αντιµετωπίζουµε ζήτηµα
επιβίωσης και αφανισµού για το ελληνικό έθνος;

∆εύτερον, κυρία Υπουργέ, η Βουλή έχει ειδικές µόνιµες επι-
τροπές και απορώ και εξανίσταµαι εκ µέρους του κόµµατός µου
µε το εξής: Είναι δυνατόν να έχουµε –και καλά κάνουµε, βέβαια-
µία Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Αποδήµου Ελληνισµού –σωστότατα-
να έχουµε µία Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Προστασίας του Περι-
βάλλοντος -πιο σωστά- να έχουµε µία Ειδική Μόνιµη Επιτροπή
Κοινοβουλευτικής ∆εοντολογίας και να µην έχουµε µία ειδική µό-
νιµη επιτροπή αντιµετώπισης του δηµογραφικού προβλήµατος;

Μα, δεν µπορούµε, κύριε Ευθυµίου, να κάνουµε µία ειδική µό-
νιµη επιτροπή αντιµετώπισης του δηµογραφικού προβλήµατος
της χώρας; ∆εν θα πρέπει αυτό το υπ’ αριθµόν ένα πρόβληµα, το
µείζον πρόβληµα, να συζητιέται στην ελληνική Βουλή; Γιατί δεν
το κάνετε;

∆εν θέλει χρήµατα, κυρία Υπουργέ! ∆εν σας είπα για κάτι που
θέλει χρήµατα! Για µία επιτροπή σας λέω, για µία ειδική µόνιµη
επιτροπή αντιµετώπισης του δηµογραφικού προβλήµατος σε επί-
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πεδο ελληνικής Βουλής!
Τρίτον. Ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι κάποτε υπήρχε ένα

Ινστιτούτο Μεταναστευτικής Πολιτικής, το οποίο το κατήργησαν.
Σωστά το καταργήσατε, κύριε Ευθυµίου!

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είναι απόλυτα σωστό!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όµως, δεν θα πρέπει στη θέση

αυτού να βάλουµε ένα Ινστιτούτο ∆ηµογραφικής Πολιτικής που
να είναι ο επίσηµος επιστηµονικός σύµβουλος της πολιτείας σε
τέτοιου είδους ευαίσθητα ζητήµατα του δηµογραφικού προβλή-
µατος;

Τέταρτο και πιο σοβαρό απ’ όλα είναι η πρόταση την οποία θέ-
λουµε να σας κάνουµε, γιατί η πολιτική δεν είναι µόνο µέτρα. Η
πολιτική κινείται κυρίως και στο επίπεδο των πολιτικών συµβολι-
σµών. Είναι συµβολισµός η πολιτική.

Θέλουµε λοιπόν –και σας κάνουµε την πρόταση- να δηµιουρ-
γηθεί µία γενική γραµµατεία δηµογραφικής πολιτικής υπό τον
άµεσο έλεγχο του ιδίου του Πρωθυπουργού της χώρας. Τότε θα
σηµατοδοτήσουµε ότι ο κυβερνήτης αυτής της χώρας, ότι η κάθε
κυβέρνηση αυτής της χώρας είναι αποφασισµένη να λάβει πραγ-
µατικά µέτρα αντιµετώπισης του δηµογραφικού προβλήµατος.

Για να µην καταχραστώ την εµπιστοσύνη και την ανοχή του
Προεδρείου, θα σταµατήσω εδώ και θα συνεχίσω στη δευτερο-
λογία µου, προκειµένου να σας πω ποια µέτρα θα µπορούσε να
επεξεργαστεί οργανωµένα αυτή η γενική γραµµατεία δηµογρα-
φικής πολιτικής.

Τώρα, σας είπα µόνο το θεσµικό περίγραµµα κάποιων µέτρων
που µπορείτε να πάρετε, χωρίς κανένα οικονοµικό κόστος, προ-
κειµένου να σηµατοδοτήσετε στην ελληνική κοινωνία ότι επιτέ-
λους πρέπει να δώσουµε προοπτική, να δώσουµε µέλλον στον
Ελληνισµό.

Γιατί, κυρία Υπουργέ, είπατε ότι η Ελλάδα γνωρίζει µία αύξηση
του πληθυσµού της. Είµαστε στα έντεκα εκατοµµύρια και το 2030
σας λέω εγώ ότι θα είµαστε στα δεκατρία εκατοµµύρια.

Προσέξτε, όµως, την εσωτερική αναλογία: Ο γηγενής ελληνι-
κός πληθυσµός θα είναι γύρω στα οκτώ εκατοµµύρια, όπως σας
είπε ο κ. Αποστολάτος, και το αλλογενές στοιχείο θα είναι γύρω
στα πέντε-έξι εκατοµµύρια.

Αυτή η εξέλιξη, αν δούµε την πληθυσµιακή προβολή του 2050
και 2060, θα ανατρέψει άρδην τα πληθυσµιακά δεδοµένα στον
ελληνικό χώρο. Τότε θα τεθεί το ερώτηµα: Θα µπορούµε πλέον
να µιλάµε για Ελληνική ∆ηµοκρατία; Για δηµοκρατία µπορεί να µι-
λάµε. ∆εν ξέρω, όµως, αν θα είναι και ελληνική η δηµοκρατία
αυτή.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Ροντούλη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι την Παρασκευή 9 Ιουλίου και ώρα 10 π.µ. θα διε-
ξαχθεί προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση µε πρωτοβουλία της
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας Αλέκας Παπαρήγα σε επίπεδο Αρχηγών κοµ-
µάτων, µε θέµα τις αλλαγές που πλήττουν τα εργασιακά και κοι-
νωνικά δικαιώµατα των νέων, το δικαίωµα στη µόρφωση, στον
πολιτισµό και στον ελεύθερο χρόνο τους.

Παρακαλώ τώρα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πέτρο Ευθυµίου να λάβει
το λόγο.

Επίσης, το Προεδρείο σάς εύχεται κάθε επιτυχία, κύριε Ευθυ-
µίου, σε αυτή την πολύ µεγάλη και όµορφη προσπάθεια που κά-
νετε.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, όπως
θα ευχαριστήσω για άλλη µια φορά τους συναδέλφους του
ΛΑΟΣ και τους συναδέλφους απ’ όλες τις πτέρυγες που συµ-
βάλλουν σε αυτήν την προσπάθεια, που δεν είναι κοµµατική,
αλλά εθνική. Ας ευχηθούµε το άλλο Σάββατο στο Όσλο να ευο-
δωθούν οι κοινές µας προσπάθειες για την κατάληψη ενός αξιώ-
µατος σε έναν οργανισµό που έχει νόηµα, όπως είναι ο
Οργανισµός για την Ασφάλεια και Συνεργασία στην Ευρώπη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα έλεγα ότι ο ΛΑΟΣ διακρίνε-
ται από συνέπεια στην επιµονή του στο θέµα. Πράγµατι στις 8

∆εκεµβρίου 2008 έλεγξε την τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας για το ίδιο θέµα µε τον ίδιο τρόπο που ελέγχει τώρα την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Αυτό είναι δείγµα κοινοβουλευτικής συ-
νέπειας, αλλά δεν σηµαίνει ότι είναι και δείγµα πως όλες οι επι-
σηµάνσεις είναι ακριβείς. Άλλο η συνέπεια και άλλο η εσωτερική
αλήθεια των επισηµάνσεων.

Η παρατήρησή µου αυτή, φυσικά, δεν αναιρεί την αξία και τη
σοβαρότητα του θέµατος. ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι και τα πρα-
κτικά της επιτροπής που συνεστήθη από τη Βουλή των Ελλήνων
το 1993, αλλά και η κοινή αίσθηση όλων µας καταλήγουν στη δια-
πίστωση ότι το δηµογραφικό είναι ένα από τα πιο οξυµµένα προ-
βλήµατα της ελληνικής κοινωνίας, όπως, δυστυχώς, είναι
ακριβώς και το πρόβληµα της Ευρώπης.

Αν µελετήσει κάποιος την έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
του 2005 για το δηµογραφικό πρόβληµα στην Ευρώπη, όσα ανα-
φέρθηκαν ως στοιχεία του προβλήµατος για την Ελλάδα είναι
ακριβώς τα στοιχεία για τη µοίρα της γηραιάς ηπείρου.

Υπάρχει παντού πτώση των γεννήσεων. Όπου υπάρχει άνο-
δος, όπως στη Γαλλία και στην Ιρλανδία, είναι εντελώς οριακή
όσον αφορά τις επιδόσεις των ίδιων χωρών στην προηγούµενη
γενιά. Μάλιστα, στη Γαλλία έχει τα ίδια χαρακτηριστικά που επι-
σηµάνθηκαν και εδώ. Προέρχεται κυρίως από τα πέντε εκατοµ-
µύρια Γάλλους πολίτες µουσουλµανικής καταγωγής, που έχουν
ιδιαίτερη επίδοση στη γεννητικότητα εν αντιθέσει µε τις παρα-
δοσιακές γαλλικές οικογένειες.

Άρα, µιλάµε για ένα πρόβληµα κοινό στην Ευρώπη, πράγµα
που σηµαίνει ότι πρέπει να αποδεχθούµε πως είναι η ροπή των
ανεπτυγµένων κοινωνιών. ∆εν είναι τυχαίο ότι η πολυτεκνία είναι
το γνώρισµα των κοινωνιών που βρίσκονται στην πορεία κοινω-
νικής ανόδου και κοινωνικής ολοκλήρωσης, ενώ αντιθέτως υπάρ-
χει ο παράδοξος νόµος ότι όσο πιο κατοχυρωµένη κοινωνικά
είναι µια χώρα τόσο πέφτει ο δείκτης γεννήσεων.

Στη Σουηδία, όπου έχουµε το πιο τέλειο κοινωνικό κράτος στην
Ευρώπη κατά τη γνώµη µου, συγκριτικά σε όλο τον κόσµο, δεν
άλλαξε κάτι στους δείκτες γεννητικότητας το γεγονός ότι το
παιδί από την πρώτη στιγµή της γέννησής του έως το τέλος των
σπουδών του αναλαµβάνεται πλήρως από το σουηδικό κράτος.

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι πρέπει πράγµατι να στοχα-
στούµε ότι η πάλη για τη δηµιουργία διαφορετικών όρων πρέπει
να είναι µια πάλη που θα δηµιουργήσει ξανά την οµορφιά και την
αίσθηση της πολυµελούς οικογένειας. Κατ’ ουσίαν, πριν από όλα
είναι µια αξιακή µεταβολή που πρέπει να επισυµβεί. Και να θεω-
ρήσουµε αυτή την ευλογία που ίσχυε για τους παππούδες µας.
Εγώ προέρχοµαι από µια οικογένεια που από τη µεριά της µητέ-
ρας µου γεννήθηκαν δεκατέσσερα παιδιά και έζησαν τα δώδεκα
και από τη µεριά του πατέρα µου γεννήθηκαν τέσσερα. Τα πο-
λυάριθµα ξαδέλφια που είµαστε στη Λάρισα, κύριε Ροντούλη,
έχουµε όλοι από δύο παιδιά. ∆εν είναι τυχαίο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ψηφίζουν ΠΑΣΟΚ;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εν είναι τυχαίο το πώς πάει από γενιά

σε γενιά η µείωση της δηµογραφικής τάσης. Άρα πριν από όλα
ας µιλήσουµε αξιακά και ας µιλήσουµε αµέσως µετά, όπως έκανε
η Υπουργός, η κ. Γενηµµατά, για τα πρακτικά και συγκεκριµένα
µέτρα, τα οποία στην αντίληψη του ΠΑΣΟΚ είναι πριν από όλα
το δίκτυο κοινωνικής προστασίας, η δηµιουργία ενός σύγχρο-
νου, λειτουργικού κοινωνικού κράτους, το οποίο θα παρέχει την
ασφάλεια και τη σταθερότητα στο ζευγάρι ότι ένα µεγάλο φορ-
τίο της ανάπτυξης του παιδιού θα το αναλάβει, όπως οφείλει, η
πολιτεία. Αυτός παραµένει στόχος -µέσα στις δυσκολίες- θεµε-
λιώδης. ∆εν αλλάζει για εµάς η επέκταση των προνοιακών δοµών
των παιδικών σταθµών. ∆εν αλλάζει η επέκταση των ολοήµερων
σχολείων. ∆εν αλλάζουν τα µέτρα, που ήδη και στο φορολογικό
νόµο αποτυπώνονται, των φοροαπαλλαγών για την οικογένεια
από το πρώτο, δεύτερο και τρίτο παιδί και παραπάνω µε αυξητική
τάση. ∆εν θα υποχωρήσουµε σε αυτό. ∆εν πρόκειται το ΠΑΣΟΚ
ποτέ να υψώσει την αντικειµενική, πρωτοφανή δηµοσιονοµική δυ-
σκολία της χώρας σαν εµπόδιο για την ενθάρρυνση της οικογέ-
νειας.

Και θα ήθελα να ξεκαθαρίσω κάτι, που δεν πρέπει να λέγεται
επίµονα σε αυτήν την Αίθουσα, γιατί έχει ξεκαθαριστεί στην ψή-
φιση των αντίστοιχων νόµων: Το ΠΑΣΟΚ πιστεύει σε µια κοινωνία,
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την ελληνική κοινωνία, την πολιτική κοινωνία των Ελλήνων πολι-
τών. ∆εν πιστεύει σε µια πολυεθνική κοινωνία, όπως την υπο-
νοήσατε, κύριε Ροντούλη. Ξεκαθαρίσαµε ότι για µας θα είναι
σεβαστή κάθε ιδιαιτερότητα εθνική, κάθε προέλευση, κάθε θρη-
σκευτικό δόγµα ή οτιδήποτε, αλλά όµως µε την ενσωµάτωση
στην ελληνική πολιτική κοινωνία µε προϋποθέσεις αυτονόητες:
όχι µόνο τη γνώση της γλώσσας, όχι µόνο την πολιτική ενσωµά-
τωση µε τη γνώση, το σεβασµό του Συντάγµατος, αλλά µε τη
γνώση του ελληνικού πολιτισµού. Αυτό που ζητάµε, δηλαδή, είναι
µια πολιτική κοινωνία Ελλήνων πολιτών, όπου ο καθένας µπορεί
να διαφυλάσσει όποιες ιδιαιτερότητες προέλευσης διαθέτει. Και
αυτό είναι ξεκάθαρο και στη νοµοθεσία µας και στην πολιτική
µας συµπεριφορά. ∆εν χρειάζονται άλλοι υπαινιγµοί και άλλες
κατευθύνσεις, όταν όλα είναι διαυγή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα καταχραστώ µόνο για µισό λεπτό επιπλέον
του χρόνου σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι στην εποχή
της παγκοσµιοποίησης η στάση µας είναι σαφής. Αστόχησαν οι
ιδεολογίες. Πολλοί σοσιαλιστές, κοµµουνιστές, πίστευαν κάποτε
ότι η ανθρωπότητα θα ενωθεί κάτω από τις κόκκινες σηµαίες των
ιδεών τους. Κανείς δεν µπορεί να δεχθεί ότι η παγκοσµιοποίηση
θα είναι το ότι θα ενωθεί η ανθρωπότητα κάτω από τα «UNITED
COLORS OF BENETTON». Κανείς δεν µπορεί να φανταστεί ότι
στον πλανήτη η απόκτηση της ιδιότητας του πολίτη του κόσµου
θα είναι ο πολίτης-καταναλωτής, ο πολίτης που συµµορφώνεται
στα πρότυπα της αγοράς. Αυτό που πρέπει να ισχύσει είναι ότι
πρέπει να κατακτήσουµε την έννοια «πολίτης του κόσµου» µέσα
από τη διαφύλαξη της συµβολής, που αποτελεί η εθνική ιδιαιτε-
ρότητα, ο απέραντος πλούτος που κάθε λαός κουβαλά σαν πα-
ράδοση, σαν ιστορία, σαν γλώσσα, ως συµβολή σε αυτή την
οµορφιά του πλανήτη, όπου όλοι είµαστε ίσοι, όλοι είµαστε ίδιοι,
δεν υπάρχουν διαφορές. Υπάρχει όµως η διαφορά της πολυ-
µορφίας στο ό,τι κοµίζει ο καθένας σε αυτό τον πλούτο της πα-
γκοσµιότητας.

Για µας τους Έλληνες, ευθύνη µας είναι να είµαστε πραγµα-
τικά Έλληνες, δηλαδή αντάξιοι του παρελθόντος µας, αντάξιοι
της ιστορίας µας, αντάξιοι όσων αξιών διαµορφώθηκαν στην πο-
ρεία, να αναδείξουµε αυτήν την πλευρά, πράγµα που σηµαίνει
ότι αξίζει να νιώθει κάποιος Έλληνας, να είναι υπερήφανος που
είναι Έλληνας, να είναι υπερήφανος κοινωνικά, πολιτικά, ιστο-
ρικά. Και µόνο εάν ξαναδώσουµε αξία σε αυτήν την αντίληψη θα
µπορέσουµε να σπάσουµε το φράγµα και για το δηµογραφικό
πρόβληµα, που είναι ότι ανάµεσά µας πριν από όλα στις επιλογές
της οικογένειας έχει υποχωρήσει η αίσθηση ότι η οµορφιά ζωής
είναι να έχεις και να κάνεις πολλά παιδιά, που η πολιτεία οφείλει
να διασφαλίζει το κόστος ανατροφής και να διασφαλίζει την έν-
νοια της προοπτικής τους.

Για το ΠΑΣΟΚ αυτό είναι στόχος, είναι δέσµευση και µέσα στις
δυσκολίες, όπως είπε η κ. Γεννηµατά, δεν υποστέλλουµε την
άσκηση αυτών των πολιτικών και θα επιµείνουµε να τις κάνουµε
πράξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ευ-

θυµίου.
Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, Βου-

λευτής Επικρατείας κ. ∆ιονυσία Αυγερινοπούλου, έχει το λόγο.
∆ΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, το δηµογραφικό ζήτηµα είναι κατά κυριολεξία ένα ζωτικό
θέµα για τη χώρα µας. Ενώ ο συνολικός πληθυσµός της χώρας
αυξάνεται, ο ρυθµός των γεννήσεων µειώνεται.

Ετέθη το ερώτηµα για το αν η Κυβέρνηση προτίθεται να προ-
χωρήσει σε συνολικό εθνικό στρατηγικό σχεδιασµό για την αντι-
µετώπιση του δηµογραφικού προβλήµατος. Ναι, µπορεί να το
κάνει, αρκεί να ακολουθήσει και το σχεδιασµό και τις νοµοθετι-
κές επιλογές της Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει ήδη εφαρµόσει
στρατηγική δηµογραφικής πολιτικής ως τµήµα της βιώσιµης ανά-
πτυξης της χώρας µας. Βεβαίως, στο στρατηγικό σχεδιασµό για
τη βιώσιµη ανάπτυξη δεν ξεχνούµε να λάβουµε υπ’όψιν και άλ-
λους παράγοντες, όπως η διαφορική εξέλιξη της δηµογραφίας
στις γείτονες χώρες και στις κύριες µεταναστατευτικές, πληθυ-
σµιακές οµάδες εντός της χώρας µας. ∆εν µπορούµε να σχε-
διάσουµε πολιτικές σαν να βρισκόταν η χώρα µας σε κενό χώρου
και χρόνου.

Η στρατηγική µας για τη βιώσιµη δηµογραφική εξέλιξη της
χώρας έχει διπλό στόχο, τόσο τη σταθεροποίηση και µεταγενέ-
στερα και την αύξηση του πληθυσµού της χώρας, όσο και τη βελ-
τίωση της ποιότητας ζωής του πληθυσµού.

Για το διπλό αυτό σκοπό κατά τη διακυβέρνησή της η Νέα ∆η-
µοκρατία έλαβε συγκεκριµένα οικονοµικά και θεσµικά µέτρα.
Αναφέρω κάποιες µόνο από τις οικονοµικές και εργασιακές ελα-
φρύνσεις που αφορούσαν στη στήριξη των πολυτέκνων και τρι-
τέκνων οικογενειών τις οποίες λάβαµε:

Την εφάπαξ παροχή ποσού 2000 ευρώ για τη µητέρα που απο-
κτά τρίτο παιδί και άνω χωρίς προϋποθέσεις. Την απαλλαγή των
οικογενειών µε τα τρία παιδιά από τα τέλη ταξινόµησης για την
αγορά νέου αυτοκινήτου, όπως ίσχυε και για τις πολύτεκνες οι-
κογένειες. Την ένταξη των τριτέκνων οικογενειών σε ποσοστό
20% στο ν. 3260/2004 που αφορά τους πολυτέκνους και έχει
σχέση µε τις προκηρυσσόµενες θέσεις τακτικού προσωπικού µε
σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, καθώς
και στο ν. 3250/2004 περί µερικής απασχόλησης στο δηµόσιο
κατά 10%. Ακόµα, τη δυνατότητα στους δηµοσίους, πολιτικούς,
διοικητικούς υπαλλήλους που είναι γονείς τριών και άνω τέκνων
ή του τέκνου που είναι µέλος σε οικογένεια µε τρία και άνω παι-
διά να τοποθετούνται στον τόπο των συµφερόντων τους.

Επίσης, δώσαµε προτεραιότητα στην επιλογή προγραµµάτων
λαϊκών κατοικιών, υιοθετήσαµε µέτρα τα οποία πρόσφεραν ίσες
δυνατότητες συµµετοχής στον πολιτισµό και στην εκπαίδευση,
όπως η χορήγηση κάρτας πολιτισµού στους γονείς και σε όλα
τα παιδιά των τρίτεκνων οικογενειών, όπως ίσχυε και για τους
πολυτέκνους.

Η πολιτική στήριξης των τριτέκνων και πολυτέκνων οικογε-
νειών ενσωµατώθηκε σε όλους τους τοµείς της πολιτικής µας και
σε όλα τα επίπεδα. Θεσµοθετήσαµε µέτρα για µειωµένη στρα-
τιωτική θητεία, για µετεγγραφές φοιτητών µελών τριτέκνων οι-
κογενειών µε τους ίδιους όρους που ίσχυαν για τις πολύτεκνες
οικογένειες, καθώς και ευεργετικές διατάξεις ως προς την πρό-
σβασή τους σε εκπαιδευτικά προγράµµατα και προγράµµατα
επαγγελµατικής αποκατάστασης.

Αντιθέτως, η σηµερινή Κυβέρνηση δεν επιδεικνύει σχετική
πρόνοια ούτε και διαφοροποίηση ως προς τα επίπονα οικονοµικά
και φορολογικά µέτρα στα οποία έχει υποβάλει τον ελληνικό λαό.

Αγνοώντας την καθηµερινότητα του Έλληνα και τις πιέσεις
που δέχεται η τρίτεκνη µητέρα η Κυβέρνηση αυξάνει το όριο συ-
νταξιοδότησής της στα εξήντα πέντε χρόνια.

Η οικονοµική κρίση, όµως, δεν µπορεί να γίνει η αιτία για την
ανάσχεση των προστατευτικών πολιτικών υπέρ των ευαίσθητων
κοινωνικών στρωµάτων. Αντιθέτως πρέπει η Κυβέρνηση να γνω-
ρίζει ότι οι µετρήσεις σε χώρες, οι οποίες ήδη διήλθαν της οικο-
νοµικής κρίσης, έδειξαν ότι εκεί οι γεννήσεις τείνουν να
µειωθούν, ενώ τα διαζύγια αυξάνονται.

Η οικονοµική κρίση θέτει έναν ακόµα παράγοντα έντασης του
δηµογραφικού προβλήµατος το οποίο για να µην επιδεινωθεί,
πρέπει να αντιµετωπιστεί µε ειδικά µέτρα που θα συµβάλουν
στην υποστήριξη των τρίτεκνων και πολύτεκνων οικογενειών και
των αδύνατων οικονοµικά τµηµάτων που πληθυσµού µας.

Εµείς συνεχίζουµε την προσπάθεια στήριξής τους. Ήδη
έχουµε καταθέσει σχετικές ερωτήσεις και προτάσεις. ∆εδοµέ-
νης της δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας είναι ουσιώδες να µπο-
ρέσουµε να προβλέψουµε φορολογικές απαλλαγές για τις
ευαίσθητες οµάδες του πληθυσµού µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να κατανοήσουµε ότι
καίρια πολιτικά ζητήµατα, όπως το ασφαλιστικό και το συνταξιο-
δοτικό δεν λύνονται µόνο µε αντικοινωνικές διατάξεις, αλλά και
µέσω της πρόνοιας για την επίλυση του δηµογραφικού προβλή-
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µατος.
Περαιτέρω, µέρος της στρατηγικής µας είναι να αντιµετωπί-

σουµε όλους τους παράγοντες συνολικά που ευθύνονται για την
υπογεννητικότητα. Για παράδειγµα η περιβαλλοντική υποβάθ-
µιση επηρεάζει το ορµονικό σύστηµα και συµβάλλει στην υπο-
γεννητικότητα, σύµφωνα µε τεκµηριωµένα επιστηµονικά
στοιχεία. Στοχεύουµε σε ένα υγιές φυσικό περιβάλλον, το οποίο
είναι µία από τις απαραίτητες προϋποθέσεις ζωής που πρέπει να
εξασφαλίσουµε για όλους.

Το άγχος για επαγγελµατική αποκατάσταση, καθώς και οι
ανταγωνιστικές εργασιακές συνθήκες και οι οικονοµικές συνθή-
κες πρόσφατα οδηγούν τους νέους να παντρεύονται σε µεγαλύ-
τερη ηλικία και τις νέες γυναίκες να αποκτούν τέκνα για πρώτη
φορά επίσης σε µεγαλύτερη ηλικία, ενώ αρχίζει σιγά-σιγά να δια-
φαίνεται συχνότερη και η επιλογή της µονογονεϊκής οικογένειας,
η οποία συνήθως δεν αυξάνει τον αριθµό των τέκνων της.

Αυτά τα αναδυόµενα φαινόµενα πρέπει να δούµε από κοντά
και να στηρίξουµε τους νέους, τη νέα µητέρα και το γονέα της
µονογονεϊκής οικογένειας. Πρέπει να στηρίξουµε τις οικογένειες
να αντιµετωπίσουν τις ελλείψεις που παρουσιάζει η ζωή στην
περιφέρεια. Να ενισχύσουµε το σύστηµα υγείας, να µειωθεί η
απώλεια της ανθρώπινης ζωής και κυρίως να εστιαστούµε στη
µείωση της βρεφικής και παιδικής θνησιµότητας που ναι µεν µει-
ώθηκε στη χώρα µας, αλλά σε σύγκριση µε άλλες χώρες της Ευ-
ρώπης παραµένει υψηλή. Να µπορέσουµε να µειώσουµε τα
τροχαία ατυχήµατα.

Θέλω να προσθέσω µία διάσταση, στην οποία δεν αναφερό-
µαστε συνήθως. Να ενδιαφερθούµε για τους Έλληνες, όχι µόνο
στην Ελλάδα, αλλά και τους Έλληνες του Εξωτερικού. Είναι ση-
µαντικό στα κράτη στα οποία βρίσκονται οι συµπατριώτες µας,
να απογραφούν.

Για την υποστήριξη αυτών των πολιτικών «ναι» είµαστε υπέρ
της ίδρυσης νέων θεσµών. Μας ενδιαφέρει κατά υψηλή προτε-
ραιότητα το δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας µας ως ζήτηµα
εθνικής πολιτικής και άµυνας. Ακόµα όλοι οι προαναφερόµενοι
παράγοντες για τη δηµιουργία του δηµογραφικού είναι και κοι-
νωνικά προβλήµατα, τα οποία πρέπει να αντιµετωπίσουµε, όχι
µόνο για να λύσουµε το δηµογραφικό ζήτηµα, αλλά και για να
επιτύχουµε και το στόχο κάθε καλής διακυβέρνησης. ∆ηλαδή,
την ευηµερία και την ευτυχία του λαού µας, τόσο ατοµικά, όσο
και κοινωνικά. Αυτός είναι ο στόχος µας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κι εµείς ευχαριστούµε

την κ. Αυγερινοπούλου.
Παρακαλείται τώρα η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Σοφία Καλαντίδου, Βουλευ-
τής Α’ Θεσσαλονίκης να λάβει το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το δηµογραφικό και η µητρότητα

είναι άρρηκτα συνδεδεµένα µεταξύ τους και εξαρτώνται άµεσα
από την κοινωνική πολιτική.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός κατέθεσε κατά την άποψή
µου την συγκεκριµένη επερώτηση σήµερα για να αποσπάσει την
εξιλέωση του λαού για την πολιτική του στάση να στηρίζει µε
κάθε τρόπο και µε την ψήφο του…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι είναι αυτά που λέτε;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …µέσα στο Κοινοβούλιο την αντιλαϊκή

πολιτική που προωθείται….
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, …
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτήν τη στιγµή γίνεται µια κατά-

φορη προσβολή έναντι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, καθί-

στε σας παρακαλώ. Μη διακόπτετε!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εδώ δεν ήρθαµε να συζητήσουµε

για το µνηµόνιο…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα απαντήσετε…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εδώ ήρθαµε να συζητήσουµε για το

δηµογραφικό πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε

Ροντούλη!

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Κύριε Ροντούλη, ξέρετε πολύ καλά ότι
από τη µια αν υπογράφεις το µνηµόνιο και αν από την άλλη λες
για υπογεννητικότητα….

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι ντροπή!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Είναι ντροπή σε εσάς! ∆εν γίνεται να

υπογράφετε, να ψηφίζετε αντιλαϊκά µέτρα….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κυρία

Καλαντίδου, συνεχίστε στο θέµα.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: ∆εν γίνεται να ψηφίζετε αντιλαϊκά

µέτρα….
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ψηφίσαµε κανένα αντιλαϊκό

µέτρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Αφήστε το να το κρίνουν αυτοί που πα-

ρακολουθούν.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κάνει «µαύρη» προπαγάνδα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, παρα-

καλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Προσβάλλει έναν ολόκληρο πολι-

τικό χώρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ, µη διακόπτετε.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός

προσπάθησε µε αυτή την επερώτηση και σε αυτή τη χρονική
στιγµή…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άντε πάλι! Πείτε τα πάλι!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …να θολώσει τα νερά…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τα ακούσαµε!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …για την πολιτική του στάση να στηρί-

ζει…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπράβο! Συγχαρητήρια!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …µε κάθε τρόπο –και µε την ψήφο του-

την αντιλαϊκή πολιτική που προωθείται…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για το δηµογραφικό θα µας πείτε;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Όλα θα σας τα πω, κύριε Ροντούλη, αν

µου αφήσετε το χρόνο, αν δεν µε διακόπτετε, όπως δεν σας διέ-
κοψα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα απαντήσει όπως
θέλει, κύριε Ροντούλη. Μη διακόπτετε.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …και εφαρµόζεται από την Κυβέρνηση,
αλλά είναι και επιθυµία του µεγάλου κεφαλαίου και όχι µόνο στη
χώρα µας.

Το ενδιαφέρον του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού για το δη-
µογραφικό είναι υποκριτικό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ωραία!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: ∆ιότι σήµερα αυτό το κόµµα που κό-

πτεται, δήθεν, ότι ενδιαφέρεται για τις λαϊκές οικογένειες, τις πο-
λύτεκνες οικογένειες, είναι αυτό το κόµµα που στήριξε τα πιο
βαριά αντιλαϊκά µέτρα που χτύπησαν την καρδιά των δικαιωµά-
των του λαού…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πρώτη φορά γίνεται αυτό!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …εργασιακά, ασφαλιστικά…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτη φορά γίνεται

αυτό στην Αίθουσα!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …δηµοκρατικά δικαιώµατα.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πρέπει να ντρέπεστε! Είναι ντροπή!
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Είναι το κόµµα που δεν βγάζει άχνα για

τους βασικούς…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ντροπή! Βγάλτε την κασέτα τώρα.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Κύριε Ροντούλη, έχω υποµονή.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να µας πείτε για την υπογεννητικό-

τητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη…
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Έχω υποµονή. Όπως, όµως, ακούω

εγώ την κασέτα σας για τη Σοβιετία…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρία Καλαντίδου…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν άνθρω-

ποι που έκαναν αγώνα για την υπογεννητικότητα.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …θα ακούσετε κι εσείς την κασέτα για

τις εργασιακές σχέσεις.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Υπάρχουν άνθρωποι που έδωσαν

αγώνες γι’ αυτό το πράγµα.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Και τους σέβοµαι.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν τους σέβεστε καθόλου.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καθόλου δεν τους σέβεστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε

Ροντούλη.
Κυρία Καλαντίδου, µία παρατήρηση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Προσβάλλει έναν ολόκληρο χώρο.
Κύριε Πρόεδρε, ποια είναι η θεµατολογία της σηµερινής συ-

ζήτησης;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ. Ακούστε µε κι εµένα.
Να διεξαχθεί η συζήτηση οµαλά. Είσαστε επερωτών κόµµα και

είναι φυσικό, είναι λογικό να διατυπωθεί και αντίλογος συνολι-
κότερος στο επερωτών κόµµα. Κατά τα λοιπά, θα έρθει και στο
κύριο θέµα. Μη διακόπτετε όµως. ∆εν είναι σωστό. Κάντε υπο-
µονή. Θα δευτερολογήσετε. Θα απαντήσετε. Σας παρακαλώ ιδι-
αιτέρως. Όλως ιδιαιτέρως.

Ορίστε, κυρία Καλαντίδου.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µε όλο το σεβασµό, πά-

ντως ήταν ο πρόλογός µου ακριβώς για το θέµα. Και κοιτάξτε
γιατί:

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας –το λέω και για τους κυρί-
ους Βουλευτές- θεωρεί ότι υπάρχουν αίτια για την υπογεννητι-
κότητα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πείτε τα αυτά. Να σας ακούσουµε.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: …βασικοί παράγοντες που εµποδίζουν

τους νέους ανθρώπους, τα νέα ζευγάρια να αποκτήσουν παιδιά,
βασικοί παράγοντες που όχι απλώς πολλά παιδιά δεν µπορούµε
να κάνουµε, κανένα παιδί δεν µπορούµε να κάνουµε. Σπιτικό δεν
µπορούµε να στήσουµε.

Σε αυτή τη συζήτηση που έγινε εδώ, πολύ απαλά –αν θέλετε,
και καθόλου- δεν πιάστηκαν τα ζητήµατα ως προς τις ευθύνες
που έχουν οι Βουλευτές για το τι ψηφίζουν εδώ µέσα, τα κόµ-
µατα για το τι προωθούν εδώ µέσα.

Κατά την άποψή µας, λοιπόν, η ανεργία, η υποαπασχόληση, η
ανασφάλεια, η συρρίκνωση των κοινωνικών παροχών, η εµπο-
ρευµατοποίηση της παιδείας, των υπηρεσιών υγείας και της πρό-
νοιας, το στεγαστικό πρόβληµα, που είναι τεράστιο, τα µεγάλα
οικονοµικά προβλήµατα στους νέους ανθρώπους, που επιτείνο-
νται, οξύνονται τώρα µε αυτή την πολιτική -κάτω από την κρίση,
αλλά µε αυτή την κατάσταση- είναι ζητήµατα, πραγµατικά, που
οδηγούν τα νέα ζευγάρια να µην αποκτούν παιδιά, να µη φτιά-
χνουν οικογένεια.

Κοιτάξτε να δείτε, επειδή µπορεί να έχω µικρή κοινοβουλευ-
τική πείρα, αλλά πολλά µαθαίνω –υπάρχουν και πολλοί δάσκα-
λοι εδώ πέρα- από αυτό το Βήµα δεν µιλούµε µόνο για το θέµα,
µιλούµε για όλα τα θέµατα. Και όλα τα θέµατα άπτονται της συ-
γκεκριµένης πολιτικής των κοµµάτων µας.

Λόγω χρόνου και όχι γιατί δεν είναι σηµαντικό, δεν σχολιά-
ζουµε τις ρήσεις περί του: «Ο Έλληνας είναι µία βιολογική πραγ-
µατικότητα» ή ότι «το Έθνος…» κ.λπ.. Θεωρούµε ότι είναι και
ρήσεις στα όρια µεσαιωνικής µαγγανείας. Τέλος πάντων, όµως,
το έθνος των Ελλήνων δεν χάνεται έτσι.

Εµείς πρέπει να πούµε ότι σήµερα θα συνεχίσουµε αυτό που
κάναµε στην ιστορία των ενενήντα δύο χρόνων του κόµµατος
µας, να αντιπαλεύουµε τα συµφέροντα των λίγων, αυτών που πα-
ρασιτικά ζουν σε αυτό το κοινωνικό σύστηµα, αυτών που πραγ-
µατικά εκµεταλλεύονται τη δουλειά, το µόχθο των πολλών. Εµείς
θα συνεχίσουµε να υπερασπιζόµαστε αυτό το δίκαιο. Και αυτό
θα το κάνουµε και µέσα από τη διεκδίκηση ενός ολοκληρωµένου
δικτύου υπηρεσιών, εγκαταστάσεων, κοινωνικής πρόνοιας, νο-
µοθετηµάτων, ώστε να στηρίξουµε την οικογένεια, το παιδί, τα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες, τις οικογένειες µε άτοµα µε ειδικές
ανάγκες.

Όµως κοιτάξτε να δείτε, δεν είναι η πρώτη φορά που ο Λαϊκός

Ορθόδοξος Συναγερµός µε λαϊκίστικες κορώνες προσπαθεί να
υπερασπιστεί τα συµφέροντα των λίγων. Με τη σηµερινή του το-
ποθέτηση κατά τη διάρκεια του κοινοβουλευτικού ελέγχου, κύριε
Πρόεδρε, επιβεβαίωσε για άλλη µια φορά ότι βρίσκεται σε δια-
τεταγµένη υπηρεσία. Εµείς το πιστεύουµε ξεκάθαρα ότι χρησι-
µοποιείται και από τους εφοπλιστές, τους βιοµήχανους, βολεύει
και στην Κυβέρνηση για το χτύπηµα των αγώνων των εργαζοµέ-
νων.

Ψηφίζει από τη µια αντιλαϊκά µέτρα, τα στηρίζει. Στηρίζει τον
περιορισµό δηµοκρατικών και συνδικαλιστικών δικαιωµάτων,
όταν µιλά µε αυτό τον τρόπο για απεργιακές κινητοποιήσεις του
λαού. Και από την άλλη έρχεται να µας πει ότι κόπτεται για τα
παιδιά και για τη λαϊκή οικογένεια.

Πραγµατικά, όταν παίρνονται τέτοια αντιλαϊκά µέτρα, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, είναι φυσικό – και η ίδια η Κυβέρνηση το
προβλέπει και οι εργοδότες και το κεφάλαιο το προβλέπουν – ότι
ο λαός θα ξεσηκωθεί. Πώς αντιµετωπίζουµε όµως αυτόν τον ξε-
σηκωµένο λαό; Τον αντιµετωπίζουµε µε ψέµα, µε προβοκάτσια,
µε την εργοδοτική τροµοκρατία µέσα στους χώρους δουλειάς
και την καταστολή που τόσο πολύ απαιτήσατε σήµερα το κόµµα
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Αυτό κάνετε και µε τους
αγρότες, µε τους ναυτεργάτες, µε τους εργαζόµενους, µέχρι και
µε τους µαθητές.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπράβο, µπράβο!
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Σήµερα όµως η επίθεση ήταν ακόµη µε-

γαλύτερη προς το ΚΚΕ, ακριβώς γιατί πρωτοστατεί µέσα σε αυτό
το µεγάλο λαϊκό κίνηµα. ∆εν γίνεται να χτυπούµε το λαϊκό κίνηµα
και να αφήνουµε ανέπαφο το ΚΚΕ.

Λοιπόν, κοιτάξτε να δείτε. Ένα πράγµα ξέρετε πολύ καλά. Ξέ-
ρετε πολύ καλά πώς πληρώνονται τα στελέχη µας. Ξέρετε πολύ
καλά πώς σέβεται το ΚΚΕ τις συµβάσεις, τα εργασιακά δικαιώ-
µατα. Αυτά τα ξέρετε πολύ καλά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για το δηµογραφικό µιλάµε.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Εκείνο που δεν µπορείτε να χωνέψετε

ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός και δεν µπορούν να το χω-
νέψουν και πολλοί άλλοι είναι πώς γίνεται εσείς, που υπηρετείτε
µια πολιτική που κάνει τα πάντα εµπόρευµα – τα πάντα εµπό-
ρευµα, ακόµη και τη γέννα ενός παιδιού, το πιο κερδοφόρο εµπό-
ρευµα- δεν µπορείτε…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µας προστατεύ-
σετε ως πολιτικό χώρο;

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Παρακαλώ πολύ, µη µε διακόπτετε! Θα
τελειώσω και θα κατέβω.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα µας προστατεύσετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τελειώνει. Θα απαντή-

σετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούτε; Ακούτε τι

λέγεται;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν µπορώ να λογο-

κρίνω τη ρήτορα. Λήξις.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπορείτε όµως να προστατεύσετε

την αξιοπρέπεια των πολιτικών χώρων, πόσω µάλλον όταν είναι
κοινοβουλευτικά κόµµατα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα απαντήσετε, κύριε
Ροντούλη. Μη διακόπτετε! Σας παρακαλώ.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Εκείνο που δεν µπορείτε να κατανοή-
σετε, λοιπόν, εσείς που υπηρετείτε αυτή την πολιτική, είναι πώς
γίνεται πραγµατικά µε τόση ανιδιοτέλεια, µε τόσο πόνο και θυσία,
µετά τη δουλειά στη σκαλωσιά ο οικοδόµος κοµµουνιστής να
προσφέρει στο κίνηµα και στο κόµµα, µετά τη δουλειά του ο ναυ-
τεργάτης, αφού δέσει τον κάβο, να κάνει πολιτική δουλειά στο λι-
µάνι, πώς γίνεται η καθαρίστρια η «εργολαβικιά», µε το πενιχρό
εισόδηµα που παίρνει, να δίνει συνδροµή στο ΚΚΕ. Αυτό δεν µπο-
ρείτε να το κατανοήσετε.

Αλλά δεν σηµαίνει ότι επειδή δεν το κατανοήσατε, πρέπει να
απολογηθούµε εµείς στους εφοπλιστές ή στα µεγάλα µας αφε-
ντικά. ∆εν θα απολογηθούµε! Να απολογηθούν αυτοί, που πλού-
τισαν από την πολιτική, αυτοί που στηρίχθηκαν και στηρίζονται
πλουσιοπάροχα από το κεφάλαιο, για να το υπηρετούν. Φοβέ-
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ρες στο ΚΚΕ δεν πιάνουν!
Και µε όλο το σεβασµό θα χρησιµοποιήσω έναν ποιητή, πραγ-

µατικά µε σεβασµό: «Σε τούτα εδώ τα µάρµαρα κακιά σκουριά
δεν πιάνει»!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κ. Κα-
λαντίδου.

Το λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας.

Ορίστε, κύριε ∆ρίτσα, και ελπίζω να είναι σε ηρεµότερους τό-
νους η αγόρευσή σας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, θα προ-
σπαθήσω.

Να ευχηθώ κι εγώ από την πλευρά µου καλή δύναµη και καλή
επιτυχία στον κ. Ευθυµίου, στη νέα του αποστολή και στα νέα
του καθήκοντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όλοι µας, κύριε Ευθυ-
µίου, σας ευχόµαστε καλή επιτυχία και καλή δύναµη.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Μακάρι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η επιλογή σας µας δίνει

ιδιαίτερη χαρά και ελπίδα για καλά έργα.
Ορίστε, κύριε ∆ρίτσα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, πράγµατι αυτή η επερώτηση του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού και ο τρόπος µε τον οποίον οι συνάδελφοι – όχι όλοι,
υπήρχαν και λαµπρές εξαιρέσεις – την υπερασπίστηκαν, µου
έφερε στο µυαλό ένα ευφυολόγηµα – νοµίζω του Τσόρτσιλ είναι
– ότι: «ο πόλεµος είναι µια πολύ σοβαρή υπόθεση, για να τον
εµπιστευτούµε στους στρατιωτικούς».

Όντως, το δηµογραφικό πρόβληµα είναι ένα σοβαρό πρό-
βληµα, αλλά δεν µπορεί να αναδειχθεί σ’ ένα πρόβληµα φοβικό,
σ’ ένα πρόβληµα καταστροφολογίας, σ’ ένα πρόβληµα επίκλη-
σης των πιο ανορθολογικών καταστροφικών προβλέψεων του
Αρµαγεδώνα της κατάλυσης της φυλής και της προοπτικής του
έθνους. Προς Θεού!

Το δηµογραφικό πρόβληµα είναι κατά βάση, κατά τη γνώµη
µας, ένα προϊόν πολλών αιτιών, αλλά που κυρίως καταργεί και
σχεδόν απαγορεύει την άσκηση ενός φυσικού ανθρώπινου δι-
καιώµατος, της χαράς της τεκνοποίησης και καταργεί, ένα ζω-
ντανό, φυσικό δικαίωµα των ανθρώπων να αναπαραχθούν σε όλο
τον κόσµο και µέσα από την αναπαραγωγή τους να δικαιώσουν
τις εγγενείς και ενστικτώδεις επιθυµίες τους για τη διαιώνιση του
είδους, αλλά και να µπορέσουν να γευτούν όλες εκείνες τις αµ-
φίδροµες εµπειρίες που συνδέονται µε την ύπαρξη της διαδο-
χής των γενεών. Όπου µέσα από αυτό ολοκληρώνονται
άνθρωποι, λαοί, κοινωνίες και πολιτισµοί.

Αυτό το φυσικό δικαίωµα περιορίζεται και υπονοµεύεται εξαι-
τίας πολιτικών που διαµορφώνουν συνθήκες ζωής. ∆εν είναι ένα
φυσικό επακόλουθο της πορείας των κοινωνιών. ∆εν είναι αυτό
που λένε πολλοί «το κόστος του πολιτισµού». ∆εν πρόκειται περί
αυτού.

Οι αιτίες της υπογεννητικότητας, κατά βάση, είναι η ανασφά-
λεια και η ανασφάλεια εµπερικλείει πάρα πολλές πτυχές του δη-
µόσιου βίου. Η ανασφάλεια δεν συνδέεται κατ’ ανάγκη µόνο µε
τη φτώχεια, που είναι βασικός παράγοντας. Η ανασφάλεια συν-
δέεται µε τον κοινωνικό αποκλεισµό, συνδέεται µε την έλλειψη
ελευθεριών, συνδέεται µε ολόκληρη σειρά ζητηµάτων.

Η ανασφάλεια είναι γνήσιο τέκνο ενός µοντέλου που θέλει να
λέγεται αναπτυξιακό και που στο επίπεδο της παραγωγής του
πλούτου, όντως επιτυγχάνει πολύ µεγάλα αποτελέσµατα στην
παραγωγή του πλούτου. Κι όµως, αυτή η παραγωγή του πλούτου
συνοδεύεται από ανασφάλεια διαρκώς αυξανόµενη για µεγάλα
τµήµατα του πληθυσµού.

Συναφές προς αυτή τη διαδικασία έρχεται –και όχι τυχαία-
ακριβώς ως στοιχείο που ενώνει τον τρόπο παραγωγής και τον
τρόπο διανοµής του παραγόµενου προϊόντος µε το υποβαθµι-
σµένο δίκτυο κοινωνικής υποστήριξης, που είναι δεύτερη σοβα-
ρότατη αιτία, δηλαδή, η υποβάθµιση του κοινωνικού κράτους.

Τέλος, όλα αυτά συντίθενται στο επίπεδο του εποικοδοµήµα-
τος κυρίως στην επιβολή –αν θέλετε- της ιδεολογίας της ατοµι-
κότητας και µάλιστα της ανταγωνιστικής ατοµικότητας. Μέσα
στο πλαίσιο αυτό τα παιδιά γίνονται βάρος.

Έχουµε διανύσει –και η ελληνική κοινωνία και άλλες κοινωνίες-
περιόδους όχι ιδιαίτερα ανεπτυγµένης παραγωγικότητας, όπου
τα παιδιά µέσα από µια οικονοµία της οικογενειακής επιχείρη-
σης, είτε στον αγροτικό είτε σε άλλους τοµείς, συνεισέφεραν.

Αυτό βέβαια είχε άλλα αποτελέσµατα αρνητικά, την εκµετάλ-
λευση της παιδικής εργασίας και όλα αυτά τα ζητήµατα. Όµως,
τότε δεν ήταν ακριβώς βάρος. Γεννούσαν οι άνθρωποι παιδιά,
γιατί αυτά θα συµµετείχαν στην οικογενειακή οικονοµία. Τώρα
δεν υπάρχουν τέτοια πράγµατα, αλλά δεν υπάρχει ούτε κοινω-
νική οικονοµία, ώστε τα παιδιά να είναι πλούτος για τη διαδικα-
σία αυτή.

Με λίγα λόγια, αν δεν θίξουµε τον πυρήνα της εκµεταλλευτικής
πολιτικής, που αυτήν αναπαραγάγουν οι πολιτικές που ασκού-
νται, δεν µπορούµε να µιλήσουµε για τον πυρήνα του δηµογρα-
φικού, που είναι ένα τεράστιο ζήτηµα και που ακριβώς γι’ αυτόν
το λόγο θίγει τις προηγµένες κοινωνίες. Είναι αντιφατικό αυτό, η
Ευρώπη και η Ιαπωνία να έχουν τα ρεκόρ της υπογεννητικότη-
τας. Παρά το γεγονός αυτό, η Ελλάδα ακόµα βρίσκεται πανευ-
ρωπαϊκά στις πρώτες θέσεις µέσης ετήσιας αύξησης του
πληθυσµού, αν και το ποσοστό αυτό είναι πολύ µικρό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου, αν θέλετε, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό ακόµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, κύριε ∆ρίτσα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ.
∆εν θα µπορέσω να εξαντλήσω το θέµα. ∆εν θα µπορέσω να

προχωρήσω σε προτάσεις αναλυτικότερες που έχουµε. Θα µπο-
ρούσα να συµφωνήσω στην πρόταση για την Γενική Γραµµατεία
∆ηµογραφικής Πολιτικής και σε πολλά άλλα τέτοια, αλλά και σε
µία επιτροπή της Βουλής που πρέπει ξανά και σε συνδυασµό µε
την απογραφή του 2011, να προχωρήσει σε µία σειρά από πα-
ρεµβάσεις προς αυτή την κατεύθυνση. Όµως, αυτά σηµαίνουν,
τι πολιτική χρειαζόµαστε. Η πολιτική δεν είναι εν ονόµατι της
απώλειας του έθνους, είναι εν ονόµατι της απώλειας του φυσικού
δικαιώµατος και της χαράς των ανθρώπων.

Προς αυτή την κατεύθυνση, λοιπόν, η ελληνική κοινωνία έχει
να διεκδικήσει, όπως έχουν να διεκδικήσουν οι γυναίκες το δι-
καίωµα στην αποτροπή της ανεπιθύµητης κύησης και αυτό είναι
βασικό δικαίωµα των γυναικών. Επειδή δεν αναγνωρίζεται και δεν
υπάρχουν οι πολιτικές για να κατοχυρωθεί αυτό το δικαίωµα,
έχουµε την υποκρισία των εκτρώσεων που την καταγγέλλουν κά-
ποιοι, που δεν αναγνωρίζουν την ελευθερία των γυναικών στο
σώµα τους και στην σεξουαλικότητά τους. Αντίθετα θεωρείται
αµαρτία η σεξουαλικότητα από τους ίδιους κύκλους που καταγ-
γέλλουν τις εκτρώσεις.

Προς αυτή την κατεύθυνση δεν µπορούµε να µη θίξουµε και
άλλα πολλά λεπτά ζητήµατα, όπως το εµπόριο της εξωσωµατικής
γονιµοποίησης, όπως την υποκρισία ως προς την ελληνοποίηση
των µεταναστών, που αποτελούν πραγµατικά διαδικασία έντα-
ξης χιλιάδων ανθρώπων και όχι δύο εκατοµµυρίων, όπως ψευ-
δώς αναφέρει, στα όχι ακριβή στοιχεία του ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός, όταν από τις ίδιες πλευρές µυθοποιήθηκε η ελλη-
νοποίηση της «DREAM TEAM» της Άρσης Βαρών και αυτά τα πε-
ρίφηµα «Ελληνόπουλα που δόξασαν την Ελλάδα στις πέντε
ηπείρους».

Αυτές τις αντιφατικές υποκρισίες πρέπει να τις τελειώνουµε
και αυτές ενυπάρχουν µέσα σε αυτή την εθνικιστική προσέγγιση
και είναι δηλητήριο και φυσικά εµπόδιο για την αντιµετώπιση µε
δηµοκρατικούς όρους του δηµογραφικού προβλήµατος, µε
όρους κοινωνικής δικαιοσύνης και κοινωνικής χειραφέτησης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

∆ρίτσα.
Εισερχόµαστε στον κύκλο των δευτερολογιών.
Το λόγο έχει η κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη, Βουλευ-

τής Ευβοίας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κατ’αρχάς, θα µου επιτρέψετε να µην αναφερθώ στον παρα-

λογικό λόγο της συναδέλφου της συναδέλφου του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας…
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι µόνο θα σας επι-
τρέψω, αλλά θα σας παρακαλέσω.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Αφήστε µε, όµως, να
ολοκληρώσω κι εγώ.

Ως γιατρός πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι στον παραλογισµό
πρέπει να απαντάς µε σωφροσύνη και λογική.

Εµείς µ’ αυτήν τη λογική απαντήσαµε, αυτές τις προτάσεις θε-
λήσαµε να κάνουµε σήµερα και βαθιά πιστεύουµε -εξάλλου ως
προς αυτό ήταν η τοποθέτηση και όλων των συναδέλφων- ότι το
δηµογραφικό πρόβληµα είναι ένα εθνικό πρόβληµα και έχει
άµεση σχέση µε την επιβίωση του ελληνικού έθνους, το οποίο
εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να το δώσουµε στην επόµενη γενιά.

Κυρία Υπουργέ, σας άκουσα µε πολλή προσοχή και βεβαίως
συµφωνώ ότι θα πρέπει να υποστηρίξουµε το µητρικό θηλασµό.
Πώς να τον υποστηρίξουµε, κυρία Υπουργέ; Είχαµε δηµιουργή-
σει ένα εθνικό συµβούλιο µητρικού θηλασµού και καταργήθηκε
κι αυτό. Και πώς να υποστηριχθεί ο µητρικός θηλασµός -για να
δικαιολογήσω το εύλογο ερώτηµα του συναδέλφου µου κ.
Πλεύρη, που έχει µικρό παιδί και ξέρει όντως πόσο στοιχίζει το
γάλα για το βρέφος- όταν από τα µαιευτήρια, ακόµη και τα δη-
µόσια, φεύγοντας η µάνα έχει δίπλα και το έτοιµο γάλα να το
πάρει, χωρίς να έχει γίνει η αγωγή του θηλασµού, κυρία
Υπουργέ; Είναι ευθύνες όλων µας αυτές.

Νοµίζω ότι στο πλαίσιο αυτό κινούνται και οι προτάσεις του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Στο πλαίσιο πλέον µιας εθνικής
στρατηγικής από τη Βουλή, από το Υπουργείο σας, το να δούµε
το θέµα σφαιρικά είναι µία υποχρέωση. Υποχρέωση για µας, υπο-
χρέωση για τη νέα γενιά, υποχρέωση για το µέλλον της Ελλά-
δος. Γιατί νοµίζω ότι όλοι συµφωνούµε εδώ ότι ένα έθνος χωρίς
νέα γενιά, χωρίς νέους ανθρώπους, καταδικάζεται σε αφανισµό.

Θα µου επιτρέψετε βέβαια να διαφωνήσω λίγο µε τα στοιχεία
σας, κυρία Υπουργέ. Όσον αφορά τις γεννήσεις το 2000, ξέρετε
ότι οι γεννήσεις το 2000 ήταν λιγότερες από τους θανάτους. Και
εκεί ξέρετε τι θα προσθέσω; Αυτά είναι στοιχεία δικών µας µε-
λετών και ειλικρινά θα σας παρακαλέσω να µην υπάρξει ουδεµία
αµφισβήτηση. Από τις γέννες που είχαµε το 2000 στην Ελλάδα
µία στις τρεις –και συµφωνώ µε όσα ελέχθησαν από τους συνα-
δέλφους µου προηγουµένως- ήταν γεννήσεις από αλλοδαπές γυ-
ναίκες. Θα συµπληρώσω ότι έχουµε γύρω στις εκατό µε εκατόν
δέκα χιλιάδες γεννήσεις το χρόνο.

Για τις εκτρώσεις, κυρία Υπουργέ, το επίσηµο νούµερο είναι
γύρω στις διακόσιες πενήντα χιλιάδες. Το ανεπίσηµο όµως είναι
σίγουρα µισό εκατοµµύριο. Εκείνο που θέλω να πω -και έχει µε-
γάλη σηµασία- είναι ότι από τις γυναίκες αυτές, οι οποίες έκα-
ναν την έκτρωση, το 20% ήθελαν να διατηρήσουν το παιδί, κυρία
Υπουργέ, και δεν ήθελαν να υποβάλουν τον εαυτό τους σ’ αυτή
την εγκληµατική πράξη. ∆ιότι η έκτρωση, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι έγκληµα, γιατί σκοτώνεται µία ζωή. ∆εν ξέρω τα
ιδεολογήµατα των συναδέλφων του Συνασπισµού ή του ΚΚΕ,
γιατί δεν µε ενδιαφέρουν, σε τελική ανάλυση, αλλά η έκτρωση
είναι έγκληµα. Θανατώνεται µία ζωή. Το 20% των γυναικών
αυτών, λοιπόν, ήθελαν να διατηρήσουν την εγκυµοσύνη τους,
αλλά δεν είχαν οικονοµικά µέσα. Να που πρέπει να είναι εδώ το
κράτος!

Το πολύ σηµαντικό στοιχείο, που νοµίζω ότι πρέπει να το συ-
µπληρώσετε και να το κρατήσετε, είναι ότι από το µεγάλο ποσο-
στό αυτών που έκαναν έκτρωση ένα 10% µε 20% ήταν έφηβοι.
Τις εκτρώσεις σήµερα τις έχουµε σε πολύ µικρές ηλικίες. Έχουµε
εκτρώσεις σε εφήβους, κυρία Υπουργέ! Και εδώ να ρωτήσω το
εξής. Πού είναι η αγωγή υγείας; Πού είναι το κράτος; Πού είναι
η νέα γενιά; Πού είµαστε όλοι εµείς;

Το µεγαλύτερο ποσοστό των εκτρώσεων γίνεται σε έφηβες.
Ξέρω την ευαισθησία σας, κυρία Υπουργέ, γιατί είστε µάνα πο-
λύτεκνη. Εγώ και τον τρίτεκνο, τον θεωρώ πολύτεκνο µε τα ση-
µερινά δεδοµένα. Ξέρω την ευαισθησία σας και ξέρω και πόσο
καλή µάνα είστε. Αναλογιστείτε την έφηβο τη δική σας, να οδη-
γείται στην εγκληµατική έκτρωση και τι σηµασία έχει αυτό, όχι
µόνο για τη σωµατική υγεία της εφήβου αλλά και την ψυχική.

Από το ποσοστό των εφήβων, ξέρετε πόσες αποκτούν µόνιµη
πλέον αδυναµία κύησης; Γίνονται στείρες αυτά τα κορίτσια από
τις επεµβάσεις που γίνονται συνήθως εν κρυπτώ, κανένας δεν

τις ξέρει, κανένας δεν τις παίρνει είδηση. Τα κορίτσια από πολύ
µικρή ηλικία γίνονται στείρες! Είναι πολύ µεγάλο και κοινωνικό
το πρόβληµα αυτό και νοµίζω ότι αυτά πρέπει να είναι στις άµε-
σες προτεραιότητές µας, κυρία Υπουργέ, γιατί διασφαλίζουµε
τα παιδιά µας, διασφαλίζουµε τη νέα γενιά.

Εδώ θα µου επιτρέψετε να πω ότι η παρέµβαση του κράτους
είναι εντελώς απαραίτητη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρία Παπαδάκη, πα-
ρακαλώ συντοµεύετε.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ήδη έχετε υπερβεί το
χρόνο. Συµπεραίνετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαστε δύο και δεν
θα δευτερολογήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχετε υπερβεί, κυρία
Παπαδάκη, κατά διπλάσιο το χρόνο.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: ∆εν θα µιλήσουν οι
υπόλοιποι συνάδελφοί µου, οπότε θα συµπληρώσω εγώ.

Είπατε και συµφωνώ µαζί σας, ότι το θέµα δεν είναι µόνο οι-
κονοµικό. Είναι και θέµα παιδείας. Είναι θέµα να αλλάξουµε τη
νοοτροπία µας. Γιατί σήµερα δυστυχώς, όταν λέει µία οικογένεια
ότι έχει πέντε, έξι παιδιά το θεωρούµε παλιοµοδίτικο. Τα ακού-
σαµε και αυτά! Να αλλάξει η νοοτροπία, να αγαπήσουν οι νέοι άν-
θρωποι τη χαρά της ζωής, που είναι η τεκνοποίηση, που είναι η
δηµιουργία της µεγάλης οικογένειας.

Προέρχοµαι και είµαι ευτυχής γι’ αυτό, από µια κρητική οικο-
γένεια µε δέκα παιδιά. Ευχαριστώ το Θεό που µου έδωσε τη δυ-
νατότητα να είµαι µάνα και πιστεύω σύντοµα, να γίνω και γιαγιά.
Αυτές είναι οι χαρές της ζωής που τις έχουµε ξεχάσει. Και αυτό
είναι και θέµα παιδείας, κυρία Υπουργέ.

Όµως, δεν θα παραβλέψω και το οικονοµικό ζήτηµα. Έκανα
ένα καθηµερινό ερώτηµα στη µακρά µου πορεία στην Παιδια-
τρική. Σας ευχαριστώ για τις λύσεις που δώσατε στο Νοσοκο-
µείο Παίδων, γιατί είναι ζωτικές λύσεις και νοµίζω ότι θα το
εισπράξουν άµεσα οι µικροί ασθενείς που νοσηλεύονται εκεί. Ρω-
τούσα τα ζευγάρια: «Γιατί βρε παιδιά; Είστε νέοι, είστε ωραίοι,
χαίρεστε τη ζωή. Γιατί µόνο ένα παιδί»; Η απάντηση ξέρετε ποια
είναι; «∆εν τα βγάζουµε πέρα, δουλεύουµε και οι δυο, γιατρέ. Ο
ένας τη βάρδια τη µια, ο άλλος την άλλη. ∆εν έχουµε βρεφονη-
πιακούς σταθµούς, δεν έχουµε ολοήµερα σχολεία, δεν έχω τη
σωστή ιατρική παιδιατρική κάλυψη παρά το γεγονός ότι υπάρ-
χουν και παιδίατροι, αλλά δεν έχω αυτό το δίκτυο της σιγου-
ριάς». Αυτά έλεγαν, κυρία Υπουργέ.

Είναι πολλές οι προτάσεις που θα µπορούσαµε να κάνουµε.
Και εµείς, σ’ αυτό το θέµα που το θεωρούµε εθνικό, θα ξαναε-
πανέλθουµε. ∆εν µας απασχολούν οι φωνές που βοούν εις στην
έρηµο. Γιατί αυτές είναι φωνές «εν τη ερήµω» και τις αφήνουµε
σε αυτούς που ζουν στην έρηµο, που ζουν στη µοναξιά τους, να
τους χαίρονται.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Παπανδρέου και ευχόµαστε, γρήγορα, να γίνει και γιαγιά!

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης Αποστο-
λάτος Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού στην Α’
Πειραιώς και Νήσων.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Και Νήσων, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ.

Μετά από αυτό που άκουσα για το Μωυσή -και έχει απόλυτο
δίκιο η αγαπητή συνάδελφος- εκείνη είναι παιδίατρος, εγώ γυ-
ναικολόγος, ειδικός στην επιβοηθούµενη αναπαραγωγή και στην
αναπαραγωγή. Εξαιρετικά, ειδικός θα πω και από τους πρώτους
της δεκαετίας του ’80. Αυτά τα λέω για το θέµα που συζητούµε.

Είναι µείζον το θέµα. Είναι, πράγµατι, πιο σηµαντικό από την οι-
κονοµία, τα οικονοµικά προβλήµατα τα κολάσιµα και τραγικά που
έχουµε. Είναι σαφώς µείζον, σε σχέση µε τα τραγικά εθνικά προ-
βλήµατα που έχουµε, σ’ αυτή τη µέγγενη εθνικών προβληµάτων
εξωτερικής πολιτικής που αντιµετωπίζουµε, αλλά και τελικά και
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εσωτερικών, από ό,τι καταλαβαίνουµε όλοι.
Κυρία Υπουργέ, εσείς δεν είστε ώριµη –όσον αφορά το ρήµα

«ωριµάζω» που είπατε. Είστε και ωραιοτάτη και συµπαθεστάτη
και γλυκυτάτη. Το λέω και το εννοώ.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Όχι άλλα κοµπλιµάν.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Όχι, δεν φείδοµαι. ∆εν είναι κοµπλιµάν ούτε φείδοµαι αυτών,
γιατί, κυρία Υπουργέ, έχετε αποδείξει ότι είστε πραγµατικά ένας
υπέροχος άνθρωπος.

Απλώς, κανείς από την Κοινοβουλευτική µας Οµάδα σ’ αυτήν
την επερώτηση δεν ισχυρίστηκε –όπως είπατε- ότι το πρόβληµα
της υπογεννητικότητας είναι πρόβληµα ελληνικό. Εγώ ξεκίνησα
µε τον Κλεµανσό, ο άλλος τέλειωσε µε τον Φρανσουά Μιτεράν
και τούτος πήγε στην Κίνα του Μάο.

Σίγουρα υπάρχουν χώρες, οι οποίες αντιµετωπίζουν το πρό-
βληµα –δεν θα πω ότι δεν µας αφορά τι κάνουν οι άλλες χώρες,
µας αφορά και πάρα πολύ- αλλά το θέµα στην Ελλάδα είναι
πράγµατι θέµα επιβίωσης της χώρας αυτής.

Είναι τεράστιο θέµα και στις προτάσεις που φθάσατε να κά-
νετε στο τέλος, σηµείωσα µε πάρα πολύ χαρά ότι περίπου λέ-
γαµε τα ίδια πράγµατα. Μόνο που εγώ είµαι από τη θέση της
«µικράς» Αντιπολίτευσης, εσείς συγκυβέρνηση, δηλαδή κυβερ-
νάτε αυτή την ώρα και καλείστε –κατά την ταπεινή µου άποψη- να
καταλάβετε την προτεραιότητα, στην οποία πρέπει να θέσετε
αυτό το µείζον εθνικό ζήτηµα-πρόβληµα, το οποίο είναι και πρό-
βληµα –επαναλαµβάνω- επιβίωσης της φυλής.

∆εν πιστεύω ότι µπορούµε να υπάρξουµε και να λυθεί το πρό-
βληµα µε τα µέτρα, τα οποία λαµβάνονται σήµερα –επαναλαµ-
βάνω- µε το ασφαλιστικό και το εργασιακό.

Ήθελα να ξεκινήσω, καθόλου χαριτολογώντας για την ευπρέ-
πεια του χώρου, λέγοντας γαλλικά «faire l’ amour» γιατί χανόµα-
στε! «Make love» γιατί δεν γίνεται αλλιώς, κάντε έρωτα –να το
πω ελληνικά- για να κάνουµε παιδιά, γιατί θα χαθούµε!

Θα σας πω ότι και τη στιγµή που βγήκα έξω για δυο λεπτά
εκείνο που άκουσα είναι ότι άνθρωποι, οι οποίοι έχουν ήδη δυο
και τρία παιδιά –σαν και εσάς- δεν τολµούν να κάνουν παραπάνω,
γιατί δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλούσα για ένα λεπτό.
Θέλω να πω δηλαδή, «επειδή νηστικό αρκούδι δεν χορεύει»,

αν δεν µπορέσουν οι άνθρωποι να χαµογελάσουν, δηλαδή να
βρουν την αισιοδοξία του σήµερα και του αύριο στα καθηµερινά
τους προβλήµατα, τα οποία ξεκινούν από την κάλυψη που έχουν
από το κράτος, την εγγύηση της ασφάλειάς τους και τη σιγουριά
της µισθοδοσίας τους –και που αυτά δεν µπορεί να είναι άρρη-
κτα δεµένα, έτσι όπως παρουσιάζεται, µε την τήρηση του µνη-
µονίου- δεν θα δοθεί καµµία λύση.

Για να υπάρξει λύση στο δηµογραφικό, ειλικρινά νοµίζω ότι
πρέπει να γίνει –αυτό που είπατε εσείς- αντικείµενο ενός συνο-
λικού εθνικού στρατηγικού σχεδιασµού και θα έγκειται βεβαίως
στο να δοθούν κίνητρα. Τα κίνητρα, πιστέψτε µε, σήµερα είναι
οικονοµικά.

Είχα πει ότι στη δευτερολογία µου θα µιλήσω για τη µητέρα.
Απαιτείται πρώτα και κύρια, λοιπόν, να ασχοληθούµε σοβαρά µε
την Ελληνίδα µάνα από άποψη προνοιακή και οικονοµική, να της
δώσουµε εκείνα τα κίνητρα, ώστε να εξισορροπήσει την επαγ-
γελµατική µε την οικογενειακή της ζωή, να καταλάβουµε όλοι ότι
το να είναι µητέρα σήµερα κάποια –µε την έννοια που δίνουµε
στη µητέρα- είναι δουλειά και µάλιστα η πιο σοβαρή δουλειά. Να
πάψει να βάζει σε δεύτερη µοίρα τη δηµιουργία οικογένειας,
µόνο και µόνο επειδή δεν µπορεί να κάνει αλλιώς. Γιατί είναι λο-
γικό, όταν µια γυναίκα είναι άνεργη ή δεν ξέρει πού θα είναι και
τι θα κάνει σε πέντε ή σε δέκα χρόνια, να διστάζει να κάνει παι-
διά.

Πρέπει, λοιπόν, να στηρίξουµε οικονοµικά τη µητρότητα, να
θεσπίσουµε –εσείς σήµερα- ευνοϊκές διατάξεις για την απασχό-
λησή της τα πρώτα χρόνια της µητρότητας, να παρατείνουµε τις
άδειες κύησης, τις γονικές άδειες –τα είπατε εσείς µια χαρά- να
ασχοληθούµε µε τα νέα ζευγάρια, να τους δώσουµε κίνητρα να
τεκνοποιούν –και αυτά τα κίνητρα σήµερα είναι οικονοµικά και

µόνο- και όχι να λειτουργούν υπό το φόβο της ανεργίας και του
περιορισµένου εισοδήµατος.

Εδώ χρειάζεται η οργανωµένη προνοιακή πολιτική στους το-
µείς παιδείας και υγείας που είπατε και είπαµε. Να δηµιουργη-
θούν δηµόσιοι βρεφονηπιακοί σταθµοί. Να λειτουργήσουν
ολοήµερα δηµοτικά σχολειά, για να είναι σίγουροι οι γονείς ότι τα
παιδιά τους είναι σε χέρια καλά, έµπιστα και εξειδικευµένα.

Πρέπει να διασφαλίσουµε τις καλύτερες δυνατές συνθήκες,
ώστε οι έγκυες να µπορούν να γεννούν σε δηµόσιες κλινικές µε
το ελάχιστο δυνατό κόστος και να µην επωµίζεται το ζευγάρι όλο
το κόστος του µαιευτηρίου. Πρέπει επιτέλους, να ενεργοποιηθεί
ο νόµος υποβοήθησης που έχει ψηφιστεί και επιτέλους να φθά-
σουµε να ρίξουµε τις αµβλώσεις κάτω και από αυτό το τυπικό
των διακοσίων χιλιάδων, διότι όλοι αυτοί οι κίνδυνοι στειρότητας,
που είπε η συνάδελφος κ. Παπανδρέου, είναι το µεγαλύτερο
έγκληµα που γίνεται, το οποίο εκτός από αυτή τη συνέπεια της
στειρότητας, έχει φοβερές επιπτώσεις στην ψυχική και στη σω-
µατική υγεία της κάθε γυναίκας που πέφτει σε τέτοιο -αν θέλετε-
ευνουχισµό.

Αν κάνετε ό,τι καλύτερο µπορείτε από αυτά που εξαγγείλατε
και εσείς, όχι ως ευχολόγιο, αλλά ως νόµους του κράτους, να
είστε σίγουροι ότι µπορεί να έχετε επίσης µια θέση στην ιστορία,
όπως έχετε και στην καρδιά µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, τον κ.
Αποστολάτο.

Το λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής
Αχαΐας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού για δευτερολογία
και να είναι πιο πειθαρχηµένος στο χρόνο.

Ορίστε, κύριε Χρυσανθακόπουλε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Θέσαµε ένα καίριο ζήτηµα για την ελληνική κοινωνία όχι για

να την αποπροσανατολίσουµε από τα προβλήµατα του λαού,
αλλά γιατί και αυτό είναι ένα µεγάλο λαϊκό πρόβληµα.

Για την παραδοσιακή Αριστερά, την επαµφοτερίζουσα διαρ-
κώς, δεν υπάρχει έθνος. Γι’ αυτούς δεν υπάρχει η προσέγγιση
του ζητήµατος µε εθνικά κριτήρια. Άρα, δεν υφίσταται δηµο-
γραφικό πρόβληµα, καθ’ ότι παγκοσµίως έχουµε υπερπληθυσµό
και οι µετακινήσεις των πληθυσµών από εκεί που περισσεύουν,
µπορεί να έλθουν στην Ελλάδα.

Είναι µια προσέγγιση, την οποία χαιρετίζει και το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας. Σήµερα κάνει διήµερο άνοιγµα εκδηλώ-
σεων για Τανζανία, Φιλιππίνες, Γεωργία, Κογκό, Μαγαδασκάρη,
Σουδάν, Μπαγκλαντές, Σοµαλία, Κένυα, Μπουργκίνα Φάσο, Νι-
γηρία, Αλβανία, Βουλγαρία, Τουρκία και τα υπόλοιπα. Κάνουν εκ-
δήλωση στην Αθήνα. Είναι εκδήλωση στην οποία µιλάει ο
υποψήφιος περιφερειάρχης του ΚΚΕ κ. Αθανάσιος Παφίλης. Ψη-
φοθηρούν στους µετανάστες.

Είναι µία λογική, την οποία εµείς την αντιλαµβανόµεθα, αφού
τα πάντα γι’ αυτούς είναι µόνο ταξικά και αφού αυτοί είναι οι προ-
στάτες της εργατικής τάξης. Από την Τρίτη περιµένουµε την απά-
ντηση, όταν ξαναέλθουν στην Αίθουσα, να µας πουν ποιες
ναυτιλιακές εταιρείες έχει το ΚΚΕ στον Πειραιά για να κλείσουµε
και τις βεντέτες!

Επανέρχοµαι, όµως, στο θέµα. ∆ηµογραφικό πρόβληµα γι’ αυ-
τούς δεν υπάρχει, διότι γι’ αυτούς δεν υπάρχει έθνος. Κατά συ-
νέπεια, πώς θα απαντήσουν σ’ ένα πρόβληµα που δεν υφίσταται;
Και αφού το πρόβληµα είναι ταξικό, φταίει ο κακός καπιταλισµός,
τον οποίο νοµιµοποιούν οι ίδιοι -αµφισβητούν µεν το Σύνταγµα
και το έθνος- αφού νοµιµοποιούν εντός του καπιταλισµού τα
πάντα, όπως την κατανάλωση και όλες τις απολαβές που τους
παρέχει το σύστηµα.

∆εν κάνουν αναφορά για τη θεσµική ανατροπή του καπιταλι-
σµού, παρά µόνο για µια δικτατορία του υποτιθέµενου κόµµατος
του προλεταριάτου. Και να τα αφήσουν αυτά, έχουν τελειώσει!

Βέβαια, υπάρχει και η άλλη εκδοχή της βραδείας κατάρρευ-
σης του συστήµατος διά µέσου της πολυπολιτισµικής του διά-
λυσης, όπως την εκφράζει και ο ΣΥΡΙΖΑ. Είναι φανερές και
γνωστές αυτές οι προσεγγίσεις.
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Για µένα, όµως, το κυρίαρχο θέµα είναι ότι η Ελλάδα, ο ελλη-
νικός πληθυσµός αυτή τη στιγµή µειώνεται. Έχουµε δηµογρα-
φικό πρόβληµα. ∆ιαφωνώ και µε την προσέγγιση του ΠΑΣΟΚ ότι
αφού το πρόβληµα έχει πανευρωπαϊκές διαστάσεις, θα το δούµε
µε µια ηπιότητα. Ναι, έχει και πανευρωπαϊκές διαστάσεις.

Εµείς, όµως, πρέπει να πάρουµε τα δικά µας µέτρα. Εδώ δεν
έχουµε υπογράψει καµµία σύµβαση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση,
παρ’ ότι πιεζόµεθα, για εφαρµογή ελαστικότερων αντιλήψεων ει-
σόδου και άλλων πληθυσµών.

Είναι µία αντίληψη την οποία πρώτοι, για την Ευρώπη και για
την Ελλάδα, έχουν, από το 1948, εκπονήσει αµερικανικοί παρά-
γοντες. Είναι περίεργο πράγµα αυτό. Έχω διαβάσει δεκάδες βι-
βλία γραµµένα εδώ και τριάντα χρόνια για το πώς θα εµπλουτιστεί
η Ευρώπη από Αφρική και Ασία. Είναι πολύ έξυπνες οι προσεγγί-
σεις όλων αυτών των γεωπολιτικών αρχόντων.

Έρχοµαι, όµως, σε µας, στο διά ταύτα. Τι µέτρα θα πάρουµε,
κυρία Υπουργέ, για να υπάρξει απάντηση, για να υπάρξει συνέ-
χεια, για να επιβιώσει ο Ελληνισµός, για να επιβιώσει το ελληνικό
έθνος και γένος; Κάποιοι δεν δέχονται καν την έννοια του γένους.

Για αυτούς ο µόνος ρατσισµός, τον οποίο επικαλούνται κάθε
µέρα, είναι ο ανθελληνικός ρατσισµός στο όνοµα ενός διεθνι-
σµού δίχως έθνος. Να καταλάβετε που κατάντησαν: ∆ιεθνισµός,
αλλά όχι έθνος! Τόση ιδεολογική σύγχυση έχουν πάθει εδώ
µέσα. Πιστεύουν ότι είναι δυνατόν να υπάρχει διεθνισµός χωρίς
έθνος. Μα, τι θα είναι διεθνικό τότε, αφού δεν υπάρχουν έθνη;

Όµως, αυτή η αντίφαση, της δήθεν ταξικότητας που απλώνε-
ται παντού, τους έχει οδηγήσει σε τροµερά αδιέξοδα. Και αυτή
τη στιγµή, αν δεν καταρρεύσουν τα πάντα, δεν µπορούν να δι-
καιωθούν για να επιβιώσουν.

Αυτούς που δεν τους καίει ας καθίσουν στην άκρη που είναι,
στο περιθώριο. Εµείς έχουµε αγωνία και γι’ αυτό βάλαµε το θέµα
και έχουµε αγωνία για την τύχη του έθνους, του Έλληνα, του ελ-
ληνισµού. Και θέλουµε πρακτικά µέτρα, θέλουµε ενέργειες. ∆εν
θέλουµε ευχολόγια, δεν θέλουµε µια προσέγγιση του ζητήµατος
µε όρους ακαδηµαϊκούς. Θέλουµε έµπρακτη εφαρµογή προ-
γράµµατος, θέλουµε πραγµατική στήριξη. Και θέλουµε οπωσ-
δήποτε εκ µέρους σας και στο Υπουργικό Συµβούλιο τη
συγκεκριµένη εισήγηση ολοκληρωµένης δέσµης και να λάβετε
υπ’ όψιν την πρότασή µας.

Από τη στιγµή που έχουµε διαρκές πρόβληµα και αποµειού-
µεθα ως πληθυσµός ελληνικός, ναι, πρέπει να υπάρξει µόνιµη
επιτροπή της Βουλής η οποία θα ασχολείται µε το δηµογραφικό
ζήτηµα του γένους των Ελλήνων, για να ξεκαθαρίσουµε τι εννο-
ούµε εµείς ως δηµογραφικό ζήτηµα. Οι άλλοι το βλέπουν ή σαν
εργατικά χέρια ή σαν µια αντίληψη εισαγόµενων πληθυσµών. Και
βέβαια, η δική µας µεριά δεν είναι: «εξοντώστε τους εισαγόµε-
νους πληθυσµούς». Ποσόστωση ζητήσαµε, για να διατηρήσουµε
την κυριαρχία µας ως έθνος εντός αυτής της χώρας. Και να αφή-
σουν αυτά που ξέρουν, γιατί το πάνε αλλού.

Προκάλεσα, κύριε Πρόεδρε, προηγουµένως το ΚΚΕ, την επό-
µενη εβδοµάδα να µας πει ποιες ναυτιλιακές εταιρείες έχει στον
Πειραιά, για να µην το παίζει εργοδότης, από τη µία και από την
άλλη, να το παίζει και εργαζόµενος. ∆ιότι εκεί φτάσαµε.

Κυρία Υπουργέ, στα χέρια σας είναι να εισηγηθείτε εµπράκτως
ζητήµατα, να δεχθείτε τις προτάσεις µας που αναλυτικά είπαν οι
εισηγητές µας. Να µπορέσουµε επιτέλους ως χώρα να αποδρά-
σουµε του αδιεξόδου, ότι σε λίγο καιρό θα ήµαστε µειοψηφία
εντός των ορίων µας, θα ήµαστε µια γερασµένη µειοψηφία, αδύ-
ναµη να επιβιώσει σε αυτές τις συνθήκες.

Σας ευχαριστούµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

Θα παρέµβετε τώρα, κύριε Καρατζαφέρη;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Προηγείται κάποιος άλλος, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μήπως θέλατε να ακού-

σουµε την κυρία Υπουργό;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ας πω δύο κουβέντες, κύριε Πρόεδρε, αν
µου επιτρέπετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει. Έχετε το λόγο
για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι είναι ευθέως και
ευρέως αντιληπτό ότι το θέµα το οποίο σήµερα επέλεξε ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός είναι εξαιρετικά ευαίσθητο.

Έχουµε πρόβληµα. Έχουµε τις λιγότερες γεννήσεις από όλες
σχεδόν τις χώρες της περιοχής µας και αυτό δεν περιποιεί τιµή
και δεν είναι κάτι που έρχεται ως απότοκος της οικονοµικής κρί-
σης. Είναι θέµα το οποίο παρατηρείται από τη Μεταπολίτευση
και µετά. Και πώς φαίνεται; Από τις ΕΣΣΟ, που όλο και λιγότερο
στρατιώτες πάνε και όλο και αραιότερα. ∆εν έχουµε νέα παιδιά.
Είµαστε µια γερασµένη χώρα. Και δεν λαµβάνονται µέτρα.

Η πολιτεία έπρεπε να έχει λύσει το θέµα και όχι τώρα, κυρία
Υπουργέ. Και βεβαίως, δεν είστε υπεύθυνη ούτε ως πρόσωπο
ούτε ως Κυβέρνηση. Θα είσαστε, όµως, υπεύθυνοι, αν δεν βρείτε
όλες εκείνες τις παρεµβάσεις που θα βοηθήσουν το νέο Έλληνα
να αποκτήσει µεγάλη οικογένεια.

Προχθές το Υπουργείο Οικονοµικών, κύριε Πρόεδρε, δηµοσί-
ευσε έναν κατάλογο πολύ πλουσίων γιατρών. Η ειδικότητα η
οποία εξείχε ήταν αυτή των γυναικολόγων. Όχι όλοι, αλλά πάρα
πολλοί. Τα περισσότερα έσοδα τα έχουν κάνει, σκοτώνοντας
αθώα παιδιά, δολοφονώντας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζω τη δική σας ευαισθησία και µε πόση

αγωνία µεγαλώσατε τα δίδυµα. Πρέπει να δείτε ένα βίντεο, πώς
αντιδρά το έµβρυο τριών µηνών µέσα στην κοιλιά της µάνας,
όταν µπαίνουν τα χειρουργικά εργαλεία.

Να δείτε, λοιπόν, πώς αντιδρά, πώς µπορεί και αντιδρά το έµ-
βρυο. Αντιλαµβάνεται ότι έρχεται ο θάνατος. Και σκοτώνουµε
αυτά τα παιδιά. Τα σκοτώνουµε! Περί δολοφονίας πρόκειται.
Γιατί πρόκειται περί δολοφονίας; Γιατί όλοι µας, όλος ο κόσµος
µίλησε για τέσσερις νεκρούς στη MARFIN, τρεις κι έναν µέσα
στην κοιλιά της εγκύου. Άρα αυτό που έκαναν οι τροµοκράτες, το
ίδιο κάνουν οι αµειβόµενοι γιατροί.

Πρέπει, λοιπόν, να βρούµε ένα αυστηρότερο πλαίσιο. Για πολύ
ελαφρύ λόγο πηγαίνει ο άλλος και το κάνει. Και υπάρχουν κλινι-
κές, κυρία Υπουργέ -και το γνωρίζετε πολύ καλά- που έχουν ει-
δικό τµήµα. Επιτρέψτε µου να σας πω γιατί έχω αυτή την
πρόσθετη ευαισθησία. Γιατί έχασα τέσσερα παιδιά µε αποβολή
στον πέµπτο µήνα και αυτό το οποίο έχω, γεννήθηκε πέντε µηνών
και δεκαπέντε ηµερών και από θαύµα σώθηκε. Και ενώ εγώ αγω-
νιούσα κι έβλεπα να χάνει η γυναίκα µου τα παιδιά, έβλεπα σχε-
δόν στους ίδιους µήνες, κάποιους άλλους ασυνείδητους να
σκοτώνουν τα δικά τους παιδιά.

Εποµένως, λοιπόν, µεριµνήστε. Μη φοβηθείτε. Πρόοδος είναι
να σώζουµε ζωές που δεν µπορούν να αντισταθούν. ∆εν είναι
πρόοδος «άντε, να πάει να χαλάσει το παιδί». Το παιδί πρέπει να
ζει. Και για να ζει το παιδί, πρέπει να ενισχύσετε την ανύπαντρη
µητέρα, που θέλει να κάνει παιδί.

Ως προς το τι θα κάνει και πού θα πάει, κάθε παιδί πρέπει να
πριµοδοτείται από το ελληνικό κράτος. Και αν, µάλιστα, δεν είναι
από µια φυσιολογική οικογένεια, γιατί κάποιος φοβήθηκε και
έφυγε, αυτή η γυναίκα δεν πρέπει να είναι στο στόχαστρο της
κοινωνίας αλλά πρέπει να επιδοτείται για να µπορέσει να ανα-
θρέψει ένα Ελληνόπουλο. Και ένα παιδί το έχουµε ανάγκη.

Βεβαίως -για να φτάσω και στην άλλη πτυχή- πρέπει σ’ αυτά
τα Ελληνόπουλα που σώζονται, κυρία Υπουργέ -επειδή είναι στο
δικό σας τοµέα- να εξασφαλίσουµε µια ανέφελη ζωή, γιατί κά-
ποια απ’ αυτά στην ευαίσθητη ηλικία των δεκαεπτά, των δεκαο-
κτώ, των δεκαεννέα, των είκοσι χρόνων πέφτουν στα ναρκωτικά.
Πάρτι έχουν στήσει οι έµποροι ναρκωτικών στην Αθήνα. Κάθε
πλατεία και έµπορος ναρκωτικών.

Επιτέλους, κάτι πρέπει να κάνουµε. Να βρούµε το θάρρος, το
µυαλό, τη σύνεση, την αποφασιστικότητα για να σώσουµε αυτά
τα παιδιά -τα ελάχιστα, τουλάχιστον, που γεννιούνται- από τα
χέρια των εµπόρων ναρκωτικών και προς αυτήν την κατεύθυνση
δεν είναι αποτελεσµατική η Κυβέρνηση. Γιατί αν ήταν αποτελε-
σµατική η Κυβέρνηση, ο δείκτης θα µειωνόταν. ∆υστυχώς, ο δεί-
κτης αυξάνεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

9566 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Πρόεδρο κ. Καρατζαφέρη για την παρέµβασή του.

Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για δευτερολογία.
Ορίστε, κυρία Γεννηµατά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι Βουλευτές, ήταν σίγουρα µία πολύ εποικο-

δοµητική κι ενδιαφέρουσα συζήτηση. Ακούστηκαν πολλές και
διαφορετικές προσεγγίσεις. ∆εν µπορώ να πω ότι συµφωνώ µε
όλα όσα ακούστηκαν. Έχει, όµως, µεγάλη σηµασία να καταθέ-
τονται οι διαφορετικές απόψεις, όταν πρέπει να γίνει ένας τέ-
τοιος εθνικός σχεδιασµός.

Συµφωνώ ότι πρέπει να υπάρξει ένας εθνικός σχεδιασµός για
την αντιµετώπιση του δηµογραφικού ζητήµατος. Συµφωνώ ότι
µπορεί να γίνει η επιτροπή, την οποία προτείνατε. Συµφωνώ,
όµως, και µε τον κ. ∆ρίτσα ότι έχει µεγάλη αξία σε ποια κατεύ-
θυνση θα τοποθετηθούν και τα κόµµατα της Βουλής µέσα σ’
αυτήν την επιτροπή και πού θα καταλήξουν και ποια θα είναι τα
συµπεράσµατα. ∆εν έχει σηµασία µόνο να κάνουµε την επιτροπή,
αλλά και πού θα φτάσει. Αυτό είναι το πολύ σηµαντικό.

Θέλω να ξεκινήσω λέγοντας πως, ακριβώς, επειδή πιστεύω
στην ευρωπαϊκή προοπτική της χώρας, εγώ θεωρώ ότι δεν αρκεί,
κύριε Ροντούλη, να απευθυνθούµε στους Ευρωπαίους εταίρους,
απλά και µόνο για να φτιάξουµε ένα ταµείο για να αντιµετωπί-
σουµε το δηµογραφικό πρόβληµα της Ευρώπης. Πρέπει να δώ-
σουµε έναν αγώνα για την ισχυρή ενωµένη Ευρώπη, γι’ αυτήν
την Ευρώπη που εµπνεύστηκαν τα προηγούµενα χρόνια κορυ-
φαίοι ηγέτες της.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ναι, αλλά και για την
Ελλάδα.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Μιλάµε γι’ αυτήν την Ευρώπη που πάλεψαν
δεκάδες, εκατοντάδες, χιλιάδες άνθρωποι, εργαζόµενοι, πολιτι-
κοί. Γι’ αυτήν την Ευρώπη που έφθασε στη νοµισµατική ενοποί-
ηση. ∆εν έχει καν ενιαία οικονοµική πολιτική. Και το µεγάλο µας
έλλειµµα είναι ακριβώς αυτό το ζητούµενο, είναι η Ευρώπη που
ανήκει στους λαούς της, είναι η κοινωνική Ευρώπη, είναι η κοι-
νωνική πολιτική που πρέπει να είναι ενιαία στην Ευρώπη, γιατί
µέσα από εκεί θα αντιµετωπίσουµε και αυτά τα ζητήµατα, αλλά
θα δοθεί και η προοπτική για την Ελλάδα.

Είναι λάθος να αντιµετωπίζουµε το δηµογραφικό ζήτηµα φο-
βικά. Αναφέρθηκε σ’ αυτό ο κ. ∆ρίτσας και θα σας πω το εξής
πολύ απλό ζήτηµα. Μόνο η Κωνσταντινούπολη έχει περισσότε-
ρους κατοίκους από το σύνολο της χώρας µας. Όσο και αν αντι-
µετωπίσουµε το δηµογραφικό πρόβληµα, όσα παιδιά και αν
γεννήσουν οι ελληνικές οικογένειες, δεν θα γίνουµε ποτέ περισ-
σότεροι από τους Τούρκους. Αλλού είναι το θέµα, αλλού είναι ο
προσανατολισµός µας.

Εδώ, το θέµα µας είναι η ισχυρή Ευρώπη ο σεβασµός, το ∆ιε-
θνές ∆ίκαιο και η τήρησή του, όπως και η διαφύλαξη της ειρήνης,
η ειρηνική συνύπαρξη, η φιλία µεταξύ των λαών. Άρα, λοιπόν,
είναι ένα άλλο διαφορετικό θέµα για το οποίο το ΠΑΣΟΚ έχει πα-
λέψει και συνεχίζει να δίνει τις µάχες γιατί θεωρούµε ότι αυτό
είναι το πιο σηµαντικό απ’ όλα τα ζητήµατα.

Όσον αφορά το εσωτερικό της χώρας, αναφέρθηκα ήδη στο
θέµα των µεταναστών και µε αδικήσατε, κύριε Ροντούλη, στην
πρωτολογία σας. Αναφέρθηκα ήδη στο ότι είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό το κοινωνικό κράτος, ένα κοινωνικό κράτος που χτίσαµε,
ένα κοινωνικό κράτος που πρέπει να προλαβαίνει, που πρέπει να
θεραπεύει αδικίες, που πρέπει να θεραπεύει και περιφερειακές
ανισότητες, ένα κοινωνικό κράτος που έχει τη σφραγίδα των κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.

Αναφέρθηκα και στις πρωτοβουλίες µας µέσα σ’ αυτή τη συ-
γκεκριµένη και τόσο δύσκολη συγκυρία. ∆εν είναι εξαγγελίες.
Έχουν δροµολογηθεί αυτά τα οποία ανέφερα. Έχουν δροµολο-
γηθεί όλα. Αυτό που είπα ότι δεν µπορούµε να ξεκινήσουµε είναι
το συνολικότερο προεκλογικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ που, εκ
των πραγµάτων, λόγω της οικονοµικής δυσκολίας, θα πρέπει να
καθυστερήσει και να ξεκινήσει η υλοποίησή του αργότερα στο
επόµενο στάδιο. Όµως, όλα όσα ανέφερα και για τα νοσοκοµεία
και για τα ολοήµερα σχολεία, έχουν ήδη δροµολογηθεί.

Είναι φανερό ότι αν θέλουµε να αντιµετωπίσουµε το δηµο-
γραφικό πρόβληµα, θα πρέπει σίγουρα να βελτιώσουµε τις υπη-
ρεσίες υγείας, τις υπηρεσίες πρόνοιας, τις υπηρεσίες του
δηµόσιου συστήµατος παιδείας. Και για να γίνει αυτό κατανοητό,
µιλώ για δηµόσιο σύστηµα υγείας, για το δηµόσιο σύστηµα παι-
δείας και για τις παροχές που πρέπει το κράτος να εγγυάται στην
ελληνική οικογένεια, στην Ελληνίδα µητέρα, µαζί µε το πλέγµα
των επιδοµατικών πολιτικών, αλλά και όλων των άλλων πολιτικών
που έχουν να κάνουν µε την προστασία των πολυτέκνων, της µη-
τρότητας και της λοχείας –ακόµα και στα ζητήµατα µεταθέσεων
των τριτέκνων και πολυτέκνων- αλλά και τις ευνοϊκές ρυθµίσεις
σε σχέση µε τις προσλήψεις.

Είναι ένα πλέγµα, λοιπόν, πολιτικών και δεν είναι µόνο ένα ή
δύο ζητήµατα που θα πρέπει να αντιµετωπίσουµε, τα οποία τα
παλεύουµε για χρόνια και κάτω απ’ αυτές τις πολύ δύσκολες συν-
θήκες.

Πρέπει να αναφερθώ στο θέµα της αγωγής υγείας, γιατί
έχουµε καταφέρει σε συνεργασία µε το Υπουργείο Παιδείας, να
βάλουµε στο ωρολόγιο πρόγραµµα των δηµόσιων σχολείων µας
την αγωγή υγείας από την επόµενη σχολική χρονιά. Ξεκινήσαµε
αυτήν την προσπάθεια ακριβώς για τα θέµατα πρόληψης κατά
των ναρκωτικών, αλλά και κατά όλων των εξαρτήσεων, όπως και
συνολικότερα για την αντιµετώπιση των κοινωνικών προβληµά-
των που αντιµετωπίζει σήµερα η ελληνική οικογένεια. Και είµαστε
έτοιµοι να το ξεκινήσουµε αυτό. Θα ανακοινωθεί σε πάρα πολύ
σύντοµο χρονικό διάστηµα και από το Υπουργείο Παιδείας.

∆εν ξέρω αν είναι αληθινό το νούµερο και από πού προέρχο-
νται αυτά τα στοιχεία για τις διακόσιες χιλιάδες αµβλώσεις…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τόσες είναι, κυρία Υπουργέ!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Θα µου επιτρέψετε να το αµφισβητήσω αυτό
το νούµερο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μην το αµφισβητείτε καθόλου!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Στην Ελλάδα έχουµε ένα πρόβληµα στοι-
χείων, πολύ περισσότερο στο συγκεκριµένο θέµα. Γνωρίζω πάρα
πολύ καλά ότι παρ’ όλο που δεν είναι πια η έκτρωση ποινικά κο-
λάσιµη, εξακολουθούν οι γυναίκες που δεν επιθυµούν να δηλώ-
νεται η πράξη. Άρα, πιστεύω πως δεν έχουµε πραγµατικά
στοιχεία.

Σ’ αυτό, όµως, που θέλω να σταθώ -και θέλω να το συνδέσω
και µε την αγωγή υγείας- είναι ότι εκεί που πρέπει να δώσουµε το
βάρος, προκειµένου να προστατεύσουµε και ψυχικά και σωµα-
τικά τα νέα κορίτσια, είναι ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε την
αντισύλληψη, µε τα δικαιώµατα των γυναικών και µε το πώς πρέ-
πει οι ίδιες να προστατεύσουν τον εαυτό τους και τη σχέση τους.

Βεβαίως, πρέπει να δείξουµε υπευθυνότητα και στα αγόρια.
Μεγαλώνω και κορίτσι και αγόρι και κατανοώ την υπευθυνότητα
που πρέπει να έχουµε εµείς και απέναντί τους, γιατί και οι άντρες
πρέπει να έχουν υπεύθυνη στάση σ’ αυτό το ζήτηµα.

Θεωρώ ότι πρέπει να χτίσουµε µια κοινωνία αλληλεγγύης, κάτι
που είναι πάρα πολύ σηµαντικό για να νιώσουν τα νέα ζευγάρια
σιγουριά και ασφάλεια.

Και έχουµε συζητήσει πολλές φορές στην Αίθουσα της Βουλής
ότι ένα από τα πρώτα πράγµατα που προσπαθήσαµε να κάνουµε
–δυστυχώς, όµως, δεν είχαµε την οικονοµική δυνατότητα να το
συνεχίσουµε- ήταν το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης.

Και για πρώτη φορά σ’ αυτό το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγ-
γύης ελήφθησαν υπ’ όψιν οι ανάγκες των µονογονεϊκών οικογε-
νειών, των οικογενειών µε δύο, τρία, τέσσερα και περισσότερα
παιδιά και µε παιδιά µε αναπηρίες. Αυτό, λοιπόν, ήταν µια συµ-
βολή του δικού µας Υπουργείου, του Υπουργείου Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης.

Ξεφύγαµε, λοιπόν, από την πεπατηµένη, από τη συγκεκριµένη
και γνωστή οµάδα-στόχο –επιτρέψτε µου την έκφραση- σε σχέση
µε τις επιδοµατικές πολιτικές και επιλέξαµε ένα δύσκολο δρόµο,
γιατί ήταν πολύ δύσκολο να βρεθούν αυτοί οι άνθρωποι, ώστε να
υλοποιηθεί και να παραδοθεί αυτό το επίδοµα χωρίς ταλαιπωρία
και χωρίς γραφειοκρατία. Μακάρι να είχαµε τη δυνατότητα να το
συνεχίσουµε.

Όµως, προσπαθήσαµε από την πρώτη στιγµή να δώσουµε το
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στίγµα µας που έγκειται στο ότι εµείς έχουµε στο επίκεντρο της
πολιτικής µας την οικογένεια και το παιδί και είµαστε αποφασι-
σµένοι να τους στηρίξουµε, έστω και κάτω από αυτές τις πολύ
δύσκολες συνθήκες.

Επειδή, όµως, µιλάω για την κοινωνία της αλληλεγγύης, επι-
τρέψτε µου να αναφέρω ότι η διαµόρφωση µιας κοινωνίας αλ-
ληλεγγύης και σεβασµού απέναντι σε διαφορετικές εθνότητες
και πολιτισµούς ενισχύει την Ελλάδα. Μια τέτοια πολιτική στηρί-
ζει την πατρίδα.

Σεβασµός, βέβαια, δεν σηµαίνει παρανοµία. Γι’ αυτό λαµβά-
νουµε µέτρα για την ενσωµάτωση των µεταναστών στην ελλη-
νική κοινωνία και την παροχή ασύλου. Αλλάζουµε όλο το
σύστηµα, ενώ ταυτόχρονα φυλάσσουµε και τα σύνορά µας. Η
Ελλάδα δεν είναι ξέφραγο αµπέλι. Μπαίνουν κανόνες και φυλάµε
τα σύνορά µας.

Από εκεί και πέρα, όµως, όσοι έχουν τη δυνατότητα και δικαι-
ούνται να έχουν άσυλο -κυρίως οι οικογένειες και τα ασυνόδευτα
ανήλικα- πρέπει να έχουν από την ελληνική πολιτεία τη φροντίδα
που τους αρµόζει.

Κλείνοντας και για να µην καταχραστώ το χρόνο σας –δεν
ξέρω αν θα χρειαστεί να τριτολογήσω- θα ήθελα να πω ότι γίνε-
ται πολύ µεγάλη προσπάθεια από την πλευρά µας για να ανασυ-
γκροτηθεί το κράτος. ∆ιότι για να µπορέσουν να πετύχουν όλες
αυτές οι πολιτικές, χρειάζεται ένας διοικητικός µηχανισµός που
να δουλεύει. Και εµείς, εκτός από τις οικονοµικές δυσκολίες,
βρήκαµε ένα µηχανισµό σε πλήρη κατάρρευση. Γι’ αυτό ψηφί-
σαµε και τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που είναι µια µεγάλη µεταρρύθµιση
και θα βοηθήσει ακριβώς στο να έχουµε κοινωνικές υπηρεσίες,
κοινωνική πολιτική δίπλα στον πολίτη, εκεί ακριβώς που είναι το
πρόβληµα, µε ισχυρούς δήµους που θα µπορούν να δίνουν απα-
ντήσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε και
εµείς την κ. Φώφη Γεννηµατά.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο επί
προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρία συνάδελφε, το
λόγο τώρα έχει ο κ. Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν έχετε το λόγο εσείς, κυρία συ-

νάδελφε!
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα ασχοληθώ καθόλου µε την επίθεση παραληρηµατικού

χαρακτήρα που εξαπέλυσε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
εναντίον του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού σε µια στιγµή που
η Βουλή των Ελλήνων µε πρωτοβουλία του κόµµατός µας συζη-
τάει το υπ’ αριθµόν ένα εθνικό πρόβληµα της χώρας.

Θα πω µόνο δύο πράγµατα, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτον, θεωρούµε ότι κανένα κοινοβουλευτικό κόµµα -µηδε-

νός εξαιρουµένου- δεν κάνει εµπόριο, δεν εµπορεύεται το οτι-
δήποτε. Οφείλει, όµως, ευθαρσώς να διατυπώνει τις θέσεις και
τις απόψεις του.

Άρα, θα παρακαλέσω πάρα πολύ ο λόγος περί εµπορίου να
µην ακουστεί ξανά στην Αίθουσα αυτή, γιατί προσβάλει πρωτί-
στως αυτούς που τον διατυπώνουν.

Και το δεύτερο που πρέπει να πω, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε,
είναι ότι όπως δεν διεκδικούµε εµείς το µονοπώλιο της εθνικής
ευαισθησίας, έτσι και κάποιοι άλλοι θα πρέπει να πάψουν να διεκ-
δικούν το µονοπώλιο της κοινωνικής ευαισθησίας και ο νοών
νοείτω.

Κυρία Υπουργέ, άκουσα µε µεγάλη προσοχή τη δευτερολογία
σας και είδα ότι τις θεσµικές πρωτοβουλίες που σας προτείνουµε
να λάβετε, ουσιαστικά τις αποδέχεστε. Τώρα, δεν κατάλαβα
όµως γιατί αναφερθήκατε σ’ αυτό το επίδοµα κοινωνικής αλλη-
λεγγύης τη στιγµή που εσείς οι ίδιοι το έχετε αναστείλει. Τι θέ-
λατε και το αναφέρατε αυτό τώρα; Για να µε αναγκάσετε να σας
πω, ότι ένα µέτρο το αφήσατε στην πορεία κολοβωµένο; Περί
αυτού πρόκειται.

Τώρα, µετά και την παρέµβαση του Πρόεδρου του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, νοµίζω ότι από τη συζήτηση αναδείχθη-

καν δύο ζητήµατα, στα οποία θέλω να επικεντρωθώ, ανθρώπινου
χαρακτήρα, πολύ ανθρώπινου χαρακτήρα.

Το πρώτο ζήτηµα είναι το ζήτηµα των αµβλώσεων. Μην αµφι-
σβητείτε τα στοιχεία, είναι παραπάνω από διακόσιες χιλιάδες οι
αµβλώσεις, τη στιγµή που έχουµε εκατό χιλιάδες γεννήσεις.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Η πηγή ποια είναι;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μισό λεπτό, θα σας πω και την πηγή.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ούτε δύο εκατοµµύρια µετανάστες

έχουµε, ούτε τίποτα…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα σας πω, µισό λεπτό. Είναι πα-

ραπάνω, κύριε ∆ρίτσα.
Τι θέλω να πω; Ότι κατανοώ και την άλλη άποψη, η οποία διε-

τυπώθη από τον κ. ∆ρίτσα. Εδώ, κύριε ∆ρίτσα, δεν τίθεται ζή-
τηµα σεβασµού της γυναίκας. Εδώ έχουµε µία εν ψυχρώ
δολοφονία, αλλά σε κάθε περίπτωση αυτές τις αντιτιθέµενες
απόψεις µπορούµε να τις συνθέσουµε µέσα από µία ειδική µό-
νιµη επιτροπή της Βουλής, που νοµίζω ότι και εσείς αποδεχθή-
κατε.

Όσον αφορά, δε, την πηγή, θα σας παραπέµψω στην Εθνική
Στατιστική Υπηρεσία της Ελλάδος και θα σας παραπέµψω επί-
σης, στα στοιχεία που έχει η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος, η οποία έχει επεξεργαστεί πληρέστερα το θέµα.
Εάν ανατρέξετε, θα δείτε γιατί µιλάµε για παραπάνω από διακό-
σιες χιλιάδες αµβλώσεις.

Το άλλο ζήτηµα, κυρία Υπουργέ, που θέλω να θίξω, είναι το
ζήτηµα της υπογονιµότητας που µαστίζει, αγαπητοί συνάδελφοι,
πάρα πολλά νέα ζευγάρια της Ελλάδας. Ένα στα πέντε ζευγάρια
έχει αυτό το πρόβληµα της υπογονιµότητας, χρειάζεται δηλαδή
για να τεκνοποιήσει τεχνητή γονιµοποίηση, υποβοηθούµενη
εγκυµοσύνη.

Εδώ, τίθεται το εξής ζήτηµα. Υπάρχει ένας νόµος περί υπο-
βοηθούµενης εγκυµοσύνης. Από το 2005, κυρία Υπουργέ, υπάρ-
χει ο νόµος αυτός. Και τι περιµένουµε να τον ενεργοποιήσουµε
τον νόµο αυτό; Περιµένουµε τα προεδρικά διατάγµατα, τα οποία
θα καθορίζουν και το ποσό που θα δώσουν τα ασφαλιστικά τα-
µεία στο ζευγάρι που θα προχωρήσει σε µία τέτοια ενέργεια προ-
κειµένου να αποκτήσει ένα παιδάκι. Ξέρετε πόσο κοστίζει µία
προσπάθεια τεχνητής γονιµοποίησης, κυρία Υπουργέ; Τουλάχι-
στον 4000 ευρώ και αυτό είναι το µίνιµουµ.

Άρα, λοιπόν, καταλαβαίνετε ότι αυτήν τη στιγµή δεν µπορούµε
να ερχόµαστε στην Αίθουσα και να λέµε «ναι, θέλουµε να κά-
νουµε εκείνο, το άλλο, το παράλλο» και να µην παίρνουµε πραγ-
µατικά µέτρα. Πάρτε µέτρα, ενεργοποιήστε τους υφισταµένους
νόµους. Αν δεν σας αρέσουν να τους αλλάξουµε µετά από συ-
ζήτηση στη Βουλή.

Θα µου επιτρέψετε όµως, κύριε Πρόεδρε -άλλωστε τελειώνει
και η συζήτηση- να αναφερθώ σ’ ένα ζήτηµα που ταλανίζει πολ-
λούς ανθρώπους στην ελληνική κοινωνία και δη πολυτέκνους.
Αναφέροµαι στην κατάργηση της πρόνοιας του ν.3255/2004 περί
διορισµού στην εκπαίδευση πολυτέκνων εκπαιδευτικών.

Ήταν ένα γενναίο µέτρο δηµογραφικής στόχευσης της κυ-
βέρνησης Καραµανλή. Πρέπει να αναγνωρίσουµε σε αυτήν την
Αίθουσα κάποια πράγµατα.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι αυτό το καταργήσαµε στη βάση
δύο επιχειρηµάτων. Τι ειπώθηκε, λοιπόν, από την πολιτική ηγεσία,
από την κ. ∆ιαµαντοπούλου, όταν συζητήσαµε αυτό το θέµα;

Επιχείρηµα πρώτον. Μα, αξιοκρατικά µιλώντας, θα πρέπει να
περνάµε συνέχεια από διαδικασία ΑΣΕΠ.

Και εγώ ανταπαντώ τώρα, κύριε Πρόεδρε: Πόσο αξιοκρατικό
είναι να περνά από διαδικασία ΑΣΕΠ ένας άνθρωπος που έχει
στενότητα χώρου, χρήµατος και, βεβαίως, χρόνου; Έχει καθίσει
ποτέ η κ. ∆ιαµαντοπούλου να διαβάσει µέσα σε ένα σπίτι στο
οποίο υπάρχουν τέσσερα, πέντε και έξι παιδάκια, για να δούµε αν
θα τα καταφέρει;

Άρα, οδηγώντας τους πολυτέκνους σε αυτήν την «κρησάρα»
του ΑΣΕΠ, ουσιαστικά τους απαγορεύουµε να διοριστούν στην
εκπαίδευση.

∆εύτερο επιχείρηµα. Μα, θα πει κάποιος: Στερούν θέσεις ερ-
γασίας από άλλους εκπαιδευτικούς. ∆ηµιουργείται πρόβληµα
στην οργανικότητα του κλάδου των εκπαιδευτικών.

Πρέπει να βάλουµε τα πράγµατα στη λογική τους βάση. Το
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πρόβληµα της οργανικότητας του κλάδου των εκπαιδευτικών δεν
εκπηγάζει από το διορισµό των πολυτέκνων εκπαιδευτικών. Του-
ναντίον. Εκπηγάζει από το οξύ πρόβληµα της υπογεννητικότη-
τας που έχουµε. Όταν µε απλά λόγια µειώνεται ο αριθµός των
παιδιών, µειώνεται ο αριθµός των µαθητών, των τάξεων και των
τµηµάτων. Συγχωνεύονται σχολεία, κλείνουν σχολεία. Τουτέστιν
θα εµφανιστούν προβλήµατα στην οργανικότητα του κλάδου.

Βεβαίως, επιτρέψτε µου να δώσω και ένα στοιχείο, κύριε ∆ρί-
τσα. Από το 2004, που εφαρµόστηκε ο νόµος Καραµανλή για το
διορισµό των πολυτέκνων, µέχρι το 2009 στο σύνολο των εκπαι-
δευτικών που διορίστηκαν –είναι κάποιες χιλιάδες- µόνο τρεις χι-
λιάδες διακόσιοι είναι οι πολύτεκνοι εκπαιδευτικοί. Τουτέστιν
8,6% του συνόλου. ∆ηλαδή στους εκατό εκπαιδευτικούς που διο-
ρίστηκαν περίπου οι 8,5-9 ήταν πολύτεκνοι εκπαιδευτικοί.

Θέλω να θέσω και ένα ερώτηµα στην Αίθουσα, κύριε Πρόεδρε:
Ένας άνθρωπος που πονάει, για να µεγαλώσει τέσσερα, πέντε ή
έξι παιδιά, ε, αυτός ο άνθρωπος δεν είναι κατά τεκµήριον άξιος
παιδαγωγός; ∆ιότι, για να είναι κάποιος παιδαγωγός, πρέπει να
είναι αφοσιωµένος στα παιδιά και να αγαπάει τα παιδιά. Ποιος
µπορεί να το κάνει καλύτερα από έναν πολύτεκνο εκπαιδευτικό;

Κατανοούµε το σύνθηµα που ρίχνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ:
«Πρώτα ο µαθητής». Ναι, κυρία Υπουργέ, εµείς λέµε «πρώτα ο
µαθητής», αλλά πρέπει να υπάρξει και ο µαθητής, για να το λέµε.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µια πρόταση θεσµικού περιεχο-
µένου και χαρακτήρα. Βλέπετε ότι εµείς σας δώσαµε και ένα
πρόπλασµα θεσµικών πρωτοβουλιών, που, αν τις ακολουθήσετε,
τουλάχιστον επικοινωνιακά, θα αλλάξετε την εικόνα. Για το καλό
σας το λέω.

Αναφέροµαι στο εξής ζήτηµα: Είναι αδιανόητο, κύριε Πρόε-
δρε, να υπάρχει η Οικονοµική και Κοινωνική Επιτροπή Ελλάδος,
η περίφηµη ΟΚΕ, η οποία έχει συσταθεί από το 1994 κατά τα
πρότυπα της Ευρωπαϊκής Οικονοµικής και Κοινωνικής Επιτρο-
πής που δηµιουργήθηκε µε τη Συνθήκη της Ρώµης το 1957 και
να µην υπάρχει εκπρόσωπος οικογενειακών οργανώσεων, να µην
υπάρχει εκπρόσωπος της Ανώτατης Συνοµοσπονδίας Πολυτέ-
κνων Ελλάδος στην τρίτη οµάδα της ΟΚΕ.

Άρα, τι σας λέµε; Φέρτε µια απλούστατη νοµοθετική ρύθµιση
-µηδέν κόστος για τον κρατικό προϋπολογισµό- που θα λέει ότι
αλλάζουµε την παράγραφο 5 του ν. 2232/1994 που δηµιουργεί
την ΟΚΕ, ούτως ώστε να προστεθεί στην τρίτη οµάδα της ΟΚΕ
ένα µέλος – εκπρόσωπος οικογενειακών οργανώσεων. Σας λέµε
πράγµατα που µπορούν να γίνουν.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία σύνοψη της σηµερινής συ-
ζήτησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι σύνοψη τώρα.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για δέκα δευτερό-

λεπτα.
Κυρία Υπουργέ, τελειώνοντας θέλω να πω τούτο: Θέλω ξεκά-

θαρη απάντηση στην τριτολογία σας σε σχέση µε τις προτάσεις
θεσµικού περιεχοµένου –τονίζω- που σας κάναµε, για να ξέρουµε
κι εµείς πως θα διατυπώσουµε σε ένα µεταγενέστερο επίπεδο
την κριτική µας. Γιατί εµείς δεν θέλουµε να αδικούµε, θέλουµε να
τοποθετούµαστε αφού πρώτα ακούµε ξεκάθαρα και τις θέσεις.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία παραίνεση προς όλο το
Σώµα.

Οι στιγµές που ζούµε είναι κρίσιµες και σε σχέση µε το δηµο-
γραφικό. Νοµίζω ότι θα µας δικάσουν και οι Έλληνες που πέθα-
ναν και οι ζωντανοί Έλληνες, οι συγκαιρινοί µας, αλλά θα µας
δικάσουν και οι αγέννητοι Έλληνες, εκτός και αν τους δώσουµε
τη δυνατότητα να γεννηθούν και να υπάρξουν. Φέρουµε όλοι, ως
Κοινοβούλιο, τεράστιες ευθύνες έναντι της ιστορίας του λαού
αυτού, ενός λαού, ενός έθνους που έρχεται από µακριά και θέλει
να πάει µακριά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροντούλη.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο
για τριάντα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν έχετε το λόγο,
κυρία Καλαντίδου.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι εκτός διαδι-
κασίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει. Να το χειρι-
στούµε το θέµα. Με συγχωρείτε, τι θέµα έχετε, κυρία Καλαντί-
δου;

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Θα ήθελα να δώσω απλώς µία απά-
ντηση µέσα στην Αίθουσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, δεν έχετε το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Μπορώ, όµως, να χειριστώ και τυπικά

το ζήτηµα λέγοντας ότι έχω θέµα επί προσωπικού!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποιος την ανέφερε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ούτε επί προσωπικού.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Μπορώ να ξεκινήσω; Μου επιτρέπετε

να πω σε τι συνίσταται το προσωπικό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, για ένα λεπτό.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ο κ. Ροντούλης ξεκινώντας τη δευτε-

ρολογία του µίλησε για παραλήρηµα από το Βήµα της οµιλήτριας
του ΚΚΕ. Επ’ αυτού θέλω να µιλήσω για τριάντα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν έχετε το λόγο,
κυρία Καλαντιδου. ∆εν αποτελεί προσωπικό.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Αποτελεί προσωπικό και µεγάλη προ-
σβολή…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα σας εξηγήσω για
τον Κανονισµό.

Είναι µία πολιτική κρίση, ίσως υπερβάλλουσα, αλλά δεν είναι
προσωπικό. Συνεπώς δεν έχετε το λόγο. Εάν θέλετε, σεβαστείτε
τη διαδικασία. ∆εν θέλετε, καταργείστε µε!

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω καθόλου
να σας καταργήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας λέω, λοιπόν, ότι δεν
έχετε το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: ∆εν µπορώ να πω κάτι για τριάντα δευ-
τερόλεπτα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, για τριάντα
δευτερόλεπτα έχετε το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να φροντίσετε να µη

δώσετε λαβή για να παρέµβει για άλλα τριάντα δευτερόλεπτα ο
κ. Ροντούλης, γιατί καταστρέφεται η συζήτηση.

Ορίστε, έχετε το λόγο για τριάντα δευτερόλεπτα.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Και οι δευτερολογίες των επερωτώντων

Βουλευτών επιβεβαίωσαν ότι ο ΛΑΟΣ έχει διατεταγµένη υπηρε-
σία. Είναι κόµµα επικίνδυνο για το λαό.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είδατε που δεν έχετε

εκτίµηση στην παράκλησή µου;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Έχει εκτίµηση ο ΛΑΟΣ;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν θα απαντήσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Λήξη της συζήτησης!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κόµµα του ελληνικού Κοινοβουλίου

σε διατεταγµένη υπηρεσία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ! Όχι άλλο.

Τέρµα, εντάξει; Από την αρχή της συνεδρίασης είχαµε αυτό το
θέµα. Σας παρακαλώ, για να λήξουµε τη συνεδρίαση!

Κύριοι συνάδελφοι, έχω να κάνω δύο ανακοινώσεις προς το
Σώµα:

Ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μανώλης Κεφαλο-
γιάννης κατέθεσε πρόταση νόµου: «Ενιαίος Φορέας των ∆ηµο-
σίων Μαζικών Συγκοινωνιών Μητροπολιτικής Περιφέρειας
Αθηνών».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Εθνικής Άµυνας, Προστασίας του

Πολίτη και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: «Μεταρρύθµιση Ασφαλιστικού Συστήµατος του ∆η-
µοσίου και συναφείς διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Φωτεινή

Γεννηµατά, έχει το λόγο.
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
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κής Αλληλεγγύης): Κύριε Ροντούλη, θέλω να σταθώ στο θέµα
που θίξατε σε σχέση µε τους εκπαιδευτικούς, γιατί γνωρίζετε
πολύ καλά ότι στον ν. 3848, τον νέο νόµο που ψηφίστηκε περί
ΑΣΕΠ στους εκπαιδευτικούς, υποστηρίζεται η τρίτεκνη και η πο-
λύτεκνη οικογένεια µε επιπλέον και ισχυρή µοριοδότηση για την
επιτυχία στους διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφού περάσει από ΑΣΕΠ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Εγώ σας άκουσα όλους χωρίς καµµία δια-
κοπή, παρόλο που ξεπεράσατε και το χρόνο σας κατά πολύ. Σας
παρακαλώ σεβαστείτε το ότι έχει κατά πολύ περάσει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κι εγώ σας παρακαλώ,
κύριοι συνάδελφοι.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Πρέπει να φύγω -ταξιδεύω εκτός Αθηνών-
και σας παρακαλώ πολύ να είµαστε σύντοµοι, χωρίς διακοπές.

Όσον αφορά το θέµα των προεδρικών διαταγµάτων για την
εφαρµογή της ιατρικώς υποβοηθούµενης αναπαραγωγής, θέλω
να σας πω ότι έχουν προχωρήσει τα προεδρικά διατάγµατα,
έχουν ξεκολλήσει από το συρτάρι που ήταν κλεισµένα για αρ-
κετά χρόνια.

Κλείνοντας, γιατί νοµίζω ότι έχω εξαντλήσει τις θέσεις και τα
επιχειρήµατα, τόσο στην πρωτολογία µου όσο και στη δευτερο-
λογία µου, προφανώς θα µεταφέρω τις προτάσεις σας και στην
Υπουργό Υγείας αλλά και στην Κυβέρνηση. Κατανοείτε ότι δεν
είναι δυνατόν αυτή τη στιγµή να δεσµευτώ σε όλα όσα έχετε ανα-
φέρει.

Θέλω να επαναλάβω ότι ακούστηκαν πολλά. Και κρίσεις και
επικρίσεις και θέσεις και τοποθετήσεις και προτάσεις. Αυτό που
είναι σίγουρο είναι ότι στην παρούσα φάση ένα τέτοιο ζήτηµα

τόσο σοβαρό όσο είναι το δηµογραφικό, δεν προσφέρεται για
αντιπαραθέσεις. Έτσι πιστεύω και νοµίζω ότι αυτή τη γραµµή
ακολούθησα σε όλη τη διάρκεια της σηµερινής συζήτησης.

Νοµίζω ότι είναι πολύ µεγάλη ανάγκη οι Έλληνες πολίτες, οι
νέοι άνθρωποι, τα νέα ζευγάρια να νιώσουν ότι µπορούν και πάλι
να εµπιστευθούν την πολιτική, τους πολιτικούς, το κράτος, το ελ-
ληνικό κράτος, για να δώσουµε ένα τέλος στην αγωνία, στην αβε-
βαιότητα για το αύριο, στο φόβο, που είναι ο χειρότερος
σύµβουλος αυτήν τη στιγµή γι’ αυτό που συµβαίνει στη χώρα
µας. Και σ’ αυτήν την προσπάθεια πιστεύω βαθιά πως δεν πε-
ρισσεύει κανείς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε όλως ιδι-

αιτέρως, κυρία Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

της Τρίτης 15 Ιουνίου 2010 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυ-
ρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 15 Ιουνίου 2010 επικυρώθηκαν.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν

46/15-6-2010 επίκαιρης επερωτήσεως των Βουλευτών του ΛΑΟΣ
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε το δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.21’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη ∆ευτέρα 5 Ιουλίου 2010 και ώρα 18.00’, µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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